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Благотворителност Молба Наследство

Стр. 30

Български звезди
ще сервират в ресторант

Стр. 5

Фандъкова: Махнете
портретите на премиера

Стр. 4

Богата находка на тракийски
златни накити в Свещари

Стр. 11

Доц. Димитър Попмаринов
за пътя на БПЦ
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Тенденция

Китай поема
по нов курс

Стр. 9

Агрокласации

Българската пшеница в „Топ 5”
на Европа по качество

Стр. 7

Скандални процедурни
правила за провеждане на из-
бор на нов главен прокурор
прие Висшият съдебен съвет
вчера. Мнозинството във ВСС
отхвърли утвърдените с години-
те традиции на избор чрез бю-
летини и с 14 гласа “за” и 9
“против” реши, че гласуването
за главен прокурор ще се про-
веде по електронен път.

Вотът с бюлетини позволява

Скандални нови правила за
избор на главен прокурор

Няколко
ÄÓÌÈ

Ина
МИХАЙЛОВА

Висшият съдебен съ-
вет откри процедура за
избор на нов главен проку-
рор. Защо? Кому е нужно
подобно безпредметно за-
нимание?

Преди два дни новото
правителство на съдебна-
та власт показа, че опа-
сенията стават реал-
ност. Мнозинството от
членовете на съвета в
панически страх да не спо-
менат името на вътреш-
ния министър отказаха да
защитят редовите маги-
страти от поредните
атаки на Цветанов. Вчера
лобито, подкрепящо без-
спорно Цветановия фаво-
рит за главен прокурор,
прокара безпрецедентни
правила, погазвайки нало-
жилата се с години прак-
тика да се избира главен
прокурор с бюлетини.
Сега ще се гласува елек-
тронно. За първия в списъ-
ка. А кандидатите няма да
се подреждат по азбучен
ред, за да не стане греш-
ка. Първият е Фаворитът.
И точка.

Така изборът за главен
прокурор е предопределен.
А властта намери начин и
хора, за да продължи да
гази с ботуши в съдебна-
та система. Направи го
бързо, без скрупули, без да
й пука от брюкселската
плесница и от това какво
казват хората.

Сценарият не само “не
е добър”, както лаконично
отбеляза шефът на ВКС
проф. Лазар Груев. Той е
част от опасна тенден-
ция. Която започна с пре-
допределения избор на нов
Висш събеден съвет и пре-
мина през фарса с канди-
датите за членове на Кон-
ституционния съд. Ще
завърши с тотална зави-
симост на независимата
съдебна власт.

Защо е необходимо да
правим циркове и да ни
разнасят в Европа? Я по-
добре управляващите да
променят законите така,
че вместо да си играем на
избори, направо да вписва-
ме избраните. Няма нужда
да казвате името на но-
вия главен прокурор. Про-
сто го впишете.

За обвинител номер 1 ще се гласува без
бюлетини, електронно и не по азбучен редВпишете го!

да станат ясни гласовете в под-
крепа на всеки един от канди-
датите в надпреварата. При
електронно гласуване номини-
раните за главен прокурор се
подлагат на отделно гласуване.

Мнозинството във ВСС нару-
ши още една традиция - канди-
датите да бъдат поставяни на
гласуване по азбучен ред. Спо-
ред запознати причината за това
е, че по старите правила една

от фаворитките за поста Галина
Тонева ще трябва да бъде гла-
сувана преди любимеца на
властта шефа на Пловдивския
окръжен съд Сотир Цацаров.

ВСС реши още, че при про-
веден валиден избор за главен
прокурор, събрал 17 гласа, да
не бъдат подлагани на гласува-
не останалите кандидатури.

Най-острият критик на еле-
ктронния вот бе председателят

Младежкото обединение на БСП опъна вчера скъсана рибарска мрежа
в кулоарите на Народното събрание. С нея те онагледиха по атрактивен
начин бюджет 2013, докато дебатите по него течаха в парламентарната
зала. Този бюджет е скъсан, той не лови риба, заявиха младите социалисти

НАД 1,6 МИЛИОНА БЪЛГАРИ ВЕЧЕ
СА ПОД ПРАГА НА БЕДНОСТТА

Стр. 3

Стр. 22

Стр. 2

на Върховния касационен съд
(ВКС) проф. Лазар Груев: “Гла-
суването с бюлетини позволя-
ва на обществото да разбере
колко гласа е получил всеки
кандидат. При този тип вот ВАС
може и по-лесно да реши дело,
ако има обжалване на проце-
дурата. За мен беше непонят-
но защо колегите избраха еле-
ктронното гласуване.”

ƒÂÌ Ì‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ Ú‡Û ‚
Ô‡ÏÂÚ Ì‡ ‰ÛıÓ‚ÌËˇ ·‡˘‡
Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ, ÍÓÈÚÓ ˘Â
·˙‰Â ÔÓ„Â·‡Ì ‰ÌÂÒ ‚ “Ó-
ˇÌÒÍËˇ Ï‡Ì‡ÒÚË

Стр. 3

Бог вижда!Бог вижда!Бог вижда!Бог вижда!Бог вижда!
ПатриархътПатриархътПатриархътПатриархътПатриархът
и вълцитеи вълцитеи вълцитеи вълцитеи вълците

Снимка Мариета ТОМОВА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

2 ПЕТЪК 9 НОЕМВРИ 2012

България
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ПОКАНА
УС на Сдружение „Жени без остеопороза-

21” свиква Общо събрание на 09.12.2012 г. от 14,00
часа в офиса на сдружението:гр.София, ул. А.П.Че-
хов 62 Б, ет.3, ап.9 при следния дневен ред: 1.Про-
мени в УС - избор на нов член; 2. Разни.

аркът “Врана” най-накрая ще бъде отворен за
столичани. Това обещаха от ГЕРБ, като закри-
ха странната структура, наречена “Общинско
мероприятие “Парк-музей Врана”. Общински-

риродозащитници и граждани се
събраха вчера на протест пред Сто-
личната община срещу плановете
за строеж на нов път през Борисо-
вата градина. Новият двукилометров

Хиляди хора се сбогуваха с патри-
арх Максим вчера в храм “Света Неде-
ля”. Желаещите да се поклонят пред
покойния патриарх се редяха на опаш-
ка пред храма през целия вчерашен
ден. Още в 7 ч. сутринта хората чака-
ха, за да влязат в църквата, а колоната
от хора стигаше до Богословския фа-
култет на Софийския университет.

Заупокойната литургия, която за-
почна в 9 ч. се отслужи от Пловдив-
ския митрополит Николай, който в мо-
мента отговаря и за Софийската мит-
рополия. Ковчегът с тялото на патри-
арха бе положен на подиум в центъра
на църквата. Около него стояха чети-
рима духовници и четирима гвардей-
ци. На главата на Негово светейшест-
во бе поставена патриаршеската му
корона, а в ръцете му - кръст и здра-
вец. В краката на патриарха бяха по-

СКАНДАЛНИ
НОВИ ПРАВИЛА...
От стр. 1

Европейският съд по
човешките права поста-
нови, че България е на-
рушила правото на сво-
бодни избори заради
закъснялото приемане
на допълнителни поправ-
ки в Изборния кодекс.

Случаят “Екогласност”
срещу България” се отна-
ся до иск на основаната
през 1990 г. българска
политическа партия “Еко-
гласност”, според която
въвеждането на три нови
условия за представяне
на кандидати за парла-
ментарните избори през
юни 2005 г., влезли в
сила два месеца преди
датата на изборите, й е
попречило да участва в
тях.

В иска се посочва
главно невъзможността
на ищеца да внесе изи-
скваните документи от
Изборния кодекс, за да
представи своите канди-
дати. След като поиска-
ла от Централната изби-
рателна комисия да бъде
регистрирана като участ-
ник в предстоящите пар-
ламентарни избори през
май 2005 г., “Екоглас-
ност” била информирана,
че й липсват три доку-
мента, а именно доку-
мент, удостоверяващ пла-
щането на изборен депо-
зит от 20 000 български
лв. (около 10 000 евро),
сертификат от Сметната
палата, че партията е
подала до нея годишни-
те си финансови отчети
за изминалите три годи-
ни и подписите на поне
5000 избиратели, под-
крепящи участието на
партията на изборите.
“Екогласност” получила
три дни да внесе трите
липсващи документа.

ЕСПЧ:
БЪЛГАРИЯ Е
НАРУШИЛА
ПРАВОТО НА
СВОБОДНИ
ИЗБОРИ

урция не е имала
планове да строи
ядрена електроцен-
трала близо до гра-

ТУРЦИЯ
ОТРИЧА,
ЧЕ ЩЕ СТРОИ
АЕЦ КРАЙ
РЕЗОВО

Т
ницата с България, дори
няма подобни намерения.
Това е заявил турският
външен министър Ахмет
Давутоглу пред Евгени
Кирилов, който е евроде-
путат от БСП в Групата на
социалистите и демокра-
тите. Левият депутат се
срещна вчера с Давутог-
лу по време на официа-
лен обяд. На въпроса на
Кирилов дали Турция
смята да строи АЕЦ край
Резово, каквито слухове
стреснаха местните, вън-
шният министър на съсед-
ната страна е подчертал,
че страната му няма по-
добни намерения.

М е ж д у в р е м е н н о
кметът на община Царе-
во Георги Лапчев комен-
тира по БНТ, че все още
няма “официално по-
твърждение дали ще се
строи топло- или електро-
централа в турския град
Инеада, която се намира
близо до граничното село
Резово”. Той подчерта, че
слуховете за подобен
проект притесняват хора-
та в района, защото може
да бъде променен из-
гледът на Южното Черно-
морие, възможно е това
да се отрази отрицател-
но и на туризма.

айки от София отново протестираха сим-
волично с искане за увеличаване на
детските надбавки, на майчинските и за
по-добро бъдеще на децата си, като пре-
сякоха няколко пъти пешеходната пъте-

М
Снимка Мариета ТОМОВА

Майки: Искаме деца, не бетон

ка между Софийския университет и градинката
до парламента. Родителите носеха плакати с над-
писи: “Протест! Детски надбавки за всяка май-
ка”, “Оправете си приоритетите, господа управля-
ващи!”, “Искаме деца, не искаме бетон!”.

Общинският съветник от БСП Борис Цветков
също дойде в подкрепа на протеста на майките.
Той заяви, че от 2006 г. Дискусионният клуб за
социална местна политика е констатирал по сиг-
нал на майки от всички райони огромния недо-
стиг на места в детските градини и ясли. Цветков
посочи някои от исканията на общинските съвет-
ници от БСП в подкрепа на майките. Едно от тях
е за места за всички желаещи деца в общински-
те детски градини и ясли. Другата седмица Цвет-
ков ще внесе доклад, който иска СОС да задължи
общината да плаща за всяко кандидатствало, но
неприето, дете сумата, която плаща за децата,
които са приети в градината - 180 лева. Това ще
затрудни бюджета на СО с около 20 млн. лева,
изчислили съветниците.

Еколози против булевард
през Борисовата градина
Младите хора издигнаха лозунга „Искам парка за джогинг,
не за магистралинг”, Фандъкова отложи проекта за ново обсъждане

П
Деси ВЕЛЕВА

булевард с ширина от 20 метра и ще минава
през местността “Погребите”, като ще започва
след кръстовището на Телевизионната кула,
ще минава почти успоредно на бул. “Никола
Вапцаров”, ще пресича малка част от терито-
рията на бившия увеселителен парк “София
ленд”, покрай болница “Токуда” и ще излиза
до бул. “Черни връх”.

Протестиращите основно млади хора из-
дигнаха лозунги “Искам Борисовата за джо-
гинг, не за магистралинг” и “Диков, пак ли ти?”

Плановете рязко контрастират с обещанията
на общината да развива алтернативни видове
транспорт, обърнаха се протестиращите към
Фандъкова. Според тях ще бъдат изсечени 250
дървета в района. Ще се прекъсне възмож-
ността да се свържат два големи парка на
София - Южния и Борисовата градина, пишат
организаторите на протеста от “Грийнпийс”,
“За земята” и “Велоеволюция”. Те са на мне-
ние,че новият път е безсмислен, тъй като се
равнява по дължина на съществуващото почти
успоредно трасе от булевардите “Н. Вапцаров”
до “Черни връх”.

От трите неправителствени организации
предлагат няколко алтернативни решения.
Едно от тях е приоритет да стане изграждане-
то на бул. “Т. Каблешков”, който ще поеме тра-
фика от въпросните два булеварда. Друго

предложение е да се създаде бус лента по “Н.
Вапцаров” за градския транспорт, както и на
велосипедно трасе.  Решението за новия път
трябваше да бъде гласувано вчера на сесия
на Общинския съвет, но преди началото му
кметът Йорданка Фандъкова обяви пред про-
тестиращите, че то ще бъде отложено за ново
обсъждане, докато се намери баланс.

Вносителят на проекта столичният главен
архитект Петър Диков обясни, че ще бъдат
изсечени само 168 дървета, но екологичнит
ефект от проекта ще бъде много по-голям от
загубата им. Според него с новия път ще бъдат
намалени задръстваният, шумът и изгорелите
газове, а дървета щели да бъдат засадени на
друго място. Диков обясни, че проектът е част
от втория етап от кръстовището на две нива
при Телевизионната кула.

Отварят парк „Врана”
за граждани

П
Деси ВИОЛЕТОВА

те съветници гласуваха вчера паркът да мине под
шапката на общинското предприятие “Паркове и
градски градини”. Всички досегашни служители на
“Врана” ще бъдат съкратени, но е възможно някои
от специалистите да бъдат назначени отново в пред-
приятието. Така ще бъдат спестени 60 000 лева за
заплати, обосноваха се от ГЕРБ. До три месеца
трябва да бъде изготвена програма, която да пред-
лага мерки за поетапно осигуряване на достъп до
парка на гражданите, заяви Лорита Радева от ГЕРБ.
От Съюза на ландшафтните архитекти обещаха
съдействие за опазването на редките растителни
видове в парка. Те поискаха и да се запази авто-
номността на територията, която е уникална с рас-
тителността си.

Любка Качакова от НДСВ припомни, че паркът е
дарен от Симеон Сакскобургготски и семейството му
на общината преди няколко години с условието за
свободен достъп на хората, но това още не се е
случило. Повече от 10 години дарителите чакат, а в
същото време паркът не се поддържа добре, допълни
Качакова.

Червеният съветник Георги Кадиев настоя общи-
ната да се съобрази с позициите на Министерството
на културата, Лесотехническия университет и Съюза
на ландшафтните архитекти, които предупреждават
за сериозни рискове за някои ценни растения, ако
се допусне свободно влизане в парка. Затова Кади-
ев настоя да се предвиди сериозна охрана.

Сбогуваме се с патриарх Максим
ложени патриаршеските му одежди и
патриаршеското було.

Патриарх Максим бе определен от
духовниците като ангел на Светата ни
църква. За поклонението на българския
патриарх в София пристигна и Вселен-
ският патриарх Вартоломей Първи. Да
се поклонят пред главата на Българ-
ската православна църква дойдоха и
премиерът Бойко Борисов, министърът
на образованието Сегрей Игнатов, ми-
нистърът на културата Вежди Рашидов,
други министри и депутати.

Днес в “Свети Александър Невски”
отново ще бъде отслужена Света ли-
тургия, а след това и опелото на патри-
арх Максим. По волята на Негово Све-
тейшество погребението му ще се
извърши в Троянския манастир от 15 ч.
Петък официално бе обявен за Ден на
Национален траур.

“Демокрацията и публичността имат два
компонента - правилата и състоянието на
духа. Правилата формално гарантират пуб-
личност. Тук правилата говорят за нещо раз-
лично, защото е неприемливо обществото
да не знае всеки от кандидатите колко гла-
са е получил”, заяви още Груев и добави,
че ако има сценарий зад всичко това, “той
не е добър”.

Вчера ВСС официално откри процедура-
та за избор на следващия главен прокурор.
При спазване на сроковете вотът ще се
проведе в средата на декември. Според
предварителните очаквания сигурни канди-
дати засега са само шефът на ПОС Сотир
Цацаров и заместник-главният прокурор Га-
лина Тонева. Тя обаче не успя да събере
преди два дни достатъчно от гласовете на
ВСС дори, за да поеме временно функции-
те на Борис Велчев.

ОТМЕНИХА
ПРАЗНИКА НА
ПОЛИЦИЯТА
ЗАРАДИ
„БИСТРИШКИТЕ
ТИГРИ”

Празникът на полицията в
Пловдив бе отменен заради фут-
болна среща, която ще изправи
един срещу друг отбора на Бойко
Борисов “Витоша”-Бистрица и “Бо-
тев”-Пловдив. Първоначално Об-
ластната дирекция на МВР в
Пловдив, цитирана от агенция
“Фокус”, съобщи, че в приятелска-
та футболна среща ще участва
лично премиерът Борисов. Малко
по-късно обаче информационна-
та агенция обяви, че мач ще има,
но без участието на Борисов.

В ПЛОВДИВ:
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Ñåèðúò õîðà
íå õðàíè‘ Сергей Станишев описва основната слабост на властта

Юлия КУЛИНСКА

1 682 000 българи
живеят под прага на бед-
ността, който е 273 лв.,
заяви вчера лидерът на
БСП Сергей Станишев в
парламента при обсъжда-
нето на първо четене на
бюджет‘2013. След управ-
лението на Борисов ог-
ромна част от хората у
нас ще живеят много по-
бедно, отколкото преди 4
години, пресметна Стани-
шев. Заетостта се срина
катастрофално, безрабо-
тицата се удвои от 6,3%
на 12,4%, вече над 650
000 са българите без
препитание, обясни той.
Според Станишев има
едно хубаво нещо в бюд-
жета за догодина и то е,
че това е последният бю-
джет на Бойко Борисов.
“България се превръща в
гето на бедността в Евро-
па. Трета година има за-
мразяване на пенсиите, а
инфлацията е над 12%.
Повече от 30 социални
права и придобивки бяха
отнети по време на управ-
лението на ГЕРБ”, отбе-
ляза той. “Авиоотряд 28”
е похарчил 1,5 млн. лв.
повече от предвидения си
бюджет за тази година,
има покровителство и на
контрабанда, и на сивата
икономика, изреди факти-
те Станишев. “Нито един
бюджет на ГЕРБ не е
изпълнен по начина, по
който е бил планиран.

родното събрание. С нея те
онагледиха по атрактивен на-
чин бюджет‘2013, докато деба-
тите по него течаха в парла-
ментарната зала. Този бюджет
е скъсан, той не лови риба,
заяви лидерът на младите со-
циалисти Румен Гечев. Ние не
вярваме, че макрорамката на
финансовия план за следваща-
та година ще бъде по-благо-
приятна за младите хора в
България, подчерта той. Зато-
ва сме изготвили свой алтер-
нативен бюджет с конкретни
мерки, свързани с политики за
младежка заетост, за майчин-
ството и децата и за професи-
онално образование и стажо-
ве, обяви Гечев.  Тази мрежа
трябва да бъде запълнена,
уточни той и “закърпи” симво-
лично всяка дупка в нея с на-
писани на лист предложения.

“Настояваме за допълнител-
ни 53 000 000 лв. за подкрепа
на младите в страната. Искаме
изготвяне и въвеждане на един-
на държавна система за про-
фесионално образование и ста-
жуване, съвместно с предста-

Над 1,6 милиона българи вече
са под прага на бедността
Най-хубавото нещо в бюджета е, че той е последният
на Бойко Борисов, заяви Сергей Станишев

Смазахте малкия и сред-
ния бизнес. Има непла-
щане на обществени
поръчки. Държавата ста-
на най-рисковият и не-
предсказуем фактор.
Фирмите не влагат ресур-
си, защото не знаят каква
поредна промяна ще под-
несе правителството. Над
80 закона на мнозинство-
то са лобистки и създават
привилегии на определе-
ни фирми”, изреди факти-

плаха. За пореден път не
се предвиждат никакви
реформи в публичния
сектор”, смята той. Това е
поредният бюджет, който
обрича на нищета и ми-
зерия българите, защото
не е социален и справед-
лив, отбеляза независи-
мият депутат Георги Тер-
зийски.

Основен дефицит на
това управление е липса-
та на реформи, заяви де-
путатът от ДПС Йордан
Цонев Минималната пен-
сия в почти фалирала
Гърция е в пъти по-висока
от уж финансово стабил-
на България, подчерта
съпартиецът му Хасан
Адемов. България може да

се измъкне от кризата като
види, че светът е много по-
голям от Европейския
съюз, категоричен бе Во-
лен Сидеров от “Атака”.
Според Мартин Димитров
от Синята коалиция зало-
жените разходи в проек-
тобюджета са реални, но
приходите са много над-
ценени и дефицитът веро-
ятно ще е много по-голям
от предвиденото.

В крайна сметка неза-
висимо от критиките на
опозицията законопро-
ектът за държавния бюд-
жет за догодина бе приет
на първо четене. Гласува-
ха 182 народни предста-
вители, от които 122 бяха
“за”, а 60 - против.

те Станишев.
“Никога досега не е

отделян по-нисък процент
за наука и образование,
отколкото в момента.
Правителството на ГЕРБ
води БАН съзнателно към
ликвидация”, заяви в от-
рицателния си вот парла-
ментаристката от БСП
проф. Ваня Добрева.

За четвърта година
правителството предста-
вя бюджет, в който отсъ-

ства съдържание, числа-
та  доминират над съдър-
жанието, коментира де-
путатът от БСП и бивш
финансов министър Пла-
мен Орешарски.  “Прави-
телственият дълг ще
продължи да расте.
Обяснението с кризата
продължава да домини-
ра, но въпреки това отсъ-
стват антикризисни поли-
тики.  Подоходната поли-
тика в бюджета е твърде

България се превръща в гето на бедността в Европа,
категоричен е Сергей Станишев

 За 2013 г. е предвидено да се направят
общо разходи и вноска в общия бюджет
на ЕС за 31 689 600 000 лв., или 38,9% от
БВП. Тази сума е по-голяма от разходите
за 2012 г. с 1 845 300 000 лв. Размерът на
вноската на България в бюджета на ЕС за
догодина ще е 908,2 млн. лв., което е с
12,5 млн. лв. повече от тази година.

 За социално осигуряване, подпомагане и
грижи се предвиждат 10 907 700 000 лв.,
а за социални помощи и обезщетения -
134 млн. лв.

 За пенсии за заделени 588,6 млн. лв.
 За жилищно строителство, благоустройство,
комунално стопанство и опазване на окол-
ната среда се предвиждат 2 861 500 000 лв.

 За здравеопазването са разчетени разходи
за 3 353 400 000 лв.

 За отбрана и сигурност са заделени
2 931 500 000 лв.

 Разходите за наука са 198,5 млн. лв., които
са с 0,1 млн. лв. по-малко от тазгодишните.

 Разходният таван на Министерството на
земеделието и храните е 240 479,2 хил. лв.,
което е с 1,55% по-малко от 2012-а

Снимки Мариета ТОМОВА

Юлияна ВУТОВА

58 народни представители от БСП, ДПС и независими внесох-
ме в Конституционния съд искане за обявяване за противоконсти-
туционни текстове от Закона за отнемане в полза на държавата
на незаконно придобито имущество, приет през май т.г от НС,
съобщи депутатът от Коалиция за България проф. Любен Корне-
зов пред журналисти в НС вчера.  По думите му документът се
атакува за втори път. Според първия член 11 решения на коми-
сията по отнемане на имуществото се обжалват пред админист-
ративните съдилища, а искът за отнемане на имущества - пред
гражданския съд, обясни проф. Корнезов. Другото оспорване е
кой може да бъде ответник и че това е лицето, което се е обо-
гатило незаконно. Но човекът може да има деца, съпруга, факти-
ческо съжителство и законът не предвижда те да се защитят,
подчерта юристът. Считам, че трябва да се даде възможност те
да участват в процеса, посочи Корнезов.

Независимите депутати
Димитър Чукарски и Тодор
Великов обявиха в парламен-
та вчера, че в неделя, 11 но-
ември, в София ще бъде учре-
дена нова политическа форма-
ция. Тя ще се казва ДАНО (Де-
мократична алтернатива за
национално обединение). Ве-
ликов уточни, че в неделя само
ще бъде поставено началото
на новата формация, а лидерът
й ще бъде избран по-късно. По
неофициална информация за
председател на ДАНО се спря-
га името на Надежда Сандо-

Независими парламентаристи
си спретват партия ДАНО

МЛАДИ СОЦИАЛИСТИ ОПЪНАХА
В НС СКЪСАНА РИБАРСКА МРЕЖА
КАТО СИМВОЛ НА БЮДЖЕТ‘2013

Бюджетът е скъсан, той
не лови риба, заявиха

младите социалисти

вителите на бизнеса, въвежда-
не на “младежка гаранция” с
интегрирана система за префе-
ренциално обучение и субси-
дирана заетост на младежи”,
изреди Гечев. Младите искат и
възможност за стажуване и
чиракуване и създаване на ста-
жантски програми за младежи
за срок от 6 до 18 месеца и
възнаграждение в размер на
50% от минималната работна
заплата. За селските райони да
се организират стажантски
програми, финансирани от
държавния бюджет в местните
земеделски и животновъдни
стопанства до 18 месеца за
придобиване на практически

умения и трудови навици в ре-
ална среда, предлагат от МО.
На младежите, преминали ста-
жантската програма, да бъде
осигурено безплатно до 30 дка
от общинския или държавен
поземлен фонд и безплатна
консултация от специалисти в
областта за срок от пет години
и служебна регистрация като
земеделски производител, е
записано в алтернативния бю-
джет на младите социалисти.
Те предлагат още регламенти-
ране на възможността за отпу-
скане на гарантирани заеми за
отглеждане на деца и напълно
безплатно медицинско обслуж-
ване на младите майки.

лова, която към момента е
българският представител в
Европейската сметна палата.

ДУМА припомня, че Вели-
ков и Чукарски влязоха в 41-
ото НС като част от групата
на РЗС. Преди това Чукарски
беше дългогодишен член на
земеделския съюз на Анаста-
сия Мозер, след това премина
към земеделците на Стефан
Личев. Великов също смени
доста политически формации.
В началото на демократични-
те промени беше част от СДС,
а след това от ДСБ.

Юлия ИВАНОВА

М
ладежкото обединение
на БСП опъна вчера
скъсана рибарска мре-
жа в кулоарите на На-

Депутати дават на КС
закона за конфискацията
Депутати дават на КС
закона за конфискацията
Депутати дават на КС
закона за конфискацията
Депутати дават на КС
закона за конфискацията
Депутати дават на КС
закона за конфискацията
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 Кметът на община
Стралджа Митко Андо-
нов бе домакин на
работна среща  с пред-
ставители на Албания.
В състава на делегаци-
ята, посетила община-
та, бяха  Бафтиар За-
чей, кмет на община
Фиер, Албания, заед-
но със своя заместник
по стопанските въпро-
си и двама представи-
тели на крупния бизнес
в района. Те бяха при-
дружавани от предста-
вители на  Българска
търговско-промишлена
палата,  които чрез по-
солството на България
в Тирана, са организатори на посещението.

Интересът на албанските гости беше насочен изключително  към българските стопан-
ски предприятия от консервната промишленост, месодобивната и винопроизводството,
които биха могли да станат основа за бъдещо интензивно и съвместно сътрудничество
между Албания и България. Затова  преди гостуването си в Стралджа албанските  пред-
ставители  посетиха  водещи фирми в Благоевград, Първомай, Хасково и Стара Загора.

Г-н Зачей  е направил избора за посещение на община Стралджа и среща с г-н
Андонов, за да се запознае с общината и възможностите за съвместна работа в подготовка
и реализиране на проекти.”Нашите общини имат много сходни черти и силно се надявам
да работим за реализирането на успешни европейски проекти.”, подчерта г-н Зачей.
Изразявайки удоволствието си от срещите в България, той определи българите като много
топли,  приятни и гостоприемни хора.

Г-н Андонов, който приветства гостите, представи община Стралджа с готовност за
бъдещо сътрудничество. Цел на посещението беше и производството на “Домейн Мараш
ЕООД”-Стралджа. Евгени Тренчев, собственик на  фирмата, показа на гостите   базата за
винопроизводство в града, представи технологията за производство, показа    елитните
вина Мускат, Шардоне, Траминер, Совиньон блан, Розе пино ноар, Розе мерло и др. с
което  истински  впечатли гостите. “Домейн Мараш” стартира преди 6 години, стремежът
е към  достигане на пълни производствени възможности. “Залагаме на червени, бели и
розе вина, пълна гама, работим със собствени сортове грозде, наши масиви. Разполагаме
с добро оборудване, професионален екип и се надяваме да се наложим на пазара”,
сподели пред гостите г-н Тренчев. Стана ясно, че г-н Зачей  предлага  реални възмож-
ности за създаване на съвместни предприятия с цел използване  потенциала на община
Фиер в селскостопанското производство, животновъдството и производството на вино.

Община Фиер е на трето място по икономическо развитие в Албания. Същевременно
между България и Албания съществува голям неизползван потенциал за развитие на
двустранните бизнес отношения, което дава основание за полагане основите на едно
активно сътрудничество между двете общини със помощта и сътрудничеството на БТПП.

Надя ЖЕЧЕВА

Албания с бизнес интерес
към Стралджа

Богата находка на тракийски
златни накити в Свещари
В голямата Омуртагова могила в резервата
„Сборяново” археоложка от БАН намери
сандъче с жертвени дарове на гетите

Б
Велиана ХРИСТОВА

огати тракийски
златни накити откри
в сряда вечерта в
голямата Омуртаго-

ва могила край с. Свеща-
ри при гр. Исперих екипът
на проф. Диана Гергова от
Националния археологи-
чески институт с музей при
БАН. При проучването на
могилата, която е най-го-
лямата в резервата “Сбо-
ряново”, археоложката се
натъкна на части от дърве-
но сандъче, в което има
множество изключително
запазени златни предме-
ти - диадема, гривни, ап-
ликации към конска сбруя,
други апликации с женска
глава, мъниста. Атефакти-
те тежат около 1,5 кг.

Според Диана Герго-
ва находките се датират
към края на IV - началото
на III в. пр.Хр., когато е
периодът на разцвета на
царството на гетите. На-
близо до Омуртаговата
могила се намира и про-
чутата Свещарска гроб-
ница - световен паметник
на ЮНЕСКО, с 10-те фи-
гури кариатиди, изобра-
зяващи 10-те степени на
Космоса във вярванията
на траките. Диана Герго-
ва, която е сред водещи-
те ни археолози, специа-
листи по тракийския пе-
риод, предполага, че в
Омуртаговата могила е

вероятно да бъде разкри-
та и гробница, свързана
може би с преминаване-
то в Отвъд на гетския вла-
детел Котела, за когото е
известно, че е дал дъще-
ря си за жена на Филип
Македонски. Омуртагова-
та могила е най-голямата
в могилния некропол в
“Сборяново” и от години
привлича интереса на ар-

хеолозите, но до момен-
та никога не се намериха
пари за проучването й.
Гетите са племето, свър-
зано с един от най-про-
чутите тракийски проро-
ци и царе - Залмоксис, и
са носители на вярата в
обезсмъртяването на ду-
шата. Подобна находка не
е откривана досега на те-
риторията на България.

Проф. Диана Гергова:

Златният
начелник

Тракий-
ските
накити

„Сборяново” е център
от световно значение

 Диана, поздрави
за новото блестящо
откритие! Как е
възможно да се запа-
зи в земята дървено
сандъче на 25 века?

- Не само са запа-
зени части от него, ами
дори има бронзова
халка и на едно от
дръвчетата личат вря-
зани линии. В момента
очаквам да пристигнат
колеги от института да
снемат точен отпе-
чатък, защото в кухина-
та е запазен отпе-
чатъкът на цялото
сандъче. Така че ще
можем да му направим
и възстановка.

 Казваш, че мяс-
тото на находката е
необичайно, защо?

- “Хванахме” сандъ-
чето странично и беше
фантазия, защото го
откопахме, без да пад-
не едно парченце
пръст. Имаше само
една буца пръст и като
тупна на зеята, иззад
нея излезе жива змия.
И вчеря я видях - мис-
ля, че беше същата,
изпълзя точно там,
където после намерих-
ме златата. Находката
е в самия насип и по
блестящ начин потвър-
ждава моята теория, че
гетите са насипвали
могилите нса три ета-
па и обикновено на
втория етап са прави-
ли жертвоприношение.
Тези накити и предме-
ти са жертвоприноше-
ние, дарение в чест на
боговете. на мястото
няма погребение, има-
ше много пепел, веро-
ятно е от разпаднала-
та се дървена част. ве-
роятно сандъчето е
било увито в златна
тъкан, защото в пръстта
блещукат зрънца и ни-
шки. Предметите са
прекрасни, имаме 4
златни гривни и пре-
красен пръстен с
изпъкнал релефен
Ерос. Това отличава
гетите, защото при од-
рисите пръстените са
печати и са с вдлъбна-
ти изображения. Имаме
половин желязна юзда,
което говори за култов

обряд, над 100 златни
копчета, много фини
мъниста с женски гла-
ви. Особено невероят-
не е - той е с глава на
конче, има огърлица, а
основата е като лъвска
глава.

 Убеждава ли те
находката повече в
старата ти хипоте-
за, че в Омуртагова-
та могила има и гроб-
ница?

- Това е знаковият
паметник, който марки-
ра мястото на религи-
озния и политически
център на гетите. въз-
можно е в късен етап
да е донасипвана от
Омуртаг. Пълното про-
учване ще ни даде още
много ценна информа-
ция. Би трябвало да
има централно подмо-
гилно съоръжение. На-
дявам се, че идната
година ще можем да
открием и него. Вярвам,
че най-сетне Минис-

терството на културата
ще отдели средства за
проучването на този
знаков култов и поли-
тически център на ге-
тите и на тракийската
цивилизация изобщо.
Щастлива съм, че по-
казахме отново колко е
голямо значението на
резервата “Сборяно-
во”, за който отдавна
държавата не отделя
никакви средства. Ра-
ботим със спонсорство,
както можем. Това е
център от световно зна-
чение във всяко едно
отношение.

 Какво правиш
оттук нататък?

- Находките сега се
пазят в Разградския
музей. Чакам реставра-
торите. Вероятно ще
можем да покажем
веднага нещата в му-
зея в София - на място-
то, където стои бронзо-
вата глава на Севт, тя
сега не е в България.

инимум 2 300 000 лв. ще струва
филмът, посветен на делото и жи-
вота на Васил Левски, съобщи
режисьорът и сценарист на бъде-

МИНИМУМ 2 300 000 ЛВ. ЩЕ ТРЯБВАТ
ЗА ФИЛМА ЗА ВАСИЛ ЛЕВСКИ

М
Мария НИНОВА

щия филм Максим Генчев вчера. Органи-
затори на дариталската кампания за под-
помагане на филма са община Карлово и
Асоциация на Българска кинокласика и
култура. Филмът ще бъде посветен на
делото и живота на Апостола. Ние ще
покажем, че всичко, свръхестествено за
нас, е било нормално за него, заяви Ген-
чев. Филмът се предвижда да бъда готов
през 2013 година. На 14 ноември започва
и кастингът за актьорския състав на фил-
ма, но вече е ясно кой ще изиграе Левски.

Режисьорът не поиска да разкрие името
му. “Почти всички българи ще го гледат.
Едва ли ще има по гледаем филм от този”,
категоричен бе Генчев. Той отбеляза, че
това е един пример за кинаджиите да
покажат на България нейните герои.
Кметът на Карлово Емил Кабаиванов за-
яви, че цялата администрация на града
вече е направила лични дарeния. А от
бюджета на общината за другата година
също ще бъдат отделени пари за продук-
цията. Той бе категоричен, че цяла Бълга-
рия трябва да се включи в дарителската
кампания. Също така и държавата трябва
да отделя пари за своите герои, заяви гра-
доначалникът. Той отбеляза, че предстоят
срещи с премиера Бойко Борисов и кул-
турния министър Вежди Рашидов.
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ащата на дете с онкологично забо-
ляване е подал жалба в Комисията
за защита от дискриминация (КЗД)
срещу център “Фонд за транс-

Надеждите на мнозина българи за по-добър живот са възложени на джакпота

иновниците в общината
ще трябва да махнат от
кабинетите си портрети-
те на премиера Бойко

Снимка Мариета ТОМОВА

Йорданка Фандъкова моли
чиновниците си да махнат
портретите на премиера

Ч
Деси ВЕЛЕВА

Борисов. Ще се обърна към
служителите да не дразнят
излишно хората, заяви столич-
ният кмет Йорданка Фандъко-
ва по повод питане на общин-
ския съветник от Синята коа-
лиция Вили Лилков. Той поис-
ка от кмета да издаде запо-
вед за премахване на всякак-
ви агитационни материали,
календари на политически
партии и политически симво-
ли от приемните, офисите и
канцелариите на общинската
администрация. Лилков се
обоснова с недоволството на
граждани от ликовете на ли-
дера на управляващата пар-
тия, които ги посрещали на
видни места в кабинетите. Тези
материали по явен и недву-
смислен начин афишират по-
литическата принадлежност

на служителите, които трябва
да спазват неутралност, обяс-
ни още Лилков. Според него
се създава обстановка на не-
доверие между работещите в
администрацията, тъй като
има служители с различни по-
литически пристрастия.

В писмения си отговор
Фандъкова заявява, че подоб-
на заповед ще има в периода
на официална предизборна
кампания. Сега не мога да
издам заповед, но ще се
обърна към тях и съм готова
да проверявам всеки сигнал,
в който има данни, че служи-
тел на СО е нарушил принци-
па на политическа неутрал-
ност, заяви кметицата по вре-
ме на сесията на СОС.

Общинските съветници гла-
суваха и предложението на
Лилков за преименуване на пл.
“Бойко” в кв. “Крива река” на
пл. “Епископ Константин”. От
БСП предложиха преименува-
нето да се отложи и гласуваха
“против” и “въздържал се”.

Родители на починало
дете се жалват от
фонда за трансплантации
Центърът, който върна пари в бюджета,
не отпуснал средства за операцията
на 5-годишното момиче

Б

Препоръка до министъра на финансите и до Висшия
съдебен съвет за спешно решаване на проблема с не-
изпълнението на съдебни решения, с които на граждани
са присъдени парични обезщетения от държавни органи,
изпрати националният омбудсман. Съгласно текст от Граж-
данския процесуален кодекс не се допуска принудително
изпълнение на парични вземания срещу държавни учреж-
дения, припомня той. Паричните вземания срещу тях се
изплащат от предвидения за това кредит по бюджета им.
За тази цел изпълнителният лист се предявява на финан-
совия орган на съответното учреждение. Ако няма кредит,
висшестоящото учреждение предприема необходимите
мерки, за да се предвиди такъв най-късно в следващия
бюджет.

Константин Пенчев напомня за решение на Конститу-
ционния съд, който приема, че подобна уредба не проти-
воречи на Конституцията. Съдът посочва, че положението
на държавата е различно, защото нейното подчинение на
закона се отличава от това на гражданите, тъй като в него
се проявява т. нар. nobile officium - държавата по дефини-
ция трябва да е почтена и отговорна.

Омбудсманът напомня, че според съдебната практика
на Европейския съд по правата на човека забавеното по
вина на властите изпълнение на съдебни решения и лип-
сата на институционален контрол над изпълнението на
такива решения представлява нарушение на Конвенцията
за защита на правата на човека и основните свободи.

Аида ПАНИКЯН

плантации”. Жалбата е за различно отно-
шение и неравностойно третиране към
пациенти с идентични заболявания. Пре-
писката, образувана от комисията, бе раз-
гледана тази седмица на заседание на
петчленен състав.

Дъщеричката на П.П. от Русе е била
с онкологично заболяване, което е може-
ло да бъде преодоляно при навременна
трансплантация на костен мозък от сест-
ра й, като операцията е трябвало да бъде
извършена в чужбина. Кандидатства се
във фонда за финансиране на операция-
та, необходимите изследвания са
извършени, вземат се изискваните екс-
пертизи от външни експерти. Докато се-
мейството е разтакавано, става ясно, че
фондът е дал разрешение и е финанси-

рал трансплантации на други две деца
със същото заболяване и със същите
резултати от изследванията, обясни пред
ДУМА адвокатът на семейството Андрей
Желязков.

В жалбата си до комисията П.П.
твърди, че за друго дете, също с рецидив,
се е работило със “светлинна скорост” и
то е изпратено в чужбина за трансплан-
тация, а за неговото дете няма отпуснати
пари и това е посочено с протокол от
комисия от 4 членове, вместо от 7 члено-
ве. Жалбоподателят твърди, че при първа-
та му среща със София Мутафчийска -
директорката на фонда, тя, незнайно
защо, се представила за обикновен слу-
жител. По-късно П.П. се заинтересувал
защо при едни и същи показатели от из-
следванията на други деца са отпускани
средства за трансплантация в чужбина,
Мутафчийска отговорила, че не знае за
друго такова дете и няма спомен за от-
пуснатите (по думите на П.П.) 145 хил.
евро.  В ходенето по мъките П.П. не сре-

щал помощ и съдействие нито от МЗ, нито
от НЗОК. Габи - момиченцето, чиито ро-
дители подават жалбата, почина на 5-
годишна възраст преди около месец след
усложнения от късно направената транс-
плантация в Италия.

ДУМА припомня, че център “Фонд за
трансплантации” към МЗ бе създаден в
края на 2009 г., започна работа в първи-
те месеци на 2010 г. и бе закрит през май
2011 г. с постановление на МС, а функци-
ите му, заедно с пасивите и активите, бяха
поети от център “Фонд за лечение на
деца”. В края на 2010 г. “Фонд за транс-
плантации” върна в бюджета около 4,7
млн. лв. от отпуснатите му 5 млн. лв., които
трябваше да бъдат използвани за транс-
плантации у нас и в чужбина.

Преписката по случая е образувана
при предишния състав на КЗД (юни 2011
г.) по признаците лично и обществено
положение и увреждане. Тогава моми-
ченцето е все още живо. На първото за-
седание комисията е изискала от ответ-
ната страна център “Фонд за лечение на
деца” като правоприемник на център
“Фонд за трансплантации” цялостната до-
кументация, касаеща отпускането на фи-
нансиране за трансплантациите на други
деца в чужбина.

ОМБУДСМАНЪТ ИСКА
РЕЗЕРВЕН ФОНД ЗА ДЪЛЖИМИ
СУМИ НА ГРАЖДАНИ

Веселка ВЕНКОВА

ВСЕ ПОВЕЧЕ
БЪЛГАРИ
РАБОТЯТ
ДОПЪЛНИТЕЛНО

Дана РУСЕВА

За разлика отпреди 3 години, когато
най-голям дял на работещите в сивия
сектор имаше в сферата на туризма и
строителството, сега “на челни позиции”
излизат  отраслите електротехника и
електроника, парфюмерия и козметика и
полиграфия. В тези сфери между 30 и 50%
са в сивия сектор, съобщи социологът доц.
Емилия Ченгелова, експерт към Асоциа-
цията на индустриалния капитал в Бълга-
рия, участвала в социологическо проуч-
ване по проект “Ограничаване и превен-
ция на неформалната икономика”.

Проучването показва, че в сравнение
с 2010 г.  два пъти е нараснал броят на
хората, работещи допълнителна работа.
Процентът им се е увеличил от 6 на 14,
като половината от тях работят без тру-
дов договор, само за да влязат повече
пари в семейния бюджет. “Изрядните ра-
ботодатели винаги ще работят на загуба,
когато се конкурират със сивия сектор.
Затова фирмите са поставени пред диле-
мата да нарушават закона или да бъдат
изрядни”, смята доц. Ченгелова.

По думите й свързването на търгов-
ските обекти със системата на НАП не
се възприема еднозначно от бизнеса.
Законодателството у нас продължава да
е благоприятно към големите данъко-
платци и икономически единици, но в
същото време тези мерки, приложени
към малките, ги водят или в сивото, или
към фалит, каза експертът. Според нея
политиката спрямо бизнеса продължа-
ва да бъде неадекватна.
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бедните. Това разделение
се задълбочава както
през периода на подем,
така и в периода на кри-
за, като областите, които
са в сравнително добро
състояние са не повече
от три-четири. Това каза
Десислава Николова,
главен икономист в Ин-
ститута за пазарна иконо-
мика (ИПИ) вчера. Тя,
заедно с други експерти
на ИПИ, представи до-
клад за социално-иконо-
мическото състояние и
развитие на областите,
който е изготвен въз ос-
нова на 57 показателя,
обединени в осем катего-
рии - икономика, инфра-
структура, бизнес среда,
демография, образова-

През следващата седмица ще
бъде подписан договорът с руската
компания “Газпром” по проекта
“Южен поток”, съобщи вчера ми-

Подписваме за „Южен поток” следващата седмица

Готов съм да предложа в
парламента каквито и да е за-
конови промени, които да по-
добрят позицията и конкурент-
ността на речния транспорт.
Това каза вчера зам.-ми-
нистърът на транспорта, инфор-
мационните технологии и съоб-
щенията Камен Кичев на наци-
онална среща за развитие на
пристанищата по река Дунав,
която се проведе в рамките на
проект DaHar, съобщиха от
МТИТС. Форумът се организи-
ра от Изпълнителна агенция
“Морска администрация” и в
него взеха участие представи-
тели на изпълнителната власт,
на професионални транспорт-
ни организации и бизнеса.

“Създаден е българо-ру-
мънски комитет и се надяваме,
че ще можем да се възползва-
ме от европейски средства по
програмата “Свързана Европа”
за подобряване на навигация-
та по река Дунав”, каза Кичев.
“Стартирали сме концесионни
процедури за повечето големи
пристанища по река Дунав -
Русе, Лом, Видин, Тутракан, и
се надявам в близко бъдеще да

През 2016 г. “Газпром” планира да
достави по “Южен поток” 15,75 млрд. куб.
метра газ, а през 2017 г. доставките
може да достигнат 47,25 млрд. куб.
метра. През 2018 г. ще може да бъде
достигнато проектното ниво от 63 млрд.
куб. метра газ, пише в материали на
руската компания, предаде ПРАЙМ-ТАСС.

Съгласно техническата обосновка на
проекта обемът на доставките през 2018
г. трябваше да е 47,25 млрд. куб. метра, а
през 2019 г. газопроводът трябваше да
достигне до проектното ниво от 63 млрд.
куб. метра.

От “Газпром” обаче планират ускорено
пускане в експлоатация на газопровода.
Очаква се търговските доставки на руски
газ по “Южен поток” да започнат през
първото тримесечие на 2016 година.

нистърът на икономиката Делян До-
брев. Според него това ще се случи
или в сряда, или най-късно в
четвъртък. Добрев уточни, че подпи-

сването на договорите е
било насрочено за днес, но
се е отложило заради  на-
ционалния траур по повод
кончината на патриарх
Максим.

Министър Добрев при-
помни, че на заседанието
на Министерския съвет в
сряда беше одобрено окон-
чателното инвестиционно
решение за строителството
на газопровода “Южен по-
ток” на българска земя. По
думите му на територията
на страната ни трасето ще
бъде изцяло ново съоръже-
ние и няма да ползва в нито
една своя отсечка същест-

вуващата газопреносна система.
Делян Добрев посочи, че ползи-

те от “Южен поток” за България са
многостранни и изтъкна приходите
от транзита на газ, които ще получа-
ва страната ни, и разкриването на
нови работни места. Инвестицията в
проекта ще бъде над 3 млрд. евро,
потвърди министърът, и уточни, че
точната му стойност ще стане ясна,
след като се състоят процедури за
избор на изпълнители.

В сряда кабинетът даде мандат
да бъде подписано споразумение за
“Южен поток” само при условие че
се стигне до изгодно за страната ни
споразумение за новите цени на при-
родния газ от догодина. Енергийният
министър пък сподели, че очаква
цените на руския газ от Нова година
да са с отстъпка, по-голяма от тази
от 11 на сто, която страната ни полз-
ва понастоящем.

ОЩЕ ПРЕЗ 2018 Г.
ПО ТРЪБАТА МОЖЕ
ДА СЕ ДОСТАВЯТ
63 МЛРД. КУБ. М ГАЗ

Кризата увеличила
разделението между
областите
Бизнес средата най-добра в Стара Загора
и Търговище, най-лоша в София и Перник,
според доклад на ИПИ

ние, здравеопазване,
околна среда и социална
среда.

От ИПИ препоръчват
да се създаде реална
финансова самостоятел-
ност на общините, което
да открие пътя към каче-
ствено различни местни
политики. За местните
данъци парламентът да
не определя ограничения
- решението и отговор-
ността да са изцяло в ме-
стните власти. Общините
трябва да получат дял от
икономическия растеж -
т.е. дял от приходите от
възможно най-много
данъци, особено такива,
които са свързани с мест-
ната икономическа актив-
ност (данък печалба,
ДДС, акцизи), твърдят
икономистите.

Очаквано столицата е
най-богатата област със
стандарт на живот в пъти

по-висок от другите реги-
они. Въпреки това обаче
по редица показатели
София не е най-доброто
място за живеене, сочи
анализът.

Столицата привлича
хора от други части на
страната с високите дохо-
ди и относително стабил-
ния си пазар на труда. В
същото време градът е
назад в класацията по
критериите равнище на
престъпност и корупция.
София дава сериозни
възможности за бизнес
както от гледна точка на
мащаба на пазара, така
и заради квалификацията
на работната сила и кон-
центрацията на населе-
ние в трудоспособна
възраст.

Въпреки това по отно-
шение на бизнес средата
София виси на опашката
заедно с област Перник.

Освен това местните
данъци и такси в столи-
цата са значителни,
оценките за работата на
администрацията са нис-
ки, а бизнесът оценява
корупцията като висока.

Бизнес се прави най-
добре в Стара Загора и
Търговище. В тези облас-
ти безработицата спада
по-бързо от други части
на страната, а доходът на
лице от домакинството за
област Стара Загора кон-
кретно расте близо шест
пъти по-бързо от нараст-

ването за страната.
По оценка на околна-

та среда и социалната
среда двете области по-
падат на дъното в класа-
цията. Развитието на ин-
фраструктурата също е в
негативна посока. Равни-
щето на бедност се уве-
личава средногодишно
и в двете области, дока-
то за страната то остава
на относително постоян-
но ниво.

Най-тежка е демо-
графската ситуация във
Видин и Смолян. И двете

области се отличават с
много слаба заетост на
населението.

Със силно негативно
развитие на демограф-
ските процеси и със сил-
но влошени икономики се
характеризират области-
те Разград и Силистра. Те
са с едни от най-ниските
стойности за БВП на чо-
век от населението (само
област Силистра е с два
пъти по-нисък БВП на чо-
век от този на страната).

В три области се на-
блюдава най-интензивно-
то икономическо разви-
тие - Враца, Русе, София.
Враца показва положи-
телно развитие в почти
всички икономически по-
казатели, а Русе е с най-
интензивно намаляваща
безработица. Област Со-
фия се отличава с увели-
чение от близо четири
пъти в рентабилността на
продажбите спрямо 13,6-
процентното намаление
за страната като цяло.

Областите с катего-
рично лошо социално-
икономическо състояние
са Велико Търново, Ло-
веч, Пазарджик, Перник,
Сливен, Хасково, Шумен
и Ямбол.

аредбата за специфичните изисквания към млечните про-
дукти, според която производителите трябва да изберат
дали да произвеждат млечни или имитиращи продукти,
бе обсъдена вчера на конференция в Интер експо център
в столицата. Наредбата ще влезе в сила от 1 януари.

Конференцията се проведе в рамките на международ-
ното специализирано изложение - “Светът на млякото”.

През декември млекопроизводителите ще получат ин-
струкции във връзка с наредбата, каза Венцеслава Тасе-
ва, зам.-изпълнителен директор на Българската агенция
по безопасност на храните (БАБХ). Тя допълни, че мле-
копроизводителите могат да изпращат въпросите си до
агенцията и ще получат подробен отговор.

Наредбата се направи, за да знае потребителят какво
купува, каза още Тасева и отхвърли обвиненията, че не
се контролира съдържанието на растителни мазнини в
млечните продукти, особено в провинцията. Непрекъсна-
то се правят проверки на търговските вериги, като потре-
бителите са информирани за резултатите от тях, заяви
Тасева.

До момента са направени над 240 проби на продукти,
171 от които български, а останалите - на други европей-
ски страни членки. Само в 32 от случаите потребителите
са били подведени и млечен имитиращ продукт е етике-
тиран като млечен.

Инструкциите, които ще получат млекопроизводите-
лите във връзка с наредбата, ще уточняват и параметри-
те, по които БАБХ ще прави проверки, допълни Любомир
Кулински, директор Дирекция “Контрол на храните” в
агенцията.

о 2008 г. всички
области отбеляз-
ват растеж, но
богатите растат
по-бързо от по-

Д

Пращат на производителите
инструкции за наредбата
за млечни продукти

Започнала е процедура за концесия
на големите пристанища по Дунав

привлечем сериозни инвести-
тори”, каза Камен Кичев. Хуба-
вото е, че ангажиментът на
концесионера е да инвестира
пари в незабавно подобряване
и изграждане на ро-ро терми-
нали. допълни зам.-министърът.

Той подчерта, че “река Ду-
нав е много важна и този вид
транспорт е приоритетен”. По
думите му към момента се из-
ползва под 10% от капацитета
на реката и държавата заедно
с бранша трябва да набележат

мерки, които могат да подпо-
могнат развитието на водния
транспорт.

“Проектът DaHar се изпъл-
нява по ОП за трансгранично
сътрудничество “Югоизточна
Европа 2007 - 2013” и има за
цел да подпомогне развитието
на крайдунавските общини. В
проекта участват 23 партньо-
ри от 6 държави, сред които
пристанищни оператори, об-
щини, фондации, научни инсти-
тути и др.

ННННН
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Най-често срещаната въз-
раст на автомобили, застрахо-
вани с “Гражданска отговор-
ност” у нас, е около 11 години.
Същото се отнася за Чехия,
Сърбия и Словения, сочи про-
учване, проведено от Generali
PPF Holding (GPH), цитирано
от Money.bg.

В същите държави автомо-
билите със сключена застра-
ховка “Каско” са средно на 3
години. Средната възраст на
застрахованите автомобили в
компаниите от Generali PPF
Holding варира от 8 до 16 го-
дини. Словенците застраховат
автомобили до 8-годишна
възраст, а у нас продължава-
ме да плащаме за застрахов-
ка, докато автомобилите ни
станат средно на 16 години.

Средната възраст на заст-
рахованите автомобили в Ев-
ропейския съюз е 8 години и 2
месеца.

В България, както и в Унга-
рия, най-застрахованата мар-
ка автомобили е “Опел”, на ко-
ято у нас се падат 13% от за-
страхованите коли. Тридесет и
осем процента от застрахова-
ните автомобили в Чехия са
“Шкодa”. Чешката автомобилна
марка е лидер и в Словакия с
22%.

(КЗК). Решението е взето на 6 ноември, а е качено на сайта на
антимонополния орган на 7 ноември.

Рекордната санкция представлява 10% от оборота на друже-
ството за миналата година.

Глобени са и пет дилъри на колите, които са работили с
“Индустриал комерс”. 291 100 лв. са наложени на “Технокар”, 83
400 лв. - на “Алексиев” ЕТ, 32 400 лв.- на ЕТ “Мототехника
Христов”, 13 000 лв. - на “Кармобил”, и 5000 лв.- на “Каби Кар”.

Санкциите са заради прилагането на съгласувани практики и
за вертикални споразумения между “Индустриал комерс” и дилъ-
рите, което е нарушение на антитръстовото законодателство.

Проверката на КЗК е установила, че договорите между дис-
трибутора и дилърите включват клаузи, налагащи ограничения
на дилърите като фиксиране на препродажните цени за нови
коли, резервни части и сервизни услуги. На дилърите се забра-
нявало да продават коли и части от други марки. Те имали и
ограничения да извършват услугите си извън административния
район, където са регистрирани.

Решението на комисията може да бъде обжалвано в 14-
дневен срок пред ВАС.

В момента 92% от българите притежават
собствено жилище. Средната цена на едно
жилище е около 8-10-годишни работни запла-
ти, което го прави трудно достъпно, коментира
по време на откриването на панел “Жилища,
пазари и тенденции” Георги Павлов, изпълни-
телен директор на Адрес Недвижими имоти,
цитиран от Profit.bg.

Европейската практика сочи различни фор-

Спад в продажбите на дрехи за коледно-новогодишните
празници очакват от бранша. Това заяви за Дарик радио Васил
Райчев от Българската ритейл асоциация.

Тенденцията се дължи на все по-намаляващите финансови
възможности на хората, както и на негативните им нагласи за
следващата година. Отдавна се е утвърдила тенденцията хората
да правят практични, а не луксозни подаръци.

Покупките ще са същите като брой, но хората ще са по-
придирчиви какво ще избират и на каква цена, предвид това, че
възможностите им са намалели като покупателна способност.
“Перспективата да имат работа за болшинството от хората вече
не е така лека и лесна и това води до пренареждане на приори-
тетите и вече на каква стойност да купува стоки”, каза Райчев.
Той отбеляза, че при търговията на дрехи се наблюдава възход
на продажбите на облекла втора ръка, а в другите магазини -
спад.

По повод очакванията на асоциацията на колекторските фир-
ми, че по Коледа и Нова година ще изхарчим по една допълни-
телна заплата, Райчев отбеляза, че не знае на какво се базират
тези надежди, след
като това не се е
случвало миналата
и по-миналата го-
дина. Тенденцията
през тази година е
продажбите да
продължат да па-
дат, каза екс-
пертът. Той допъл-
ни, че в продажба-
та на дрехи се на-
блюдава агресив-
ното стъпване на
големи вериги, ко-
ето удря продажби-
те на малките
български мага-
зинчета.

зърнени култури. Такова
мнение изказа вчера Ма-
риана Кукушева, предсе-
дател на Консултативния
съвет по зърното и на Фе-
дерацията на хлебопро-
изводителите и сладка-
рите в България по вре-
ме на дискусия “Здраво-
словни храни на българ-
ския пазар” в столичния
Интер Експо Център. Фо-
румът събра на едно мя-
сто представители на
държавата, контролните
органи, производители,
диструбутори, доставчици
и крайни търговци.

Българската пшеница
в „Топ 5” на Европа
по качество

Тенденцията за поскъпване на зърното
е трайна, смятат експерти

Кукушева обясни, че
причина за покачване на
цените е очакваната сла-
ба реколта в Южното
полукълбо на пшеница,
царевица и соя, от една
страна, и ограниченият
износ от Украйна и неус-
пешният опит за сваляне
на цените от Черномор-
ския и Европейския па-
зар, от друга.

Кукушева акцентира
още върху проблема с
очертаващия се по-ма-
щабен внос на хлебно и
фуражно зърно от Китай
в размер на няколко ми-
лиона тона зърнени хра-

ни. Това няма как да не
се отразява на цената на
пшеницата, която се
търгува на българския
пазар, категорична е Ку-
кушева. Тя припомни и
предупреждението на
Световния съвет по
зърното за недостиг на
основни хранителни су-
ровини през следващите
пет години.

По думите й всичко
това не дава основание
за по-ниски цени на
зърното у нас, което тази
година е в класацията на
“Топ 5” в страните-произ-
водители на пшеница в

цяла Европа като хлебо-
пекарни качества. Това
трябва да ни радва, за-
щото гарантира добър
стокооборот на българ-
ските селскостопански
производители, посочи
Кукушева.

До Нова година няма
да има увеличение на
цената на пшеницата.
Това пък прогнозира по
време на дискусията Па-
вел Николов, главен ди-
ректор на дирекция
“Зърно и зърнени продук-
ти” в Министерството на
земеделието и храните.

“След скока на цени-

те на зърното през пери-
ода юли и август за
първи път стартовата
цена на пшеницата от
нова реколта има зави-
шение, като средната
цена е била 392 лв./т без

ДДС (юли) и 426 лв./т
(август). Според Николов
това се дължи на износа
в страни предимно от ЕС.
През септември и октом-
ври цената е вече 434
лв./т.

11 години е средната възраст
на застрахованите коли

СТРОИТЕЛИ И БРОКЕРИ ИСКАТ:

ми на подпомагане на младите семейства с
нужда от недвижим имот: намаляване на ставка-
та по ДДС и преференциални лихви по ипотеч-
ните кредити са едни от най-разпространените
мерки в Европа. В 16 страни на ЕС се предлага
намалена ставка, като в Чехия тя е 13%, в Румъ-
ния 5%, в Испания 4% и в Люксембург 3%.

У нас цените паднаха с 40%, а лихвите са
на най-ниско ниво от съществуването на ипо-
течното кредитиране. Сега държавата е на ход.
Време е ДДС върху сделките с цел покупка на
първо жилище, ново строителство, да е 5%.
Друго, което може да направи държавата, е
фиксирана ипотечна лихва до 5% за първите
пет години, след което да се направи преоцен-
ка на ефекта. Време е да забравим кризата и
да градим политиката за бъдеще, допълни още
Павлов в откриващото си изявление.

Направеното предложение за дискусия към
държавата ще се повтаря отново и отново, за
да се доведе до знанието на политиците и на
обществеността, коментира и Пламен Мирянов,
управител, Артекс Инженеринг. Според него
липсва държавна политика за подпомагане на
младите при покупка на първи дом.

В Сърбия местната “Заста-
ва” води в класацията по склю-
чени застраховки с 16.5%, до-
като в Румъния “Фолксваген” е
на върха с 21%, следван от
“Дачия” с 19%.

Автомобилната марка с най-
много сключени застраховки
“Гражданска отговорност” в из-
следваните пазари е “Фолк-
сваген”, която е лидер по този
показател в Полша, Румъния и
Хърватия. Тя регистрира и най-

много щети, като успоредно с
това води по заведените пре-
тенции в деветте държави. Вто-
ри по брой регистрирани щети
са автомобилите “Форд”.

При застраховка “Каско”
най-много щети се заявяват за
автомобили Опел, следвани от
“Шкода”. Проучването обхваща
Чешката република, Словакия,
Словения, Сърбия, Румъния,
Унгария, Полша, Хърватия и
България.

С
ъ щ е с т в у в а
трайна тен-
денция за по-
качване цени-
те на всички

БЛИЗО 16 МЛН. ЛВ.
ГЛОБА ЗА ВНОСИТЕЛЯ
НА  „ХЮНДАЙ”

Очакват спад в продажбите
на дрехи по Коледа

РРРРР
екордната глоба от 15 988 300 лв. на официалния дистри-
бутор на коли “Хюндай” за България “Индустриал комерс”
ЕООД и на дъщерното му дружество “Хюндай лизинг”
ЕАД е наложила Комисията за защита на конкуренцията

5% ДДС при покупка на нови жилища5% ДДС при покупка на нови жилища5% ДДС при покупка на нови жилища5% ДДС при покупка на нови жилища5% ДДС при покупка на нови жилища

92% от българите
притежават
собствено жилище

Най-често у нас
“Каско” сключват

собственици на нови
автомобили

Въпреки сезонните намаления в много
магазини, увеличаване на

потреблението не се наблюдава
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На фона на поредните безредици между полиция и демонстранти в гръцката столица правителството прие с малко
мнозинство новия план за ограничения, който се изисква от международните кредитори на страната за отпускането на

нов спасителен транш от финансовата помощ. Хаос настъпи и в самата Камара на депутатите, когато служителите
от администрацията на законодателния орган напуснаха за кратко пленарната зала, след като разбраха,

че техните възнаграждения ще бъдат орязани

ританският премиер Дейвид
Камерън и германският канц-
лер Ангела Меркел обсъди-
ха в Лондон спорния про-
блем с бюджета на Европей-

аст от служителите в институциите
на Европейския съюз се вклю
чиха в еднодневна стачка срещу
възможните съкращения в
бюджета на ЕС, които ще бъдат
обсъдени от европейските лидери
по-късно през ноември, предаде
“Асошиейтед прес”.
Председателят на синдиката USF
Силви Джейкъбс заяви, че ще се
обмислят още протестни действия
през следващите седмици,
включително и на 22 и 23 ноември,
когато трябва да се проведе
специалната среща на върха на
ЕС за многогодишния
европейски бюджет.
Синдикатите се страхуват, че
бюджетните съкращения ще
засегнат пряко служителите и ще
оставят ключови програми без
достатъчно персонал за
постигането на ефективни
резултати. Според Джейкъбс някои
държави членки са
забравили европейс
ката ценност солидарност.
Първоначално следващата стачка
беше планирана за 16 ноември, но
лидерите на синдиката
заплашиха да я преместят на 22 и
23 ноември, предаде EurActiv.

Сирийският прези-
дент Башар Асад от-
прави предупрежде-
ние срещу всякаква
чуждестранна намеса
в Сирия, като заяви,
че подобно действие
би имало последствия
за целия свят, преда-
де АФП, цитирайки
интервю с държавния
глава за руска теле-
визия на арабски език.

В своето интервю
Асад описа Сирия
като “последна кре-
пост на светското уп-

До 8,5% се покачи безработи-
цата в Чехия. През октомври про-
центът на безработни хора е бил
8,4, а през август 8,3, сочат окон-
чателните данни на властите в
Прага.

Министерството на труда и со-
циалните въпроси обяви, че е ре-
гистрирало 496 762 трудоспособ-
ни лица, които търсят активно ра-
бота, предаде БГНЕС. Това е с

Служители на
ЕС стачкуват

Асад:
Искам да живея и умра в Сирия

равление, стабил-
ността и съвместното
съществуване в реги-
она”.

Според него една
военна намеса в стра-
ната би довела до
“ефекта на доминото”,
който ще засегне “це-
лия свят от Атлантиче-
ския до Тихия океан”.

Пред медията Асад
отхвърли призивите за
безопасното му напус-
кане на страната, като
подчерта, че иска да
живее и да умре в Си-

рия. “Не съм марионет-
ка. Аз съм сириец, така
че трябва да живея и
да умра в Сирия”, за-
яви Асад 20 месеца
след началото на ре-
волюцията срещу власт-
та му.

В същото време
Сирийският национа-
лен съвет, който е под
натиск да обедини
всички опозиционни
групи, избра ново
ръководство, в което
има силно присъствие
на ислямисти.

Расте безработицата в Чехия
3577 повече спрямо септември,
посочиха още властите.

“Обстановката на пазара на
труда продължава да се влошава.
Бавно, но сигурно”, коментира ана-
лизаторът на банка Уникредит
Павел Собишек. Проблемите в об-
ластта произхождат от липсата на
нови работни места на фона на
рецесията и съкращенията, отбе-
ляза той.

Лондон и Берлин влязоха
в остра схватка

Снимки БГНЕС

Бюджетът на ЕС може да предизвика
разделение между Острова и
континентална Европа

Б
вата от бюджета на ЕС трябва да бъдат
използвани ефективно. При това тя пре-
дупреди Великобритания, че излиза-
нето от ЕС не е в интерес на Лондон.
“Мисля, че можете съвсем добре да
преживявате на Острова. Самотата
обаче няма да ви направи по-щастли-
ви”, обърна се тя към британците. Мер-
кел вече бе оповестила почти същата
позиция в Брюксел преди заминаване-
то си за британската столица.

Камерън отново заплаши да нало-
жи вето на всяко решение, взето на
срещата, което предвижда увеличава-
не на бюджета над допустимата за
Лондон граница. Меркел обаче обяви,
че е готова да отмени срещата в Брюк-
сел, ако Великобритания се инати и не
приеме компромис.

Както стана ясно малко по-късно,
след рязкото изказване на канцлера,
от Лондон са уведомили, че са готови
да проявят “гъвкавост в обсъждането
на проблемите на общия бюджет”,

съобщиха ДПА и Ройтерс.
Въпросът за бюджета на ЕС ще

бъде обсъден на срещата на високо
равнище на лидерите на държавите
членки, която ще се проведе на 22 и
23 ноември в Брюксел

Дълбоките разногласия по въпроса
за бюджета на ЕС доведоха до разде-
лянето на държавите членки на 3 гру-
пи. Първата, включваща 15 страни от
Източна и Южна Европа, подкрепя
предложението на Европейската коми-
сия бюджетът за следващия 7-годишен
период (2014-2020 г.) да бъде в обем
от 1,08% от общия брутен вътрешен
продукт на ЕС, или 1 трилион евро.

Припомняме, че Германия, подкре-
пяна по принцип от Франция и Италия,
предлага бюджетът да бъде ограничен
до 1% от БВП на съюза (около 960 ми-
лиарда евро). Великобритания пък иска
по-сериозни съкращения и смята, че 7-
годишният бюджет не трябва да
надхвърля 900 млрд. евро и получава
подкрепа от Холандия, Швеция, Финлан-
дия и Чехия. Правителството на Камерън
провежда политика на съкращаване на
бюджетните разходи и поради тази при-
чина се стреми да предотврати увели-
чаване на вноската на страната в общи-
те европейски структури.

ския съюз, който заплашва да предиз-
вика разделение между Великобрита-
ния и континентална Европа, съобщи
ИТАР-ТАСС.

“И двамата вярваме, че европейски-
те страни, а също и ЕС трябва да се
разполагат според чергата си”, заяви
Камерън. “Смятам, че би било непра-
вилно европейският бюджет да бъде
увеличаван, докато същевременно взе-
маме нелеки решения за постигане на
балансиран бюджет, а това се случва
не само във Великобритания, а и в
целия ЕС”, добави той. “Поради тази
причина считам, че в най-добрия слу-
чай бюджетът трябва да бъде свит, а в
най-лошия - замразен”, подчерта бри-
танският премиер.

Ангела Меркел посочи, че средст-

Ч

Тъжен рекорд
на Гърция

За август безработицата в
Гърция е достигнала 25,4 на сто
в сравнение с 24,8 на сто за юли.
Младежката безработица пък е
най-високата в целия ЕС - 58 на
сто. Само през август 36 597
гърци са загубили своята рабо-
та и така общият брой на без-
работните в страната достиг-
на 1,3 млн. души.

Ню Йорк остана
без ток

Десетки хиляди жители на Ню
Йорк и Ню Джърси отново оста-
наха без ток, след като новият
ураган връхлетя районите, кои-
то все още не са се възстанови-
ли от последствията на урагана
Санди. Много хора бяха принуде-
ни отново да се евакуират. Ра-
ботата на обществения транс-
порт отново спря.

Конгресът на САЩ
с най-много дами
досега

Рекорден брой жени - 12, ще
заемат място в Конгреса на
Съединените щати след прове-
дените избори, което означава,
че една пета от членовете на
100-членната Горна камара са
жени. Тази статистика говори
за сериозни промени в традици-
онно мъжкия характер на Кон-
греса на Щатите.

Земетресение в
Гватемала уби
десетки

Вследствие трус с магнитуд
7,4 в Гватемала са загинали 48
души. Най-малко 150 са ранените,
близо 130 къщи са разрушени,
прекъснато е електроснабдява-
нето на 73 хил. домакинства.
Трусът е станал на дълбочина
41,6 км, а епицентърът е на 24 км
югозападно от гр. Чамперико и на
163 км от столицата Гватемала.

Израелският президент Шимон Перес,
който бе на двудневно посещение в

Москва, заедно с руския си колега
Владимир Путин участва в церемония

по откриването Еврейски център и
център на толерантността. В сряда

Перес получи диплома на почетен
професор на Руската академия на
науките. Президентите на двете

страни проведоха разговори по въпроси
на международната политика и

развитието на двустраните отношения

Шофьори на таксита мотоциклети
протестираха в Сана заради строгите

мерки, които предприе
правителстовото, за да ограничи
движението на мотоциклети без

регистрационни номера. Действията на
управниците са продиктувани от

редица случаи, при които
високопоставени личности бяха убити

от предполагаеми членове на
“Ал Кайда”, превозващи се на мотори
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чера в Пекин започна 18-
ият конгрес на Китайската
комунистическа партия. На
него присъстващите 2000
делегати трябва да опреде-

Китай сменя лидера си

B

Отиващият си президент Ху Цзинтао препоръча сериозна реформа в
политическата структура на страната и разширяване на демокрацията

Скоро началник на руския генерален
щаб вероятно ще стане командващият
Централния военен окръг генерал-пол-
ковник Валерий Герасимов, съобщиха
руските агенции.

“В близко време армейски генерал
Николай Макаров ще бъде пенсиони-
ран и на негово място ще бъде назна-
чен генерал Валерий Герасимов”, по-
сочи източникът. Според него вече са
подготвени документите за пенсиони-
рането на Макаров и назначаването
на Герасимов.

Новият военен министър Сергей Шой-

ПРЕДСТОЯЩА СМЯНА В РУСКИЯ
ГЕНЕРАЛЕН ЩАБ

гу в момента води консултации за кадро-
ви промени главно във висшия команден
състав. Засега не се предвижда смяна
на командващите видове въоръжени
сили и родове войски, а в министерство-
то ще бъдат върнати редица генерали,
които са били отстранени от предишния
министър Анатолий Сердюков. Един от
тези военачалници е бившият главноко-
мандващ ВМФ адмирал Владимир Ви-
соцки, който през май т.г. не беше пен-
сиониран, а оставен на разположение
на министерството. Предвиждат се сме-
ни и на зам.-министри на отбраната.

Първата жена президент на световната полицейска организация Интерпол
ще стане 42-годишната французойка Мирей Балстрази. Както съобщиха
френските медии, това е жената, която за първи път в историята на
френската полиция заема висок ръководен пост.
Вестник “Фигаро” цитира думите на Мирей Балстрази, която разказва, че
не се трогва от факта, че е първата жена начело на Интерпол в историята
на организацията, но признава, че това е от значение за редица
държави-членки, които виждат в това доказателство, че представителите
на “нежния пол” могат да заемат “толкова отговорни позиции”.

Китайският президент Ху Цзинтао призова към създаване на нов модел за растеж на страната

лят наследника на президента Ху Цзин-
тао, Си Цзинпин, за ръководител наче-
ло на страната. Събитието бе официал-
но открито в Двореца на народа на
площад Тянанмън с реч на президента
за равносметката от 10-те години на
неговото управление на страната. В
своята реч Ху Цзинтао призова за по-
вече демократични реформи в Китай.

“Реформата в политическата струк-
тура е важна част от глобалните ре-
форми на Китай. Ние трябва да
продължим активно и разумно нашите
усилия за продължаване на реформата
на политическата структура и разши-
ряване на народната демокрация”, каза
Ху пред делегатите. Той подчерта, че
Комунистическата партия няма да поз-
воли на официалните ръководители да

злоупотребяват с тяхната власт. “Пар-
тията ще се грижи лидерите на страна-
та да съблюдават закона в мисленето
си и в действията си. Ние трябва да сме
сигурни, че всички са равни пред зако-
на”, каза той, като добави, че никоя
организация или човек няма привиле-
гията да нарушава конституцията”.

Думите му припомнят скандала, кой-
то наскоро разтърси китайското ръко-
водство. Бившият член на политбюро
на Китайската комунистическа партия
(ККП) Бо Силай изпадна в немилост,
той бе изключен от партията и ще бъде
съден. В скандала около убийството,
извършено от съпругата му, Бо е “зло-
употребил с властта си, допуснал е
сериозни грешки и носи голяма отго-
ворност”, бе посочено в декларация на
Политбюро, разпространена чрез
държавната информационна агенция.

Корупцията, която разяжда китай-
ското общество, може да бъде фатална
за партията и да предизвика нейния

срив, както и срив в държавата, преду-
преди Ху в речта си. “Корупцията може
да предизвика срив в партията и държа-
вата” и ако ние се провалим при пра-
вилното решаване на този въпрос, това
може да се окаже фатално”, добави той.
Страната е разтърсена от няколко фи-
нансово-политическа скандала, засяга-
щи най-високопоставени ръководители.

Ху Цзинтао заяви още в речта си, че

трябва да се приложи нов модел на
растеж за страната. “В отговор на иконо-
мическите промени в национален и меж-
дународен план трябва да се ускори
създаването на нов модел на икономи-
чески растеж, основан на подобрено
качество и изпълнение”, каза той. Китай-
ската икономика остава все още твърде
зависима от инвестициите и експорта за
сметка на вътрешното потребление.

Във външнополитически план той
призова страната да се превърне в
морска сила и добави, че Пекин трябва
решително да защитава своите морски
права и интереси”. В този момент Япо-
ния и Китай са в напрегнати отношения
заради споровете си за суверенитета
на архипелаг в Източнокитайско море.

Конгресът ще продължи до сряда.
На него 69-годишният Ху Цзинтао се
очаква да предаде поста на генерален
секретар на Китайската комунистичес-
ка партия Си Цзинпин. На 59 години
Си Цзинпин, неизвестен за широката
публика апаратчик, ще излезе от сян-
ката и ще поеме щафетата от десет
години по-големия от него Ху Цзинтао
начело на единствената партия с 82
милиона членове. Очакваното му на-
значаване на поста генерален секре-
тар на Китайската комунистическа пар-
тия (ККП) автоматично го превръща в
следващия президент на Народната
република.

Официално това ще стане през март
2013 г. на ежегодното заседание на
Националния народен конгрес. Ако
традицията бъде спазена, той ще уп-
равлява два мандата по пет години. На
конгреса, който е под засилена охра-
на, трябва да бъде избрано и ново
ръководство на китайските комунисти.
“Син на принц”, неговият баща е “ге-
рой на революцията”, борил се на стра-
ната на Мао, Си Цзинпин наследява
един Китай, намиращ се в разгара на
промени, който възнамерява да запази
позицията си на втора световна сила.

Турция си запазва правото да се
снабдява с всякакъв вид оръжия, за да
осигури отбраната си срещу всяка за-
плаха от Сирия. Това заяви прези-
дентът Абдула Гюл.

Той направи това изявление в отго-
вор на журналистически въпрос за раз-
говорите между Анкара и НАТО за евен-
туално разполагане на противоракетни
батареи “Пейтриът” на турска територия

Гюл: Турция е в правото
си да се въоръжава

За първи път жена ще ръководи Интерпол

във връзка със задълбочаването на кон-
фликта в Сирия. Въпросът за “Пейтриът”
се дискутира в НАТО, посочи прези-
дентът. “За нас е съвсем нормално да
вземаме всички необходими мерки за
собствената си отбрана”, подчерта Аб-
дула Гюл по време на посещение в цен-
тралната част на страната. Той добави
още, че е изключено Турция да се стре-
ми към война със Сирия.

Снимка БГНЕС
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Свят

бщите избори в САЩ се проведоха на високо
професионално ниво, но не и без недостатъ-
ци, се казва в прессъобщението на Организа-
цията за сигурност и сътрудничество в Евро-
па. В същото време обаче от ОССЕ изразяват

Владислав КУЛИКОВ

В края на октомври влезе в
сила закон, който забранява
да се налагат условни наказа-
ния на рецидивисти, педофили
и хора, извършили особено
тежки престъпления. Такива
хора не бива да бъдат оставя-
ни на свобода и може би в
Русия ще се появи специална
служба, която да се занимава
с бившите затворници.

Преди няколко години в
един от руските градове избух-
на скандал - 20-годишен мъж
няколко месеца е изнасилвал
петгодишната си племеница.
Когато всичко се разбрало,
педофилът бил изправен пред
съда. Обаче съдът решил, че
може да му даде само шест
години затвор и при това ус-
ловно. Като смекчаващи обсто-
ятелства били посочени, че

Педофили и рецидивисти
без условно наказание

осъденият е женен и че има
работа.

Има маса подобни приме-
ри. Тези меки присъди поняко-
га се обясняват със слаби до-
казателства на обвинението.
Обаче обществеността винаги
се възмущава от подобна

снизходителност към разврат-
ниците, защото смята, че щом
веднъж вината им е доказана,
не може да има никакви об-
лекчения за тях.

По данни на правоохрани-
телните органи, официално
жертва на педофили годишно

стават над 3000 деца, много
от тях загиват. За десет години
броят на изнасилените деца се
е увеличил десет пъти. Страш-
ни цифри.

Поради това с тази беда
започнаха сериозно да се бо-
рят. През миналата година
делата срещу педофилите
бяха предадени към Следстве-
ния комитет. В МВР бяха създа-
дени специални звена за бор-
ба с педофилите. Също така бе
приет закон за химическа кас-
трация на осъдените педофи-
ли. Ако насилник на деца бъде
заловен няколко пъти за това
деяние, го очаква доживотен
затвор.

По данни на Съдебния де-
партамент към Върховния съд
на Русия през миналата годи-
на за развратни действия спря-
мо деца на възраст от 12 до 14
години са били осъдени 93-ма

души. От тях 71 са отишли зад
решетките, а 21 са получили
условно наказание. Един е бил
оправдан. За полови сношения
и други сексуални действия
спрямо деца, които нямат
навършени 14 години, са били
осъдени 208 души. От тях 109
са получили условно наказа-
ние. Сега се въвежда ясно
правило - никакви условни
наказания за подобни
престъпления, само реални
срокове.

Друга новост е, че започна
разработката на законопроект
за пробацията. Тази служба ще
помага на бившите затворни-
ци да се интегрират в общест-
вото и ще следи за поведени-
ето на условно осъдените. По-
деленията за пробация ще
бъдат създадени към Федерал-
ната служба за изпълнение на
наказанията.

Статистиката за рецидивите не се променя от го-
дини. Горе-долу всеки трети човек, влезнал в затвора, е
бил там и преди. През миналата година над 260 000 от
осъдените вече са имали съдимост. При това в стати-
стиката не попадат хората с изчистени вече досиета.

Битува мнението, че щом веднъж си седнал на съдеб-
ната скамейка, задължително ще влезеш в затвора. Това
не е така. В колониите отиват малцинството от осъде-
ните. През 2011 г. условни присъди са получили 285 000
души при общо осъдени 806 хил. души. Реално в затвора
са отишли 237 000 души. Останалите са получили алтер-
нативни наказания: глоби, работа в полза на общество-
то и др.

Статистика

O

50 милиона граждани не са
могли да дадат своя глас, тъй
като не са били регистрирани
в избирателните списъци

загриженост относно редица въпроси - правата за гла-
суване, точността на избирателните списъци, прозрач-
ността на финансирането на кампаниите, процедурите
по повторното броене на гласовете, достъпа на между-
народните наблюдатели. В Алабама, Флорида, Айова,

Мичиган, Мисисипи, Охайо, Пенсилвания и Тексас евро-
пейските наблюдатели не са били допуснати до избира-
телните секции. А това е в разрез със задълженията,
поети от всички 56 страни, участващи в ОССЕ. В Аляска
и Тенеси също са им били наложени ограничения.

Законовата рамка на общите избори е твърде децен-
трализирана и сложна, като изпълнението й и детайли-
те на процеса се регулират от законите на отделния
щат. Тъй като някои изменения на изборния закон в
някои щати са били изяснени в седмиците преди деня
на изборите, е липсвала яснота кои правила трябва да
се спазват, подчертават от ОССЕ.

Въпреки че определен брой щати поеха подобни
инициативи, са необходими по-нанатъшни усилия към
подобряване на точността на избирателните списъци.
Въпросът с правилата за идентификация на гласопода-
вателите остава политически поляризиран. Докато уси-

лията за осигуряване на честността на изборите е от
голямо значение, това не трябва да води до лишаване
на гласоподавателите от гражданските им права. Около
50 милиона граждани на САЩ от общо 237 милиона
потенциални избиратели не са могли да дадат своя глас,
тъй като не са били регистрирани в избирателните списъ-
ци. Това повдига въпроса относно ефективността на
мерките, които гарантират, че всички тези, имащи право
на глас, имат възможността да пуснат своята бюлетина.

ОССЕ определя медийния пейзаж като разноцветен
и предоставящ на гласоподавателите широк спектър от
информация относно кандидатите за президенти и тех-
ните изибрателни платформи. Прогнозите бяха предста-
вени балансирано.

Тазгодишните общи избори се оказаха най-скъпите
- нямаше лимити относно изразходването на средства
за кампаниите.

Мнозинството граж-
дани на карибския ост-
ров Пуерто Рико гласу-
ваха в референдум с
необвързващ характер
територията им да ста-
не 51-и щат на САЩ,
съобщиха избирателни-
те власти в столицата
Сан Хуан. В момента
страната е автономна
територия на Щатите.

В референдума на
гражданите е бил зада-
ден въпросът дали ис-
кат сегашният статут на
острова да бъде
продължен и 54% от тях
са дали отрицателен от-
говор. На въпрос какъв
статут искат 61% от тях
са поискали статут на
51-и щат на САЩ, 33%
са “за” статут на суве-
ренна държава, свобод-
но присъединила се
към САЩ, и 5,5% да се
обявили за независи-
мост.

Жителите на Пуерто
Рико имат американ-
ски паспорти, на ако
страната стане щат, те
ще могат и да гласуват
на всички избори. Ще
трябва да плащат и
съответните данъци, от
които са освободени.

е ж д у н а р о д н а
група учени е от-
крила годна за
живот планета в

Пуерто
Рико иска
да е 51-ият
щат на
САЩ

Откриха годна за живот планета

ОССЕ отчете нередности
на изборите в Америка
ОССЕ отчете нередности
на изборите в Америка
ОССЕ отчете нередности
на изборите в Америка
ОССЕ отчете нередности
на изборите в Америка
ОССЕ отчете нередности
на изборите в Америка

МММММ
орбитата на звезда от
съзвездието Живописец.
Това съобщава РИА “Но-
вости”, като цитира пуб-
ликация в списанието
Astronomy & Astrophysics.
Планетата се намира в
орбитата на звездата HD
40307 - оранжево джуд-
же от спектрален клас К,
около 23% по-лека от
Слънцето и толкова ярка.

До момента астроно-
мите са откривали
веднъж планета, разпо-
ложена в т. нар. “живото-
поддържаща зона” на
звезда през 2011 г. бла-
годарение на телескопа
“Кепллер”. Откритото
тяло “Кепллер-22б” оба-
че се намира на над 600
светлинни години от Зе-
мята.

Новооткритата плане-
та се намира “много по-
близко” - само на 42
светлинни години от нас.
Звездата HD 40307 беше
забелязана от астроно-
мите от Европейската
южна обсерватория през
2008 г., когато в орбита-
та й бяха открити три “су-
пер Земи”, благодарение
на спектрографа HARPS.

Група учени, ръково-
дена от Микко Туомми от
британския университет в
Хартфордшир, обаче е
използвала по-чувствите-
лен метод за анализ на
данните, получени от
HARPS, и констатирала

присъствието на още три
планети в орбитата на
звездата, които колегите
им били пропуснали.

Шестата планета на

HD 40307 привлякла осо-
бено вниманието на уче-
ните, защото се намира-
ла почти в средата на
“ ж и в о т о п о д д ъ р ж а щ а

зона” на звездата си -
разстоянието, на което
върху една подобна на
Земята планета, може да
има вода. Самият радиус

на планетата предпола-
га климат и атмосфера,
които да могат да
поддържат живот,
твърдят още учените.
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Интервю

‘

В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
Патриарх Максим беше
монах в истинския смисъл

Доц. Димитър Попмаринов:

Хората в църквата са несъвършени, както и обществото, и с избора
на патриарх всичко може да се случи, смята богословът

Интервю на
Веселка ВЕНКОВА

 Объркани ли са миря-
ните след смъртта на пат-
риарха? Гражданите на Ве-
лико Търново сигурно още
помнят църковните бата-
лии, разколът, битките край
дверите на митрополитския
дом и храм.

- Не се е случило нещо
изключително, за да са
объркани. Патриархът е човек
като всички останали. Дошло
му е времето, Бог си го при-
брал и това е.

 Има ли надежда, доц.
Попмаринов, всичко, което
се случи с БПЦ в последните
23 години, да остане само
лош спомен в нейния духо-
вен живот?

- Не само в БПЦ, но и в
народа като цяло, това ще
бъде спомен за голяма духов-
на катастрофа, от която много
трудно ще излезем.

 В един период от жи-
вота си вие бяхте твърде
близо до патриарх Максим.
Какъв човек беше той?

- За кратко бях при него,
когато се променяше полити-
ческата обстановка в държа-
вата. Впечатленията, които
имам, са чудесни, но нямах
възможност за по-дълъг пери-
од да работя с него. Катего-
рично мога да свидетелствам,
че патриарх Максим водеше
чист монашески живот и при-
тежаваше много добродетели.
Той беше монах в истинския
смисъл на думата. Едно от
най-ярките му качества е, че
никога не е отронил каквато
и да било лоша дума по ад-

ДИМИТЪР ПОПМАРИНОВ е втори мандат декан на
Православния богословски факултет на Вели-
котърновския университет. Завършил е богословие
в Духовната академия през 1985 г. Докторската си
дисертация е подготвил в Санкт Петербург. От
март 1990 г. до есента на 1991 г. е бил началник
на кабинета на патриарх Максим. Той е първият
щатен преподавател в създадения през същата
година Православен богословски факултет на ВТУ.
Научните интереси на доц. Попмаринов са в библеи-
стиката.

показват силата си върху нея.
Запълват своя дефицит на
достойнство чрез недостойн-
ството на хората от институ-
цията на БПЦ. Това не е доб-
ре за обществото, за народа,
за нас като хора. Не се прави
разлика, както пише Николай
Бердяев, между достойнство-
то на християнството и недо-
стойнството на християните.
Финансовите интереси са
ясни. Собствеността на БПЦ е
особено привлекателна за
разни нечисти помисли.

 А каква съдба очаква
църквата след загубата на
патриарха?

- Бих бил пророк, ако мо-
жех да кажа!

 Чух едно твърдение, че
е хубаво, задето през послед-
ните години са се изградили
толкова църкви, но би било
добре, ако те се напълнят с
църква. Как да тълкуваме
това мнение?

- Малко претенциозно зву-
чи, но на разбираем българ-
ски език казаното е вярно -
на църквата не са й нужни
керемиди и тухли, а преди
всичко хора в храма, хора,
които се черкуват.

 Успява ли БПЦ да бъде
духовен водач на български-
те народ?

- Съжалявам, че често упо-
требяваме клишета, но какво
значи духовен водач? Вода-
чи има в политиката, в раз-
лични обществени структури.
Църквата няма нужда от во-
дачи. Тя има нужда от светци,
има своя духовна мисия и
привлича само онзи, който
има интерес и нужда от нея.

Ïîëèòè÷åñêè ñðåäè îòäÿñíî
è îòëÿâî ñå îïèòâàõà äà
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рес на когото и да е. Търпели-
во понасяше хулите и проща-
ваше слабостите на хората.

 А като духовник, като
духовен наставник, като
предстоятел на БПЦ, какъв
беше? Казано ли е всичко
най-важно за него?

- Едва ли може да се отбе-
лежи всичко най-важно, обик-
новено ние съдим по външни-
те прояви. Но трябва да се има
предвид, че основното, което
той е вършил по отношение
на клира, на епископата, е, че
успя донякъде да задържи и
спре разрухата, разпада, кой-
то можеше да се случи в БПЦ.
Това е може би най-голямата
му заслуга, особено след про-
мените.

 От какво беше продик-
туван този разпад?

- Две са основните причи-
ни: политическа и финансова.
Политически среди както от-
дясно, така и отляво се опит-
ваха да манипулират БПЦ и
да я направят оръдие на сво-
ите интереси. Поради това, че
БПЦ като институция е лесна
мишена, най-слабо защитима,
много хора се упражняваха и
до днес се упражняват да

Думата “народ” е абстрактно
понятие. Народът има различ-
ни сегменти, слоеве в обще-
ството и църквата не би могла
да претендира да му бъде
водач. В църквата няма колек-
тивно спасение. Всеки гради
своето спасение чрез силата
на вярата си в Бога. А вярата
в Бога се реализира чрез от-
ношението на любов към дру-
гия човек. И ако за Сартр адът
са другите, то за православ-
ния християнин другите тряб-
ва да са раят, т.е. в другия чо-
век да откриваме Бога.

 Често бъркаме поняти-
ята и наричаме църква кли-
ра...

- Това е голям проблем.
Той може да бъде решен, ако
започнем да говорим на нор-
мален и разбираем език за
църквата, за собствената си
вяра, за нашето си място в нея
и обществото. Когато говорим
за църквата и я отъждествява-
ме единствено със Светия
синод, правим голяма греш-
ка, защото църква означава
целия вярващ народ - хората,
които са били кръстени, които
съзнателно живеят с вярата
си, знаят защо влизат в хра-

ма, знаят какво правят там. А
не за да запалят свещ, да
измърморят нещо и да изля-
зат с мисълта, че са си реши-
ли отношенията с Бога.
Църквата не може да бъде
обозначена еднозначно с
клише - църквата сме и ние и
трябва да носим отговорност
за това, т.е. да живеем с вяра-
та си, вярата ни да бъде
осъзната, дори образована.
Когато кажем: “Църквата не е
направила това или онова”,
ние самите се изключваме от
нея. Само ако имаме ясното
съзнание, че сме част от нея,
ще можем да носим отговор-
ност и да имаме определени
искания.

 Патриархът беше на
преклонна възраст, подгот-
ви ли свой заместник, имаше
ли предпочитания към няко-
го от владиците?

- В Православната църква
няма такава практика. В избо-
ра на патриарха има две стра-
ни: божествена и човешка.
Под въздействието и благо-
датта на Светия Дх човеците
избират своя предстоятел. Но
Светият Дух не действа меха-
нично. Затова е важно и с
какво се разполага от човеш-
ка страна, как действа човеш-
ката воля.

 Битува мнението, че
изборът на духовен пастир
на БПЦ винаги е бил не тол-
кова духовно, а повече свет-
ско дело, дело на властта,
управляваща в момента.
Така ли е?

- Ако се проследи истори-
ческият опит, ще се види, че
почти винаги е имало намеса
на властта в църквата и това

не е само при нас, а и в дру-
гите държави. Това се случва
дори в протестантските държа-
ви на Запад. Когато говорим
за отношенията църква-
държава, това е пак клише,
което се използва неточно.
Ние имаме разделение в сфе-
рата на институциите, но ако
един политик е член на
църквата, той може ли да се
раздели на две части - един
път като вярващ, другият път
като държавник. Всеки човек
си има свои представи, дейст-
ва съобразно своите разби-
рания, независимо в кой сег-
мент на обществото е и по
един или друг начин участва
и в църковния живот. Не
може така формално да се
разсече, да се разделят
църква и държава в общест-
вените отношения. Това раз-
деление е на повърхността,
институционално разделе-
ние. То не е същностно. Няма
как да бъде такова. Затова
когато става дума за отно-
шенията между тях, това
трябва да се има предвид. И
в този смисъл би могло да се
каже, че такава намеса под
една или друга форма не
може да се избегне.

 А дали има опасност
вотът, който предстои, да
бъде опорочен? Какви под-
водни камъни крие превеж-
дането на кораба БПЦ през
избор за нов патриарх?

- Всичко може да се слу-
чи, има всякакви опасности -
от личностен характер, от
фрагментиране на интереси в
някои среди от клира и миря-
ните. Така че е възможно да
се стигне и до неприятни сце-
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ни. В историята на църквата
такива неща са се случвали и
това не би трябвало да е из-
ненада. Църквата в човешки-
те си измерения е несъвърше-
на, както и обществото.

 Възможно ли е да бъде
предпочетен митрополит
от богата епархия, чуват се
такива твърдения? Не сме-
сваме ли отново личностни-
те качества на духовника с
мениджърските способности
на един владика? В този
смисъл може ли да се случи
един удобен за времето из-
бор, който да не е полезен
за църквата и християните?

На стр. 23

- Винаги има такава опас-
ност и тя е толкова по-голя-
ма, колкото по-ниско е духов-
ното състояние на общество-
то ни като цяло и на църков-
ния народ. Винаги има опас-
ност от такава манипулация
и няма точна рецепта как тя
би могла да бъде избягната.
Вероятността да не се случи
зависи от духовния ръст и
нравствената извисеност на
висшия клир, на духовенство-
то като цяло, ако имаме под-
готвена, добре образована и
с ясно православно съзнание
църковна общност.

 Как точно протича из-
борът в последната му фаза,
това не е широко известно
на миряните?

- Не съм специалист в тази
област, има си устав. Формал-
ната страна при всички слу-
чаи ще бъде спазена.

 А дали наистина ще се
спази, чуват се мнения, че
уставът на БПЦ може да
бъде променен в края на го-
дината...

- Може, и тогава формал-
но всичко ще бъде  законно и
правилно. Въпросът обаче е:
дали зад това формално пра-
вилно се крият правилни мо-
тиви и интереси, няма ли ня-
каква корист? Ето, за това
става дума.

 От каква църква има
нужда изстрадалото и ду-
ховно отродено паство, за
да влезе отново с надежда в
храма?

- Мнението ми по този
въпрос е обусловено от моя-
та професионална деформа-
ция, но смятам, че това, кое-
то трябва да се направи, е
просвета на всички нива.
Просвета сред гражданите,
сред младото поколение,
въвеждане под някаква фор-
ма на религиозно образова-
ние, възраждане на църков-
ните и енорийските учили-
ща, неделни училища за
деца и възрастни - всички
форми би трябвало да бъдат
използвани за възраждане
на църквата. Необходимо е
ограмотяване в областта на
вярата.
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Парк�булевард, парк�мол

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

Найденов, ха наздраве!

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

МАРИЯ
НИНОВА

А ДАНО, ама надали

СВЕТОВЕН ДЕН НА „КНИГАТА НА РЕКОР-
ДИТЕ НА ГИНЕС”.

Отбелязва се от 2005
г. За пръв път книга-
та е издадена в Лон-
дон през 1955 г.
Първоначално се е
разпространявала в
британските пъбове
като леко и приятно четиво за пиещите бира.
Скоро изданието става изключително популяр-
но. Сега книгата се актуализира всяка година.
Общият тираж през последните 55 години е 115
млн. екземпляра.

1914 - РАЖДА СЕ ПАВЕЛ ВЕЖИНОВ, ПИСА-
ТЕЛ (УМИРА 1983 Г.). Рожде-

ното му име е Никола Делчев
Гугов. Автор на разкази, рома-
ни, киносценарии, репортажно-
пътеписни книги, повести. Сред
по-известните му творби са “Вто-
ра рота”, “Следите остават”, “Но-
щем с белите коне”, “Специа-
лист по всичко”, “Тримата от
запаса”, “Зарево над Драва”, “Сами сред
вълци” и др. Има заслуги за утвърждаването на
тв сериала у нас (“На всеки километър”).

1934 - РАЖДА СЕ КАРЛ СЕЙГЪН, АМЕРИ-
КАНСКИ АСТРОНОМ И ФИЗИК (УМИРА 1996
Г.). Името му се

свързва с налагането на
нова научна дисципли-
на в началото на 60-те
години на XX в. - астро-
биология. Тя съчетава
познания от астроно-
мия, геология, биология,
химия и космонавтика. Изучава възможностите
за живот на други планети. Един от най-извест-
ните проекти на Сейгън е идеята за програмата
СЕТИ - търсене на извънземен разум, която има
над 3 млн. последователи.

1938 - КРИСТАЛНАТА НОЩ В ГЕРМАНИЯ.
На 9 срещу 10 но-
ември поддръжни-
ци на Хитлер из-
вършват погром
над евреите в Гер-
мания и Австрия.
Много еврейски
домове, магази-
ни и жилища са
разбити - по-точно
счупени са стъклата им. Заради изпочупени-
те стъкла нощта се нарича “кристална”. Раз-
рушени са 267 синагоги и 815 магазина, уп-
равлявани от евреи. Над 30 000 евреи са аре-
стувани и хвърлени в концлагери, 36 човека
са убити. През 1988 г. 9 ноември е обявен за
Международен ден за борба срещу расизма,
ксенофобията и антисемитизма.

1955 - УМИРА АНРИ ДЕЛОНЕ, ФРЕНСКИ
ФУТБОЛЕН ДЕЕЦ (Р. 1883 Г.).

Първоначално е футболист, а след
това - футболен съдия. Отказва се
след инцидент на терена - ударен
е от топката в лицето, гълта свир-
ката и си чупи два зъба. Заедно с
Юл Римет развива идеята за Световно първен-
ство по футбол. През 1927 г. предлага създава-
нето на Европейско първенство по футбол. На-
градата за шампиона е голяма сребърна амфо-
ра, носеща името на Делоне (на снимката).

1961 - ЗАПОЧВА ДА ФУНКЦИОНИРА ПЪР-
ВИЯТ АТОМЕН ИЗСЛЕДОВАТЕЛСКИ РЕАК-
ТОР КРАЙ СОФИЯ.

Представлява устройст-
во, в което се под-държа
и управлява верижна ре-
акция на ядрено делене
- с цел получаване на
ядрена енергия. Първи-
ят ядрен реактор (на снимката) е построен от
Енрико Ферми (1902-1954) в Чикагския универ-
ситет (1942). В СССР първият ядрен реактор за-
почва да работи на 30 декемри 1946 г.

1989 - ПАДА БЕРЛИНСКАТА СТЕНА. Офици-
ално са отворени гра-
ничните пунктове меж-
ду ФРГ и ГДР. Берлин-
ската стена, която за-
тваря границата между
Източен и Западен Бер-
лин, е издигната на 13
август 1961 г. От 14 но-
ември 2006 г. е отворен
за посещения и специалният мемориал, разпо-
ложен край легендарния пропускателен пункт
“Чарли”. След разрушаването на стената фраг-
менти от нея бързо се превръщат в обект на
търговия. Много от фрагментите са купени в
САЩ, например в корпорацията “Майкрософт”, в
щабквартирата на ЦРУ и др. На 16 май 2006 г. на
София е дарен сегмент от Берлинската стена.

Анатолий СТАНКУЛОВ

“И мезето хубаво, и
името хубаво...  само
вино няма. Коев, ще те
наказвам, няма да има
13-та заплата”... Не се
чудете. Този дебелашки
хумор не е от Татово
време. Нито пък е по-
редният “цитат на деня”,
произведен от днешния
Първи в държавата. Ду-
мите са на неговия ми-
нистър Мирослав Най-
денов, който останал
възхитен от вкуса на
пастърма “Хан Аспарух”
при откриването на из-
ложението Месомания
оня ден. Въпросният

Коев (Красимир), пък е
шефът на подопечната
на Миро агенция по ло-
зата и виното, който
чинно поднесъл бутил-
ка с еликсира на ми-
нистъра си след 4-5 за-
бележки “Краси, Краси,
вино никакво няма...”.

Можеше дори да не
се обърне внимание на
случката, ако поведени-
ето на този министър,
чието име нашумя с не-
малко скандали, не
излъчваше толкова ли-
цемерие и дори ци-
низъм. Представям си го
- охранен, червенда-
лест, засмян до ушите,

заобиколен от шепа по-
слушковци, как обикаля
щандовете, вкусвайки
от деликатесите. И пус-
кащ от време на време
философски по някоя и
друга чиновническа
фраза за живота и кри-
зата. Като например, че
правителството “водело
политика, която да на-
прави всички тези про-
дукти достъпни за всич-
ки българи”. Сиреч, за
онези, които не получа-
ват 13-та заплата...

Какво дебелоочие
трябва да притежава
човек, за да не изпитва
поне капка срам, кога-

то облъчва аудиторията
с подобни приказки.
Същият този Миро, кой-
то преди 2 месеца даде
фанфарен старт на про-
словутата помощ от
безплатни храни за со-
циално слаби. Как се
тупаше в гърдите, че
парите за тях били 3
пъти повече от минала-
та година. Как убежда-
ваше, че, преди да
бъдат пуснати, продук-
тите са изследвани,
така че имало пълен
контрол и качеството
им било гарантирано от
Агенцията по храните.
Вятър и мъгла! Видя се

впоследствие колко й
пука на държавата за
тези хора. И как всичко
се прави в името на да-
лаверата.

Впрочем още ли
трябва да се чудим защо
парвенюшкото бодряче-
ство е обсебило и обсеб-
ва всичко по пътя си.
Министерският рейд
сред отрупаните с мезе-
та и вина маси е било
предходено от... едноми-
нутно мълчание в памет
на патриарх Максим!
Щеше да е само жалко.
Ако не беше и омерзи-
телно, и жалко. Ха назд-
раве, Найденов!

Досега ставахме сви-
детели на съществуване-
то и толерирането на пар-
кове-бунища, паркове-
паркинги, паркове-кучкар-
ници и пр. Но такова чудо
като парк-магистрала
едва ли някой е смятал,
че ще доживее да види.
Фактът си е факт - Сто-

личната община се кани
да построи широко 20
метра шосе през местност-
та “Погребите”, която е
част от Борисовата гради-
на. Вносителят на проекта
арх. Петър Диков дори
успя да открие положите-
лен екологичен проект в
него въпреки сечта на
десетки дървета.

Застрояването на пар-
кове едва ли е най-подхо-
дящият начин да убедиш
столичани, че мислиш за
добруването им, за чисто-
тата на въздуха им, за
бъдещето им. Да им пред-
ложиш ново шосе като
алтернатива на зеленина
не е нито перспективна,
нито популярна мярка.

Всички тутакси разбират,
че поредни “инвеститор-
ски” интереси за застроя-
ване на околните площи
са водещи в намерението
за изграждане на буле-
варда, а не интересът на
част от шофиращите со-
фиянци.

Показателно е също, че
новият път по план трябва
да минава през малка част
от неуспешния проект, на-
речен “София ленд”. Още
един провал ли искат от
общината да остане като
грозно петно на същото
място? Наивни са, ако
очакват като реакция ап-
лодисменти за отлично
планирания проект. Добре
поне, че будни млади хора

хванаха намерението в за-
родиш, още преди багери-
те да влязат и да разкопа-
ят зелените площи, създа-
дени някога за буферна
зона, която да поема от-
ровните газове на автомо-
билите. Сигналът им дава
възможност на общинско-
то ръководство да размис-
ли дали да бърза за осъ-
ществяването на плана си,
а на столичани - дали не е
дошъл моментът да наме-
рят по-мащабен начин да
кажат категорично “не” на
всички безумни проекти на
столичната администра-
ция. Или ще дочакаме
парк-офис сграда, парк-
кръстовище на две нива,
парк-мол...

Толкова мераклии за
политика и за обединение
на някой народ няма никъ-
де другаде освен у нас.
Българите явно имат вся-
ческа нужда от обедине-
ние, ако съдим по посто-
янно никнещите нови пар-
тии. Независимите депута-
ти Димитър Чукарски и
Тодор Великов обявиха, че

на 11 ноември ще дадат
началото на нова полити-
ческа формация “Демокра-
тична алтернатива за на-
ционално обединение” -
ДАНО. А така...

Същите тези хора, от-
цепници от РЗС, през го-
дината привличаха внима-
нието към себе си с думи-
те, че подготвяли русофил-
ска партия. Къде остана
тази идея? Кога успя да
се изпари?

Само преди шест ме-
сеца тези хора говореха,
че трябвало да има фор-
мация, която да поддържа
прагматични и партньор-
ски отношения с Русия и
да било ясно, че това ня-
мало нищо общо със
СССР и коминузма. Тези
думи и мисли излетяха,

както птичките излизат на
юг, видят ли края на лято-
то.

България е държава на
създатели на партии. Ид-
ват с розовите очила и с
торбата, пълна с обеща-
ния за по-добър и по-ви-
сок стандарт на живота.
Направо чудо - толкова
много хора да искат доб-
рото на народа си без
нищо в замяна! Същите
тези хора след кратко вре-
ме се забравят по-бързо,
отколкото му беше необ-
ходимо на Яне Янев да
заобича Бойко Борисов.
Каква ли партия няма на
пазара за гласоподавате-
ли? Вече не можем да
кажем, че за всеки влак
си има пътници, защото
влаковете надвишават

броя на пътниците.
Партийните строители

обичат най-много Бълга-
рия преди изборите. Но
след това с действията си
показват обратното. И на-
края  излиза, че политикът
мрази народа. Народът пък
мрази политиката. Небла-
годарен народ. Презадо-
волен с хора, които мис-
лят за неговото обедине-
ние, а пак намира сили да
се оплаква.

Партия, след партия, и
пак партия, после още
една нова партия... Ходи
след това да търсиш  обе-
динението на българите.
Прави ги разногледи, пък
после ги обединявай.

А дано някой успее да
съедини този народ, ама
надали.



21 ПЕТЪК 9 НОЕМВРИ 2012

Образование www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

били и родители и търсили
начин да успяват и на двете
поприща. Децата били чести
“гости” в ателието им, когато
нямало кой да се грижи за тях
и лека полека те се принудили
да им измислят занимания с ма-
териалите, с които работили.

Вероятно така би започна-
ла сред време тази приказка
за детското царство на архи-
тектурата и за неговите ини-
циатори, създатели и вдъхно-
вители - арх. Магдалина Ръже-
ва и арх. Николай Давидков.

Преди година и половина в
ателието си на софийската
улица “Добри Войников” те
организират уж на шега зани-
мания за децата си и за деца-
та на свои приятели. Пробват
различни упражнения, техни-
ки и материали и следят реак-
цията на малчуганите - какво
им харесва и какво не. Неусет-
но пространството започва да
не достига и се преместват в
университета по архитектура,
строителство и геодезия
(УАСГ), където арх. Давидков
преподава основи на архитек-
турното проектиране.

Ръководството на УАСГ пре-
доставя безвъзмездно зала на
“покрива”, откъдето София се
разстила като на длан, а над
детските главици са единстве-

но небето и слънцето. Занима-
нията стават регулярни - всяка
събота с три групи по 15 деца
на възраст между 5 г. и 12 г.
Темите се обявяват в началото
на всеки месец на страницата
на Детска архитектурна рабо-
тилница в интернет http://
archforchildren.com/. Освен про-
фесионалните архитекти, кои-
то водят и направляват твор-
ческия процес, на разположе-
ние на малчу-
ганите са и
студенти от
УАСГ - добро-
волци, мини-
мум по чети-
рима на за-
нимание. Те
им помагат да
“строят” свои-
те архитек-
турни мечти
от хартия,
картон, дър-
вени пръчки,
спагети, гли-

на. Това са материалите, с ко-
ито се работи тук, като особе-
но предпочетени са употребя-
вани вече опаковки от различ-
ни продукти.

В годишния цикъл на зани-
манията задължително присъ-
стват такива, свързани с архи-
тектурата на известни градове
по света. Идеята минава отвъд
пасивното разглеждане на
панорамни снимки и запозна-
ване с историята на сградите.
Децата са “потопени” в атмо-
сферата на Виена, хапвайки
щрудел под звуците на валс.
Айфеловата кула и Триумфал-
ната арка в Париж незабрави-
мо “оживяват” пред тях на фона
на песните на Жо Дасен, под-
сладени с кроасани.

Серията от упражнения за

известни архитекти разкрива
шедьоврите им, след което
малчуганите  интерпретират с
различни материали видяното.
За “Къщата над водопада” и
сградата на музея Гугенхайм
на Франк Лойд Райт те полу-
чават плоскости, за да пре-
създадат линеарните компо-
ненти, оформящи сградите и
подредят свои  композиции.
Огъват алуминиево фолио и

всякакви хартии, за да се до-
ближат до архитектурните фан-
тазии на Франк Гери. Мозай-
ките на Антонио Гауди редят
върху мрежа, покрита с гипс.
Най-малките 5-годишните из-
рязват модели, оцветяват ги и
ги лепят, докато батковците и
каките работят с пръчките,
плоскостите, фолиото.

Другата серия от упражне-
ния е посветена на структури-
те - мостове, купол, сфера,
високи постройки. Правят ги
както от дървени пръчки, така
и от спагети, за да усетят как
се случват нещата, защо не па-
дат мостовете и какво ги държи
над реката. В заниманието за
високи структури,  децата стро-
ят максимално висок елемент
от клечки, който на
финала преминава
истински изпитания
за устойчивост при
земетресение, чрез
разтрисане на маса-
та, върху която е по-
строен и на вятър -
чрез  обдухване със
сешоари.

Веднъж месечно
малчуганите се уп-
ражняват в дизайн,
правейки нещо за
собствената стая,
като постепенно
увеличават броя на
предметите, дело на
собствените им
ръце. Така малките
архитекти се снаб-
дяват с часовник за

стена с истински механизъм,
лампион за лампа - стояща или
висяща, моливник от глина,
рамка за снимки, табло с корк,
на което могат да слагат про-
грамата си за училище и да
закрепват бележки. Към тези
занимания спадат и празнич-
ните - за Коледа, Цветница и
Великден, баба Марта и Хело-
уин, макар последния да не е
българска традиция. “Зелена-
та” архитектура също присъ-
ства. За деня на строителя тук
се правят глинени къщи, като
се омесва глина със слама.
Прохождащите “архитекти”
вече знаят, че когато съхне,
глината се напуква, а като се
сложи слама се задържа.
Къщите “изникват” в алумини-
еви тавички, а “дворчетата” им
са покрити с трева и декори-
рани с камъчета.

Тази година “членовете” на
работилницата ще се запозна-
ят и с част от историята на
архитектурата, започвайки с
пещерите, античния свят и Еги-
пет. Амбицията на организато-
рите е всичко което се прави,
да бъде не само декоративно,

а да се пречупи
през призмата на
архитектурата -
точно затова тук се
правят структури и
се говори за конст-
рукции. В част от
упражненията мал-
чуганите следват
определена схема,
за да стигнат до за-
даден резултат на
финала. Има някак-
ви вариации - да
оцветят шаблоните
по един или друг
начин, но стъпките
по принцип са едни
и същи, както при
последното упраж-
нение “Разходка из
Сердика” - без

много варианти за импровиза-
ция. Има занимания, които са
изцяло свободни - архитектура
и литература, например. На
тях се чете откъс от “Незнай-
ко в слънчевия град”, след
което от струпана купчина ку-
тии и кашони се строи без ог-
раничения.

Тук няма строга дисципли-
на. Няма записвания за годи-
на, учебен срок или календа-
рен месец. Посещенията са по
желание и според интереса.
Детската архитектурна рабо-
тилница не остава затворена
само в “ателието” на покрива
на УАСГ. Тя присъства във
всички формати на открито -
детския панаир, софийски фес-
тивал на науката, инициативи
на “Горичка” за родителството.
Ще я познаете веднага по
скупчените деца, желаещи да
правят конструкции от клечки,
да оцветяват и режат модели,
да лепят макети на сгради. А

също и по младежите, които с
търпение и усмивка им пома-
гат и ги насърчават. Това са
студентите на УАСГ, бъдещи
архитекти, които при форумите
на открито вече са поне по
осем, за да може всяко дете
да опита, да пипне, да получи
резултат и да бъде обградено
с внимание.

Архитектурната работилни-
ца не спира да търси  привър-
женици и последователи. Вече
е гостувала на две детски гра-
дини, има редовни клубни за-
нимания с децата в едно част-
но училище. Паралелката по
“Приложен дизайн” на столич-
ното 41 ОУ “Св. Патриарх Ев-
тимий” няколко месеца беше в
плен на конструкциите и архи-
тектурата. Чрез фондациите
“Америка за България” и “Изи
Арт” работилницата ще прене-
се до още ученици тази годи-
на построеното в Египет и ис-
торията на изграждането на
катедралите. За да може още
и още деца да усетят, да тво-
рят и да се радват на магията
на архитектурата.

...И аз там бях. И аз се
възхищавах на мостовете от
спагети, носих светещите тик-
вени фенери и “прекрачих”
през портите на древна Сер-
дика. А хубавото все още пред-
стои. Напред са коледните
къщи от бисквити, пътешестви-
ето до далечна Австралия,
мартениците, великденските
кошници, безброй очаровател-
ни усмивки и искрящ възторг,
озаряващи лицата на малките
архитекти.

Â äåòñêîòî öàðñòâî
íà àðõèòåêòóðàòà

Ученици и студенти „строят
сгради” в работилница на УАСГ

Светла
ВАСИЛЕВА

И
мало едно време
двама български
архитекти, които
много обичали про-
фесията си. Освен
архитекти обаче те

Снимки арх. Магдалина РЪЖЕВА
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На фокус

“С добрия подвиг се
подвизах, пътя свърших,

вярата опазих”
(2 Тим. 4:7-8)

1.
“Височината, на която би-

вам възвеждан, ме смущава,
тъй като по върховете си дават
среща бурите. Но аз ще диря
опора в непоклатимата скала -
Бога. “На тебе, Господи, се
уповавам, за да не се посрамя
до века” (Пс. 70:1)”.

С тези думи започва слу-
жението на патриарх Максим.
Тогава, на 4 юли 1971 г., за-
почва един дълъг път през
бурите. Път, по който не мо-
жеш да спреш, нито да
отдъхнеш. Път, от който не
можеш да се върнеш, да се от-
кажеш, да отстъпиш, да се
уплашиш. Започва едно дра-
матично изпитание. И една
епоха.

15 години преди това, кога-
то патриарх Кирил го въвежда
в епископски сан, сякаш е про-
видял неговия път: “Пътят, по
който тръгваш, е тесен,
стръмен и каменлив. По него
се спускат и порои, и лавини; а
понякога от зноя на времето
каменистият път гори сякаш
запален от нечовешки огън!
По такъв ръб минава тясната
пътека, що води на небето, и
от нея не се отделят никакви
други пътища”.

Всичко е провидял: и него-
вия “тежък подвиг”, и неговото
“ангелско служение”, и него-
вото призвание да бъде
“съвест на Църквата” и пази-
тел на Божията истина “в ней-
ната неизменна чистота”. И
зноя на времето, и нечовеш-
кия огън, и стръмната пътека,
що води до небето...

И още един човек е прови-
дял всичко.

“Никога нямаше да настоя-
вам да ставате патриарх, ако
не бях уверен, че ще бъдете
патриарх не за себе си, а за
Църквата”. Това знаменателно
изречение е на академик Ми-
хаил Арнаудов. Произнася го
на една пейка в парка. Там е
поканил на специален разго-
вор своя приятел - митрополит
Максим, който упорито отказ-
ва да участва в изборите за
патриарх.

Академикът знае, че влади-
ката е “примерен монах и кли-
рик, известен със скромност и
акуратност, трезвеност и уме-
реност, братолюбие и добро-
душие, тактичност и съобрази-
телност” (думите са на патри-
арх Кирил); духовник, комуто са
чужди изкушенията на слава-
та и съблазните на властта; чо-
век, който притежава неизто-
щим монашески стоицизъм,
дипломатичност, мъдрост и
чувство за отговорност пред
Бога и Църквата, пред народа
и държавата; духовен пастир,
който няма да допусне вълци-
те да нахълтат при стадото.
Първосветител, който няма да
се уплаши, да избяга, да се
скрие...

2.
Патриарх Максим. Духовник

и държавник.
Никога не се оплака, не

Велислава ДЪРЕВА

Áîã

âèæäà!
изостави своята мисия на ар-
хипастир, не захвърли тежкия
кръст на патриаршеското слу-
жение. Не избяга. Не се пре-
даде. Не се уплаши. Не треп-
на. Не се скри от зноя на вре-
мето. Не пусна вълците. Не
отстъпи. Не го сломиха. А ис-
каха. Как страстно искаха!

Но Бог вижда.
“Монахът е фар сред море-

то, високо в скалите, а не ули-
чен фенер”, казва Светогор-
ският монах Паисий. Как жела-
еха да е уличен фенер, че да
го строшат с камък. Остана
фар. Да ни свети, да ни води и
да ни сочи пътя.

А Бог вижда.
Не произнесе една зла

дума. Него замерваха с думи
зли и отровни.

Но Бог вижда.
Никого не обиди, не осъ-

ди, не похули. Него съдеха и
хулеха.

Но Бог вижда.
Не извърши нищо, за което

да кажат “Ето, това е непри-
стойно”. Него разтерзаваха не-
пристойните.

Но Бог вижда.
Той победи.
Победи злото с добро.
Злобата - с мъдрост.
Лъжата - с истина.
Омразата - с любов.
Лицемерието - с вяра.
Подлостта - с благород-

ство.
Предателството - с досто-

лепие.
Насилието - със стоицизъм.
Коварството - с добротвор-

ство.
Бесовете - с дълготърпение.
Победи с благост и несъ-

крушима воля.
Спаси Църквата, опази пра-

вославната вяра, съхрани ус-
тоите на българската държав-
ност. Защото устоите на земя-
та са на небето, а на човека -
в Бога. И Бог вижда.

До оня ден ни закриляше
тук, на земята. Напътстваше
ни, даряваше ни със своята
отеческа грижа и нелицемер-
на любов. След неговото бла-
жено успение той е нашият ан-
гел-хранител на небето.

3.
“В живота и служението си

не съм искал почести и не съм
се стремял към слава: “Не нам,
Господи, не нам, но имени
Твоему дажд славу о милости
Твоей и истине Твоей” (Пс.
113:9). Грижил съм се с добра
съвест по мярката на възмож-
ностите си служението ми да е
благоприятно Богу, доброп-
лодно за Църквата и полезно
за народа”.

Това са последните думи,
които Патриархът написа на 29
октомври 2012 г. Това е
смисълът на неговия забеле-
жителен живот. Посланието,
което ни остави.

И словата на Спасителя ни
напомни. За да ни предупре-
ди: “Не се грижете за утре,
защото утрешния ден сам ще
се погрижи за своето: доста е
на всеки ден злобата му” (Мат.
6:34).

Настина, доста е на деня
злобата му, но не на злобата е
дадено да обгрижи деня.

Медиите, които довчера се
правеха, че Патриархът не
съществува, превърнаха негова-
та кончина в събитие. И не раз-
браха, че животът му на първо-
светител е цяла епоха. И тре-
петно чакаха да разберат как-
во е неговото наследство. Като
притежание, разбира се. Какво
разочарование! Монахът няма
притежания, освен вярата.

Наследството на патриарх

Максим е Църквата, която той
опази. Църква, изранена, но
жива.

Ние сме неговото наслед-
ство - православния български
народ, който той спаси.

Наследство, в което са впи-
ти алчни и властолюбиви очи.
За да го похитят и разпилеят
по вятъра.

4.
“Внимавайте, прочее! За-

щото аз зная, че след замина-
ването ми ще се втурнат по-
между ви люти вълци, които
няма да щадят стадото” (Деян.
20:28-29). Това
предупреждение
на св. апостол
Павел идва към
нас през време-
ната.

Лютите вълци
вече обикалят,
фучат в своите
луксозни джипо-
ве, кадруват, пра-
вят сметки, сключ-
ват сделки,
подрънкват с лан-
ци и архонтски
огърлиета, зала-
гат бъдещето на
Църквата в недо-
стоен политичес-
ки покер, развя-
ват своето тще-
славие и духовна
прелест наместо
хоругви, търгуват
с патриаршеското
достойнство, пре-
смятат каратите
на патриаршес-
кия кръст, изчис-
ляват колко вълка
могат да се наме-
стят на патриар-
шеския трон, на-
хлупват патриар-
шеската корона -
белким скрият
вълчите си уши,
кипрят се пред ог-
ледалото с бяло
п а т р и а р ш е с к о
було - белким
скрият вълчите си
усмивки, пробват
колко е тежък па-
т р и а р ш е с к и я
жезъл и става ли
за сопа...

Не от любов
към Бога, а към
човешката слава
и суета.

5.
Какво направи Св. Синод 10

часа след успението на Пат-
риарха? Наруши Устава на
БПЦ и постави за наместник
на овдовелия Софийски епар-
хийски престол Пловдивския
митрополит Николай.

Св. Синод наруши Устава в
отсъствие на четирима митро-
полити - Кирил, Натанаил,
Йосиф и Симеон, и при катего-
ричното несъгласие на двама
митрополити - чест им прави! -
Гавраил и Галактион.

Защото Софийският митро-
полит не е един от митрополи-
тите. Той е българският патри-
арх. Софийска епархия не е
една от епархиите. Тя е патри-
аршеската епархия. И няма
текст в Устава, който прави,
нито допуска, нито обоснова-
ва, нито оправдава такова раз-
деление.

В същото време един дър-
жавен чиновник, директорът на
Дирекцията по вероизповеда-
нията Емил Велинов, обикаля
от телевизор на телевизор и
обяснява как ще бъде проме-
нен Уставът, та да отпадне
най-сетне “тая неприятна спи-
рачка” - изискването, че пат-
риарх може да бъде само ми-

трополит, който е над 50 годи-
ни и е управлявал епархия
поне 5 години.

Св. Синод наруши Устава
заради един човек. Което е
противоцърковно.

Държавният чиновник вече
тръгна да променя Устава на
независимата БПЦ заради
един човек. Което е противо-
конституционно. И проти-
водържавно. Тези, които тол-
кова усърдно работят за този
един човек, всъщност работят
против него.

Играта е колкото опасна,

толкова и прозирна.
Всичко това не е ново под

слънцето.
Покана за разкол се на-

рича.
6.
На 25 май 1992 г. един

държавен чиновник, Методи
Спасов, директор на вероизпо-
веданията в правителството на
Филип Димитров с админист-
ративен акт щ92 уволни патри-
арх Максим, обяви го за неле-
гитимен и назначи противока-
ноничния разколнически си-
нод начело с Пимен.

Така започна разколът.
Така започна войната срещу
БПЦ. С драстична, политикан-
ска намеса на държавата в
живота на Църквата.

На 4 юли 1996 г. , в “чест”
на 25-та годишнина от интро-
низацията на патриарх Мак-
сим, неканоничният разколни-
чески обяви Пимен за патри-
арх, Инокентий - за Софийски
митрополит, и грубо погази
устава на БПЦ.

На 27 март 1997 г. по запо-
вед на кмета Стефан Софиян-
ски (РД-09-194/26.3.1997) Сто-
личната община регистрира
Инокентий като Софийски ми-

трополит. Уставът на БПЦ бе
погазен отново.

През септември 1998 г. в
София се проведе Светият раз-
ширен всеправославен надю-
рисдикционен събор, който
потвърди легитимността на па-
триарх Максим и осъди разко-
ла. Тогава разколът приключи
канонично. Един държавен
чиновник, Любомир Младенов,
шеф на вероизповеданията в
правителството на Иван Кос-
тов, обвини Всеправославния
събор в “посегателство срещу
независимостта на БПЦ”, наре-

че го “Варшавски договор”, а
разколът обяви за “Пражка
пролет”.

През ноември 1998 г. пра-
вителството на Иван Костов
финансира извънреден раз-
колнически събор, който “увол-
ни” (пак!) патриарх Максим.
Споменатият чиновник Младе-
нов приветства събора и заяви:
“Който благославя Максим, е
разколник”...

7.
“Горко на оногова човека,

чрез когото съблазън дохож-
да”, казва св. Матей (18:7). Гор-
ко на онези люде, които “осле-
пиха очите си и вкамениха
сърцата си... защото бяха обик-
нали повече човешката слава,
отколкото Божията”, казва
св.Йоан (12: 40,43)

Припомням всичко това, за
да се знае.

Защото лютите вълци на-
пират, съблазняват, прелъстя-
ват, заплашват, изнудват, ку-
пуват и продават. Църква, На-
род и Държава. За да рушат и
разделят. Църква, Народ и
Държава. За да властват, да
владеят. Над Църква, Народ и
Държава.

Но! Бог вижда!

Патриархъти вълците
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

Ú‡‚‡ ‰ÛÏ‡ Á‡ ÓÌÂÁË ÚË
ÒÂÒÚË, ÍÓËÚÓ Ï‡ÈÍ‡ ËÏ
Â ÌÓÒËÎ‡ ‚ ÛÚÓ·‡Ú‡ ÒË
Â‰ÌÓ‚ÂÏÂÌÌÓ Ë ÚÓ‚‡

(ÔÓÌÂ ‡Á ÌÂ ÁÌ‡Ï Í‡Í‚Ó ‰Û„Ó)
ËÏ ÌÓÒË ÔÓÔÛÎˇÌÓÒÚ ÒˇÍ‡¯ Ò‡
Ò˙Á‰‡ÎË ÎÂÍ‡ÒÚ‚Ó ÔÓÚË‚ ‡Í‡
ËÎË Ò‡ ÓÚÍËÎË ÌÓ‚‡ ¿ÏÂËÍ‡.
ƒÛÏ‡Ú‡ ¿ÏÂËÍ‡ ÏÂ ‚˙Ì‡ Í˙Ï
‚ÂÏÂÚÓ Ì‡ ÏÓÂÚÓ ‰ÂÚÒÚ‚Ó, ÍÓ-
„‡ÚÓ ÒÂ ¯ÛÏÓÎÂ¯Â ÓÍÓÎÓ ‰Û„Ë
·ÎËÁÌ‡˜ÍË, ÌÓ ÚÂ  ·ˇı‡ ÌÂ ÚË,
‡ ÔÂÚ Ë Ú‡ÁË ËÏ ÛÌËÍ‡ÎÌÓÒÚ ÓÔ-
‡‚‰‡‚‡¯Â ÚˇıÌ‡Ú‡ Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡
ËÁ‚ÂÒÚÌÓÒÚ. »Á„ÎÂÊ‰‡ Ë Ì‡¯ËÚÂ ÚËÁÌ‡˜ÍË Ò‡ ÛÒÔÂÎË ‰‡
Ì‡Ô‡‚ˇÚ (Ú‡ÈÌÓ ÓÚ ÏÂÌ) ÚÓÎÍÓ‚‡ ÏÌÓ„Ó Á‡ ˜Ó‚Â˜ÂÒÚ‚Ó-
ÚÓ ËÎË ÔÓÌÂ Á‡ Ó‰ËÌ‡Ú‡ ÌË, ˜Â Ì‡Ô˙ÎÌÓ Á‡ÒÎÛÊÂÌÓ „Ë
‚Í‡‚‡Ú ‚ÚÓË Ô˙Ú ‚ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂÚÓ, ÔÂÍ˙ÒÚÂÌÓ ÓÚ big-
·‡‰˙ Ì‡ vip-·‡‰˙.

¬ÚÓÓÚÓ ËÏÂ ‚ Á‡„Î‡‚ËÂÚÓ ÏË Â Ì‡ Ì‡È-„ÓÎÂÏËˇ
·˙Î„‡ÒÍË ıÛ‰ÓÊÌËÍ ¬Î‡‰ËÏË ƒËÏËÚÓ‚-Ã‡ÈÒÚÓ‡. ŸÂ
ÔÓÔÛÒÌ‡ ‰‡ Ó·ˇÒÌˇ‚‡Ï ÚÓ˜ÌÓ ÍÓÈ Â ÚÓÈ, Í‡ÚÓ ÏÓÎˇ Á‡
ËÁ‚ËÌÂÌËÂ (Í‡Í‚Ó ‰Û„Ó ÏË ÓÒÚ‡‚‡) ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÌÂ
ÁÌ‡ˇÚ.

ÕˇÏ‡ ‰‡ ·˙‰‡ ÓË„ËÌ‡ÎÂÌ Ò ÔËÒ‡ÌËˇÚ‡ ÒË Á‡ Ó·ÂÁ-
ˆÂÌˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ „ÓÎÂÏËÚÂ ËÏÂÌ‡ ÓÚ Ì‡¯ËÚÂ Ë Ò‚ÂÚÓ‚ÌËÚÂ
ËÁÍÛÒÚ‚Ó Ë Ì‡ÛÍ‡. œÓÂ‚ÚËÌˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍÓ ËÒÚËÌÒÍÓ
ÓÚ ÒÙÂ‡Ú‡ Ì‡ ‰Ûı‡ Á‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ Ï‡ÚÂË‡ÎÌÓÚÓ Â Ù‡ÍÚ
Ì‡ ‰ÌËÚÂ, ‚ ÍÓËÚÓ ÊË‚ÂÂÏ, Ë ÚÓ ÏÓÊÂ ·Ë ÌÂ‚˙Á‚‡ÚËÏ.
«‡ Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ ÒÚÓÈÌÓÒÚÌËÚÂ ËÏÂÌ‡ ·Ë‚‡Ú ËÁÏÂÒÚÂÌË ‚
ÒÂ‰ÒÚ‚‡Ú‡ Á‡ Ï‡ÒÓ‚‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ë ‚ Ò˙ÁÌ‡ÌËÂÚÓ Ì‡
‰ÌÂ¯ÌËÚÂ ıÓ‡ ÓÚ ËÏÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÎËˆ‡, ÍÓËÚÓ ÌÂ Ò‡ ‰ÓÔË-
ÌÂÒÎË ‰ÓË Ô‡¯ËÌÍ‡, Í‡Ô˜Ëˆ‡ ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ‡ Ë
ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ‡Á‚ËÚËÂ Í‡ÚÓ ı‡ÏÓÌË˜Ì‡ ÎË˜ÌÓÒÚ, Ì‡ ÌÂ„Ó-
‚ÓÚÓ ÓÚ‰‡ÎÂ˜‡‚‡ÌÂ ÓÚ ÁÓÓÎÓ„Ë˜ÂÒÍËÚÂ ÏÛ ÍÓÂÌË.

ÕÓ ÚÓ‚‡ Â ‰Û„‡ ÚÂÏ‡, ÌÂÔÓÒËÎÌ‡ Á‡ ÏÓÂÚÓ ÔÂÓ:
Ô‡Á‡Ì‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡ Ì‡ ‰Ûı‡, Ú˙ÒÂÌÂÚÓ Ë ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ-
ÚÓ Ì‡ ÌÂÏ‡ÚÂË‡ÎÌË ÒÚÓÍË, ÏÌÓ„Ó ÓÚ ÍÓËÚÓ „Î‡‚ÓÎÓÏÌÓ
ÔËÌËÁˇ‚‡Ú Ò˙ÁÌ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ÍÓÌÒÛÏ‡ÚÓËÚÂ ÒË, Ó·‡˜Â
ÌÓÒˇÚ ÌˇÍÓÏÛ „ÓÎÂÏË ÔÂ˜‡Î·Ë. ÃÓÊÂ ·Ë ÚÓ˜ÌÓ Ú‡ÁË ÚÂÏ‡
Úˇ·‚‡ ‰‡ ·˙‰Â ÓÒÌÓ‚‡ ‚ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ËÌÒÚËÚÛˆËˇ, ÍÓÌ-
ÚÓÎË‡˘‡ ‡‰ËÓÚÓ Ë ÚÂÎÂ‚ËÁËˇÚ‡ Í‡ÚÓ —≈Ã. ÕÓ ÚÓ‚‡ Â
‰ÓÒÚ‡ ÔÓ-ÚÛ‰ÌÓ ÓÚ Á‡·‡Ìˇ‚‡ÌÂÚÓ ‰‡ ÒÂ ÔÒÛ‚‡ ÓÚ Ï‡Î-
ÍËˇ ÂÍ‡Ì Ì‡ÔËÏÂ, ÍÓÂÚÓ Ò˙˘Ó ÌÂ ÒÂ Ô‡‚Ë.

Œ·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ‡ÁÒ˙Ê‰ÂÌËˇÚ‡ ÏË ‚ ÔÂÚ˙˜Ì‡Ú‡ ÍÓÎÓÌÍ‡
Ú˙„‚‡Ú ÓÚ ÌˇÍÓË Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌË ‰ÛÏË ËÎË ÒÎÛ˜ÍË, Ì‡ ÍÓËÚÓ
Ò˙Ï ÒÚ‡Ì‡Î ÒÎÛ¯‡ÚÂÎ ËÎË Ò‚Ë‰ÂÚÂÎ. “ÓÁË Ô˙Ú ÚÂ Ò‡ Ìˇ-
ÍÓÎÍÓ...

¬ÓÁˇ ÒÂ Ì‡ ÒÚÓÎË˜ÌËˇ ‡‚ÚÓ·ÛÒ ÌÓÏÂ 280, Ô˙ÎÂÌ,
Í‡ÍÚÓ ‚ËÌ‡„Ë, „Î‡‚ÌÓ Ò˙Ò ÒÚÛ‰ÂÌÚË, Òˇ‰‡Ï Ì‡ Ô‡ÁÌÓÚÓ
ÏˇÒÚÓ ‰Ó Â‰ÌÓ ÒËÏÔ‡ÚË˜ÌÓ ÏÓÏ˜Â Ë „Ó Á‡„Ó‚Ó‚‡Ï. “Ó
ÌÓÒË „ÓÎˇÏ‡ Ô‡ÔÍ‡ Ë ÚÓ‚‡ ÏË ÔÓ‰ÒÍ‡Á‚‡, ˜Â Ì‡‚ˇÌÓ
ÒÎÂ‰‚‡ ‚ ıÛ‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ‡Í‡‰ÂÏËˇ. œÓ˜ÚË Ò˙Ï ÔÓÁÌ‡Î -
Û˜Ë ËÁÓ·‡ÁËÚÂÎÌÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó, ÌÓ ‚ ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚ‡. –‡Á-
·Ë‡Ï Ò˙˘Ó, ˜Â Â ÓÚ  ˛ÒÚÂÌ‰ËÎ Ë ÒÔÓ‰ÂÎˇÏ, ˜Â Ë Ï‡ÈÍ‡
ÏË Â ÓÚÚ‡Ï. ¿ ÔÓÌÂÊÂ Â ·˙‰Â˘ ıÛ‰ÓÊÌËÍ, ‰Ó·‡‚ˇÏ, ˜Â
Úˇ Â Ò˙Û˜ÂÌË˜Í‡ Ì‡ —ÚÓˇÌ ¬ÂÌÂ‚, Â‰ËÌ ÓÚ „Î‡‚ÌËÚÂ
ÒÚ˙ÍÓ‚Â ‚ ·ÛÍÂÚ‡ ÓÚ Ï‡ÈÒÚÓË Ì‡ ˜ÂÚÍ‡Ú‡, Ò ÍÓËÚÓ Â
ÔÓ˜ÛÚ ÚÓÁË „‡‰. «‡ ÏÓˇ ËÁÌÂÌ‡‰‡ ÏÓÏ˜ÂÚÓ ÌÂ ÁÌ‡Â¯Â
ÍÓÈ Â —ÚÓˇÌ ¬ÂÌÂ‚, ÌÓ ÏÛ Ô‡‚Ë ˜ÂÒÚ, ˜Â ÒÂ Á‡Í‡ÌË
‚Â‰Ì‡„‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓËÌÚÂÂÒÛ‚‡ ÓÚ ÎË˜ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ Ò‚Óˇ ËÏÂ-
ÌËÚ Ò˙„‡Ê‰‡ÌËÌ Ë ÍÓÎÂ„‡.

ÃÓˇ ·ÎËÁÍ‡, ÔÂÔÓ‰‡‚‡ÚÂÎ Ì‡ ·˙‰Â˘Ë ÚÂ‡Ú‡ÎÌË ıÛ-
‰ÓÊÌËˆË ‚ ÕÓ‚ ·˙Î„‡ÒÍË ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚ, ÒÂ ˜Û‰Â¯Â Í‡Í
ÏÎ‡‰Ë ÏÓÏË˜ÂÚ‡, Ú˙„Ì‡ÎË ‰‡ ÒÚ‡‚‡Ú ÒˆÂÌË˜ÌË Ú‚ÓˆË,
ÌÂ Ò‡ ÏÌÓ„Ó Ì‡ ìÚËî Ò ËÏÂÚÓ Ì‡ ¿ÌÚÓÌ œ‡‚ÎÓ‚Ë˜ ◊ÂıÓ‚.
“Ó‚‡ ÏÂ ÔÓ‰ÒÂ˘‡ Á‡ Â·ÛÒËÚÂ, Ò ÍÓËÚÓ ÔÓÌˇÍÓ„‡ ÒË „Û·ˇ
‚ÂÏÂÚÓ. “Â Ò‡ Ô˙ÎÌË Ò ËÏÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÁÌ‡ÈÌË Ë „Î‡‚ÌÓ
ÌÂÁÌ‡ÈÌË (ÔÓÌÂ Á‡ ÏÂÌ Ë Á‡ ıÓ‡Ú‡, ÍÓËÚÓ Ò‡ Ì‡ˇÒÌÓ Ò
‰ÓÒÚ‡ ÔÓ˜ÛÚË ËÏÂÌ‡ ÓÚ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡ Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡Ú‡ ˆË‚Ë-
ÎËÁ‡ˆËˇ) ‰ÂÈˆË Ì‡ ˜‡Î„‡Ú‡.

— ‚ÚÓËˇ Ù‡ÍÚ, Ò ÍÓÈÚÓ ÒÂ ìÒ·Î˙ÒÍ‡ıî Ì‡ Â‰ËÌ ¯ËÓÍ
ÒÚÓÎË˜ÂÌ ÚÓÚÓ‡ Ë ÍÓÈÚÓ ÌÂ ÏÓ„‡ ‰‡ Á‡·‡‚ˇ ‚Â˜Â
ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË Ë ÌÓ˘Ë, Â Ú‡ÔËˆÂËˇÚ‡ Ì‡ ‚ËÒÓÍËÚÂ ÒÚÓÎ-
˜ÂÚ‡ Í‡È ËÁÌÂÒÂÌËÚÂ Ì‡‚˙Ì Ï‡ÒË Ì‡ ÌˇÍ‡Í‚Ó Í‡ÙÂÌÂ.
ÕÂ ÌˇÍ‡Í‚Ó ËÁÓ·˘Ó, ‡ Ì‡ÏË‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ Ò‡ÏËˇ ÍÓÔÛÒ
Ì‡ √‡ÎÂËˇÚ‡ Á‡ ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó (‚ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡
ÒÚÓÎË˜Ì‡Ú‡ ÛÎËˆ‡ ìŒ·ÓË˘Âî). ŒÚ ‰Û„‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡ Ì‡
ÛÎËˆ‡Ú‡ Â ‚ÚÓ‡Ú‡ Ò„‡‰‡ Ì‡ ’Û‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ‡Í‡‰ÂÏËˇ.
Õ‡Ô˙ÎÌÓ ‚ ı‡ÏÓÌËˇ Ò ÓÍÓÎÌËÚÂ ÍÛÎÚÛÌË ËÌÒÚËÚÛˆËË Â
‚˙ÔÓÒÌ‡Ú‡ Ú‡ÔËˆÂËˇ - Úˇ ÌË ÔÂ‰Î‡„‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚÚ‡
‰‡ ÔÓÎÓÊËÏ Á‡‰ÌËÚÂ ÒË ˜‡ÒÚË ‚˙ıÛ ÎËÍ‡ Ì‡ ÃÓÌ‡ ÀËÁ‡.
¬ˇÌÓ, ˜Â ÚÓ‚‡ Ò‡ Ò‡ÏÓ ÂÔÓ‰ÛÍˆËË Ì‡ ÔËÁÌ‡ÚÓÚÓ Á‡
Ì‡È-‚ÂÎËÍÓ Ë ˆÂÌÌÓ ÔÓËÁ‚Â‰ÂÌËÂ Ì‡ ËÁÓ·‡ÁËÚÂÎÌÓÚÓ
ËÁÍÛÒÚ‚Ó, ÌÓ Ò‡ ì‰ÓÍ‡‡ÌËî ‰ÓÒÚ‡ ÒÔÓÎÛ˜ÎË‚Ó Ë Ò‡ ÏÌÓ-
„Ó Ì‡ ·ÓÈ. ÕÂ Â ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏÓ ˜Ó‚ÂÍ ‰‡ ÒÂ Â‰Ë Ì‡
ÓÔ‡¯Í‡, Á‡ ‰‡ ÒÂ ‰ÓÍÓÒÌÂ, Ï‡Í‡ Ë ÔÓ Ú‚˙‰Â ÌÂÓ·ËÍ-
ÌÓ‚ÂÌ Ì‡˜ËÌ ‰Ó Ò‚ÂÚÓ‚ÌËˇ ¯Â‰¸Ó‚˙.

—Ô‡‚Â‰ÎË‚Ó ÒÂ ‚˙ÁÏÛ˘‡‚‡ÏÂ ÓÚ ÚËÚÂ ˆË„‡ÌÒÍË
ÏÓÏ˜ÂÚ‡, ÍÓËÚÓ ÒÂ „‡‚ËÎË Ò ÔÓÚÂÚËÚÂ Ì‡ Ì‡¯ËÚÂ
Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌË Ò‚ÂÚËÌË ¬‡ÒËÎ ÀÂ‚ÒÍË, ˆ‡ —ËÏÂÓÌ Ë ÍÌˇÁ
¡ÓËÒ. ÕÓ ÌÂ Â ËÁÍÎ˛˜ÂÌÓ, Í‡Í‚‡ÚÓ ‚ÂÒËˇ ÒÂ ÔÛÒÌ‡, ˜Â
ÚÂ ‰ÓË ‰‡ ÌÂ ÁÌ‡ˇÚ ÍÓË Ò‡ Ì‡ËÒÛ‚‡ÌËÚÂ. œË ÚÓ‚‡
‚ÒÂÌ‡Ó‰ÌÓ ÓÔÓÒÚˇ‚‡ÌÂ... ¿ ÔÓÂÍÚ‡ÌÚËÚÂ Ì‡ ÒÚÓÎÓ‚Â-
ÚÂ ‚ Í‡ÙÂÌÂÚÓ ˜Û‰ÂÒÌÓ Ò‡ ÁÌ‡ÂÎË ÂÔÓ‰ÛÍˆËˇ Ì‡ ÍÓˇ
Í‡ÚËÌ‡ Ò‡ ÒÎÓÊËÎË ÔÓ‰ ÒÂ‰‡ÎË˘‡Ú‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ. » Ò‡
ËÒÍ‡ÎË ÔÓ ÚÓÁË Ì‡˜ËÌ ‰‡ ËÁ‰Ë„Ì‡Ú ÂÌÓÏÂÚÓ Ì‡ Á‡‚Â‰Â-
ÌËÂÚÓ. “Ó‚‡ Ò ıÛ‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡ ‰ÂÎËÍ‡ÚÌÓÒÚ ·ËıÏÂ ÏÓ„ÎË
‰‡ Ì‡Â˜ÂÏ ÔÓÒ‚ÂÚÂÌ‡ ÔÓÒÚ‡˘ËÌ‡. ¿ ÒÚÓÎÓ‚ÂÚe - vip-
ÒÚÓÎÓ‚Â. » ‰‡ ÒË ÔËÂÏ Í‡ÙÂÚÓ, ·ÂÁ ‰‡ Òˇ‰‡ÏÂ...
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Димитров-Майстора
Какво става?
Такова медийно затъмнение не е имало
от времето на „Чернобилския инцидент”

Слави ГЕОРГИЕВ,
главен секретар на ГОРД
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новинарския сайт “Вести
бг”, че “България е осъде-
на в Страсбург заради за-
повед на Борисов като гла-
вен секретар”. Съдейки по
БНТ, навярно няма да са
много.

Какво става?
Такова медийно за-

тъмнение не е имало от
времето на “Чернобилския
инцидент” и затова про-
дължавам да се питам -
има ли в България незави-
сими медии? Има ли ме-
дии, които не са подвласт-
ни на управляващата пар-
тия и лично на премиера?
Колко и кои са те? Печал-
но, отчайващо малко са.
Навярно затова няма да
получа отговор на въпроса
как може един доказан
убиец да бъде премиер на
страната ни?

Какво става?
Кой ще посмее да го

осъди? След произнасяне-
то на съда в Страсбург
прокуратурата трябва вед-
нага да възобнови следст-
вието. Но как да стане
това? Та той днес си на-
значи главен прокурор -
Бойко Найденов, отново га-
зейки закона. Как е
възможно шефът на след-
ствието да изпълнява
длъжността главен проку-
рор - какво става в тази
държава - ало, политиците,
опозицията, четвъртата
власт, гражданското обще-
ство, хора - къде сте. Как
допуснахме да се стигне
дотук?

Какво става?
За тези, които не знаят

случая, нека прочетат но-
вината в ИНТЕРНЕТ -
“България осъдена в Стра-
сбург заради заповед на
Борисов като главен секре-
тар” и ще разберат. Това,
което няма да разберат, е,
защо е било необходимо
за един сводник да ходят,
да го задържат над 30 по-
лицаи, и то при условие, че
няколко дена преди това
той е дал прощална трапе-

за на близките си, защото
щял да липсва половин
година - с две думи бил е
подготвен и психически, че
ще влиза в затвора, и как
човек с шестмесечна
присъда за сводничество
изведнъж бе “възпроизве-
ден” във въоръжен до зъби
“талибан”. Ако всеки свод-
ник се задържаше по този
начин, в България не само
нямаше да има проститу-
ция, ами и престъпността
отдавна щеше да е само
лош спомен. Нещо не е
наред.

Какво става?
Как става така, че глав-

ният секретар лично ръко-
води тази операция? Как е
възможно един пожарни-
кар да иззема функциите
на шефа на СОБТ, че
държавата за какво
издържа тогава този спе-
цотряд? Кога и къде Бори-
сов е придобил опит да
ръководи подобни опера-
ции - като капитан в пожар-
ната ли? Нима там използ-
ването на гранатомет е
нещо обичайно? И как е
възможно по “услужлив”, но
непроверен сигнал да на-
редиш стрелба с такова
мощно оръжие срещу “хар-
манлийския Рамбо”? Защо
са изстреляни 15 заряда от
гранатомета по къщата му?
Знае ли някой силата на

един от тези заряди? Та те
спират танк и пробиват
бронята му? А цели 15 про-
тивотанкови заряда - на-
право не ми се мисли!

Какво става?
Наистина ли вярвате,

че след тези гранати този
харманлийски “богатир” -
Чакъра, е намерил сили да
вземе ръчна граната и да
се самовзриви? Че са на-
мерили халка от гранатата
на пръста му? Много удоб-
но! Защо не са разпитани
“баретите”, участващи в
акцията? Кои са хората,
дали показания по случая?
Служители, все подчинени
на главния секретар Бойко
Борисов. Наистина ли вяр-
вате, че някой от тях ще
даде показания, които да
уличават шефа му? Наис-
тина ли някой вярва, че
докладът, написан от тога-
вашния шеф на МВР в Ха-
сково ще съдържа нещо, с
което да компрометира
Главния секретар на МВР?

Какво става?
А след това някой

дължи на някого услуга. И
едва ли е случаен фактът,
че същият този тогавашен
началник на МВР е увол-
нен (но не от Б.Б.) по-
късно, за покровителства-
не на контрабанден канал
за цигари и приятелство с
Иван Тодоров-Доктора. И

едва ли е случайно, че
същото това лице стана
водач на листата на ГЕРБ
в Хасково, а по-късно и
депутат? Как мислите, слу-
чайна ли е шеметната ка-
риера на другия хасковски
депутат Делян Добрев, със
скромен стаж в областната
администрация на Хасково,
депутат, зам.-министър и
министър на мегаминис-
терство. Та кога успя да
натрупа опит туй момче,
чийто трудов стаж е пове-
че от скромен? Не е ли
ясно, че тогавашният гла-
вен секретар на МВР и
сегашен министър-предсе-
дател си връща за въпрос-
ната услуга?

Какво става?
Как става така, че един

нещастник като Дамян
Опиц ще лежи в затвора за
убийство, а друг, пак за
убийство, и то с цялата
държавна машина зад
гърба си, става премиер на
България? Защо, ако е
прав, сега страната ни (ре-
спективно всеки един от
нас) е осъдена да плаща
54 684 евро? Защо не ги
плати този, който си е поз-
волил да отнема човешки
живот, сякаш е Господ (той
и така се държи)? Нима не
се знае кой е? Откъде
накъде сметката пак ще я
плаща българският данъко-
платец? Защото някой с
неизживяно детство се
правел на Крали Марко?

Какво става?
И в края на краищата

наистина ли прокуратура-
та няма да възобнови след-
ствието? И пак ли ще го
оправдаят, след като меж-
дународните институции са
го намерили за виновен?
Отново ли ще мълчим и ще
се свиваме страхливо?

Какво става?
Ние от ГОРД никога не

сме мълчали, няма да
мълчим и сега. Ще задава-
ме въпросите си, докато не
получим отговори на тях

Ние от ГОРД на 16.11.
2012 г. ще попитаме всич-
ки онези, които са се по-
ставили в услуга на граж-
данина Бойко Борисов -
предател на националните
интереси, лъжец, пре-
стъпник и убиец.

Патриарх Максим беше
монах в истинския смисъл

 А дали ако църквата се
обърне по-сериозно към соци-
алните си ангажименти, ако
е по-близо до всекидневните
грижи на енориашите, дали
тогава срещата с христия-
ните няма да е по-надеждна?
Помня като дете как свеще-
ниците ходеха по домовете
да ръсят и благославят на
големи християнски празни-
ци, а сега това става със за-
писване...

- Това е част от добра прак-
тика в миналото, но през ате-
истическия тоталитарен режим
почти изчезна и сега е трудно
да бъде възстановена. Така
мисля, макар да не съм све-
щеник, но баща ми, Бог да го
прости, беше. Едва ли сега
свещеникът може да тръгне да
влиза в домовете да благосла-
вя без предупреждение. Рис-
кува да бъде охулен и изго-
нен. От друга страна, трябва

да сме наясно, че не трябва
да се слага каруцата пред
коня. Целта на църквата не е
да създава социален комфорт
на вярващите, да им осигуря-
ва материално благоденствие.
Но ако тя в лицето на своята
йерархия и вярващ народ е на
необходимата духовна висота,
нейната социална функция ще
е изключително важна, види-
ма. Имаме добър опит за со-
циалната дейност на БПЦ от-
преди атеистическия режим, а
днес можем да видим чудесни
образци в другите православ-
ни църкви.

 Твърде едностранна из-
глежда възможността църк-
вата да влезе в живота на
християнина, ако само той
трябва да я потърси...

-  Според православното
учение само когато човек по-
иска нещо, само тогава то се
получава. Бог никога не насил-
ва някого да вярва в него. На-
шият проблем като българи е,

че ние не искаме, или ако ис-
каме не искаме правилно.
Православието е изградено на
принципа на предлагането, а
не на налагането. Ако имаш
потребност,  ще отидеш и
потърсиш - това не става със
сила и под външен натиск. Бог
иска човек свободно да отво-
ри вратата на сърцето си. Пра-
вославната църква често
външно е слаба и като инсти-
туция, и като структура. Но
нейната сила не е във външни-
те белези, а в нейната духов-
на вярност. Това е проблемът
ни като народ. Ако българинът
иска да бъде част от тази вяр-
ност, достоен наследник на
своя род, на своите предци,
ще потърси църквата, ще бъде
силен и сам ще намери пътя
към Храма. Тогава ще бъде
като тях, достоен наследник!
Ако не, ще иде да се кланя на
други богове и на други хора.
И други ще го командват и
управляват...
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Õ‡ Ò‚ÂÚÓ‚ÌËˇ ‰ÂÌ Ì‡ Í‡˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ, ÍÓÈÚÓ
·Â ˜ÂÒÚ‚‡Ì Á‡ 23-Ë Ô˙Ú Û Ì‡Ò, ÙËÏ‡ ì–Â-
Ù‡Ì ¡˙Î„‡Ëˇî ·Â ÓÚÎË˜ÂÌ‡ Ò ìÕ‡„‡‰‡ Á‡
Í‡˜ÂÒÚ‚Ó 2012 Á‡ ÔËÌÓÒ ‚ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
Í‡˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÔÓ‰ÛÍˆËˇÚ‡î. ”Ô‡‚ËÚÂÎˇÚ
Ì‡ Ì‡È-ÔÓ‰‡‚‡Ì‡Ú‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ÍÓÁÏÂÚËÍ‡
‚ 80 ÒÚ‡ÌË ÔÓ Ò‚ÂÚ‡ ¿Ì„ÂÎ œÓÔÓ‚ ÔËÂ Ò
·Î‡„Ó‰‡ÌÓÒÚ ÔËÁ‡, ‚˙˜ÂÌ ÏÛ ÓÚ —˙˛Á
Ì‡ ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚËÚÂ ÔÓ Í‡˜ÂÒÚ‚Ó ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ
Ë ÓÚ ÔÓÙ. √ÂÓ„Ë “‡ÒÍÓ‚. Õ‡„‡Ê‰‡‚‡ÌÂ-
ÚÓ ÒÚ‡Ì‡ Ì‡ XXIII Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ Ì‡Û˜ÌÓ-Ô‡Í-
ÚË˜Ì‡ ÍÓÌÙÂÂÌˆËˇ ì ‡˜ÂÒÚ‚Ó Á‡ ÔÓ-‰Ó·˙ ÊË‚ÓÚî, Ó„‡ÌËÁË‡Ì‡
ÔÓ‰ Ô‡ÚÓÌ‡Ê‡ Ì‡ ÏËÌËÒÚ˙‡ Ì‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡Ú‡, ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡Ú‡ Ë
ÚÛËÁÏ‡. ì»ÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ò˙Ï ‡Á‚˙ÎÌÛ‚‡Ì ÓÚ ÔËÁÌ‡ÌËÂÚÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡
ÚÓ‚‡ ÓÚÎË˜ËÂ, ÍÓÂÚÓ Â ÂÁÛÎÚ‡Ú ÓÚ 20-„Ó‰Ë¯ÂÌ ÚÛ‰ ‚ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡
Ì‡ Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡ ÍÓÌÍÛÂÌˆËˇ Ë ‰ËÌ‡ÏË˜Ì‡ Ú˙„Ó‚Ëˇ. ¡Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡
‚ËÒÓÍËÚÂ ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰ÌË ÒÚ‡Ì‰‡ÚË Á‡ Í‡˜ÂÒÚ‚Ó ÍÓÁÏÂÚË˜ÌËÚÂ ÔÓ-
‰ÛÍÚË Ì‡ ì–ÂÙ‡Ìî ÏÓÊ‡ı‡ ‰‡ ÔÓ·ËˇÚ ÔÓ Ò‚ÂÚ‡ - ËÏ‡ÏÂ  Ì‡‰  200
Ï‡„‡ÁËÌ‡ Ì‡ ÔÂÚ ÍÓÌÚËÌÂÌÚ‡. ¡ÂÁ ËÌÓ‚‡ˆËË Ë ËÌ‚ÂÒÚËˆËË, ·ÂÁ
ÔÂÍ‡ÒÌËÚÂ ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚË Ì‡ ÙËÏ‡Ú‡ Ë ‚ËÒÓÍÓÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜Ì‡Ú‡
ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚ÂÌ‡ ·‡Á‡, ·ÂÁ Ì‡ÛÍ‡ Ë Í‡˜ÂÒÚ‚Ó ÌˇÏ‡ ÔÓÒÔÂËÚÂÚî,
·Î‡„Ó‰‡Ë Á‡ ‚ËÒÓÍÓÚÓ ÔËÁÌ‡ÌËÂ „-Ì ¿Ì„ÂÎ œÓÔÓ‚.

ŒÚ ‚ËÒÓÍ‡Ú‡ ÚË·ÛÌ‡ ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇÚ Ì‡ ÙËÏ‡Ú‡ Á‡ ‚ÌÂ‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡
ÒËÒÚÂÏË Á‡ Í‡˜ÂÒÚ‚Ó ì√Â‚‡Î ÍÓÌÒÛÎÚî √ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚ ‰ÓÔ˙ÎÌË:
ì√Ó‰ Ò˙Ï, ˜Â ì–ÂÙ‡Ì ¡˙Î„‡Ëˇî ÔÓÎÛ˜Ë ÚÓ‚‡ ÔËÁÌ‡ÌËÂ, Á‡˘ÓÚÓ
ÚÓ‚‡ Â Â‰Ì‡ ÓÚ Ô˙‚ËÚÂ ·˙Î„‡ÒÍË ÙËÏË, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÔËÓÌÂË Ë
ÙËÌ‡ÌÒË‡ı‡ ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒËÒÚÂÏË Á‡ Í‡˜ÂÒÚ‚Ó - ‚ÎÓÊËı‡
ÏÌÓ„Ó ËÌ‚ÂÒÚËˆËË ‚ ˜Ó‚Â¯ÍË ÂÒÛÒË, ÚÂıÌÓÎÓ„ËË Ë ‚ Ò‚ÂÚÓ‚ÌË
·ÂÁÓÚÔ‡‰ÌË ÚÂıÌÓÎÓ„ËË, Ì‡Ô‡‚Ëı‡ ‚ÒË˜ÍÓ ‚ ËÏÂÚÓ Ì‡ Í‡˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ.
ì–ÂÙ‡Ìî ËÏ‡ ÚËÚÂ Ì‡È-‚‡ÊÌË Ò‚ÂÚÓ‚ÌË ÒÂÚËÙËÍ‡Ú‡ Á‡ Í‡˜ÂÒÚ‚Ó
- Á‡ ÓÔ‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ ÓÍÓÎÌ‡Ú‡ ÒÂ‰‡ Ë Á‡ Á‡˘ËÚ‡ Ì‡ ·ÂÁÓÔ‡ÒÌË
ÛÒÎÓ‚Ëˇ Ì‡ ÚÛ‰, ËÏ‡Ú ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌË  Î‡·Ó‡ÚÓËË Á‡ ‡Á‚ÓÈÌ‡ ‰ÂÈ-
ÌÓÒÚ, ‡Ì‡ÎËÚË˜Ì‡ Ë ÏËÍÓ·ËÓÎÓ„Ë˜Ì‡ Î‡·Ó‡ÚÓËˇ. œÓ‰ÛÍÚËÚÂ Ì‡
ì–ÂÙ‡Ìî ÒÂ ‡‚Ìˇ‚‡Ú Ò Ì‡È-‰Ó·ËÚÂ Ò‚ÂÚÓ‚ÌË ÔÓÒÚËÊÂÌËˇ Ë ÚÓ‚‡
Â ÔËÁÌ‡ÌËÂ Á‡ ÚÂıÌËˇ 20-„Ó‰Ë¯ÂÌ ÚÛ‰.î
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нтересна и
предизвика-
телна про-
грама е под-
готвил маес-
тро Емил Та-
баков за по-
редния кон-
церт от се-

Книжовна премиера
в „Гринуич”

Б Г К Н И Г @
кани на преми-
ерата на кни-
гата “Неверо-
ятните при-
ключения на
Унки Марлюн-
ки” на 10 но-
ември от 18 ч.
в книжарница
“Гринуич” на
бул. “Витоша”
37. Главни действащи лица са
авторът Иван Раденков, редак-
торът - Ангел Малинов, музи-
кантите Тролите. Специална
томбола ще определи двойки-
те татковци и техните деца,
които ще се превърнат в раз-
следващи детективи.

Отменени културни
събития

Поради обявения национален
траур по повод кончината на
българския патриарх Максим се
отлагат следните културни
събития - концертът на Анд-
жей Хорошински и Станислав
Джевецки, който бе насрочен
за днес, ще се състои на 10
ноември от 18 ч. на същото
място - в Националната музи-
кална академия “Проф. Панчо
Владигеров”. Концертът на ка-
мерния ансамбъл “Софийски со-
листи” в Софийската градска
художествена галерия се отла-
га за 27 ноември, вторник, от
18 ч., съобщи Петър Димов.
Театър “Българска армия” също
поднася своите най-искрени
извинения, но предварително
обявеният в програмата спек-
такъл “Както ви хареса” от
У. Шекспир днес няма да се
състои. Кончината на патриар-
ха на Българската православна
църква не може да ни остави
равнодушни, отбелязват от
екипа. Театърът на армията се
присъединява към обявения Ден
на национален траур. Билети-
те може да се върнат на каса-
та на театъра или да бъдат
презаверени за следващата
дата - през декември.

„Анимационерите”
се завръщат

Симфоничният оркестър
на БНР в зала „България”
Пламена Мангова
и Владимир Петров
ще изпълнят творби
от Чайковски
и Шостакович

Преди седмици бе оповесте-
но раздвижване около една от
най-авангардните български
групи - “Анимационерите”.
Първият концерт на новата
формация след двегодишна па-
уза е насрочен за днес от 20 ч.
Мястото на събитието е клуб
“MIXTAPE 5”, а организатори са
“Строежа”. В състава на група-
та влизат Георги Згуров-Гурко
(вокали), Николай Бекриев-За-
ека (китари), Цветан Методи-
ев (синтезатори и програминг),
Владимир Василев - барабани, и
специалният гост от Лондон
Светлана Василева (бас кита-
ра). Билети за концерта се раз-
пространяват в мрежата на
Ticketstream.bg.

Пламена Мангова Владимир Петров

Снимки БНР

като Филхармоничния ор-
кестър на Токио, Симфония
Варсовия, Люксембургска-
та филхармония, Национал-
ния оркестър на Белгия,
Симфоничния оркестър на
Санкт Петербург, Камерния
оркестър на Европейския
съюз и др.

След това ще прозвучи
13-ата симфония на Дмит-
рий Шостакович (“Бабий
Яр” по текст на Евгений Ев-
тушенко). Шостакович e ав-

И
тор, който винаги сериоз-
но е застъпен в програми-
те, които подготвя Емил Та-
баков. Мащабна творба за
оркестър, бас и мъжки хор,
тя е написана в памет на
трагичните събития в мест-
ността “Бабий Яр”, близо
до Киев.

Солист ще бъде възпи-
таникът на Уралската кон-
серватория Владимир Пет-
ров - бас. Солист на Нацио-
налния бeларуски театър за

Творба на рус-
кия авангардист Ва-
силий Кандински бе
продадена за 23
млн. долара на аук-
цион в Манхатън,
организиран от
“Сотбис”. Очаквана-
та цена за маслено-
то платно “Претен-
ция за импровиза-
ция 8” бе 20-30 млн.
долара. Тридесетте
милиона не бяха постигнати, но платените 23 млн. представляват
рекорд за творба на Кандински. През 1990 г. неговата картина “Фуга”
е продадена за 20,9 млн. долара - най-високата цена, плащана за
Кандински допреди сегашния търг. Номер едно на аукциона в Ман-
хатън обаче стана “Нимфи” на френския импресионист Клод Моне, за
която бяха платени 43,76 млн. долара. За малко над 11 млн. бе
изтъргувана работа на Алберто Джакомети, представляваща брон-
зов крак. Картина на испанския художник Хуан Миро пък намери
своя нов собственик срещу 13,7 милиона. Не се намери обаче купу-
вач за скулптура на петел от Пабло Пикасо, оценявана на 10-15 млн.
долара, както и за картина на Едгар Дега, за която се очакваше да
бъдат платени 7 до 10 милиона. Никой не пожела да плати 6-8 млн.
долара и за “Натюрморт” на Марк Шагал, съобщи БГНЕС.

Тамбурашкият оркестър към
НЧ “Искра” - Кюстендил, спече-
ли три награди на Шестия на-
ционален фолклорен конкурс за
тамбура “Руско Стефанов” в
Сунгурларе. За най-добър пре-
подавател бе избрана ръково-
дителката на тамбурашкия ор-
кестър към читалище “Искра” -
Кюстендил, Людмила Стоянова.
Съставът спечели първите на-
гради за най-добър квартет и
за най-добър оркестър, който е
в състав: Елиза Огнянова, Бети-
на Любенова, Росина Шейтано-
ва, Венислава Павлова, Герга-
на Йорданова, Николай Иванов,
Радостина Живкова, Радослава
Бисерова, Десислава Йордано-

$23 млн. за картина
на Кандински
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„Летене” в театъра на НБУ
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зона на Симфоничния ор-
кестър на БНР. Днес от 19 ч.
в зала “България” ще про-
звучи Първият концерт за пи-
ано и оркестър от Пьотр
Илич Чайковски - един от
емблематичните концерти в
клавирния репертоар, научи
ДУМА от Лили Големинова.
Солистка ще бъде пианист-
ката Пламена Мангова, за
която големият пробив в кла-
сическата музика идва след
втората награда на конкур-
са “Кралица Елизабет” в
Брюксел през 2007 г. Съща-
та година получава пре-
стижното отличие Diapason
d’Or за първия си компакт-
диск с музика на Дмитрий
Шостакович. Оттогава е сви-
рила с диригенти от ранга
на Валтер Велер, Емануел
Кривин, Петер Чаба, Яп ван
Зведен, с големи оркестри

опера и балет от 1992-а, той
е лауреат на конкурсите
“Борис Христов” в София,
“Voice maters” в Монте Кар-
ло и “Римски-Корсаков” в
Санкт Петербург. Гастроли-
рал е в Испания, Полша,
Израел, Бразилия, Герма-
ния и Швейцария. През 2002
г. на фестивала в Монпелие
Владимир Петров е поканен
да участва в операта “Хари
Янош” от Кодай с режисьор
Жерар Депардийо.

Николая ИВАНОВА ва, Михаела Николова, Антонио
Василев, Денис Йорданов, Де-
нислав Маринков, Евелина Пе-
трова и Иво Николов. Децата от
Кюстендил се пребориха в кон-
куренцията на музикални пара-
лелки от Котел, Варна, Бургас
и София. “Благодаря на децата
за всеотдайната работа, не-
уморния труд и любовта към
българската народна музика.
Вашето постоянство отново до-
казва, че сте силни в екип. Бъде-
те здрави и продължавайте да
популяризирате любимия инст-
румент на твореца - наша наци-
онална гордост, Владимир Ди-
митров-Майстора. Благодаря и
на всички, които ни оказаха фи-
нансова подкрепа”, заяви Люд-
мила Стоянова.

ТАМБУРАШКИ ОРКЕСТЪР ОТ
КЮСТЕНДИЛ С ТРИ НАГРАДИ
ТАМБУРАШКИ ОРКЕСТЪР ОТ
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КЮСТЕНДИЛ С ТРИ НАГРАДИ
ТАМБУРАШКИ ОРКЕСТЪР ОТ
КЮСТЕНДИЛ С ТРИ НАГРАДИ
ТАМБУРАШКИ ОРКЕСТЪР ОТ
КЮСТЕНДИЛ С ТРИ НАГРАДИ



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

25 ПЕТЪК 9 НОЕМВРИ 2012

Култура

С
ни

м
ка

 В
и

ли
ан

а 
С

Е
М

Е
Р

Д
Ж

И
Е

В
А

К

За втори път в зала 1 на НДК
днес от 20 ч. ще аплодираме
световноизвестния оркестър
“100 цигански цигулки”. Той ще
гостува и във Велико Търново
на 10 ноември от 19 ч. в ДКС
“Васил Левски”. Наричаният
“уникален” ансамбъл е създаден
преди малко повече от четвърт
век. Поводът е тъжен. Проща-
вайки се завинаги с виртуозния
цигулар Шандор Ярока, негови
колеги от Унгария решават да
създадат оркестър. Перфекцио-
низмът на основателите и ръко-
водителите, диригентите скоро
налага симфониците и зад гра-
ница. И макар че днес оркест-
рантите са повече от 140, тра-
диционно на сцената в родина-
та им и по света свирят “100
цигански цигулки”.

Маестро Шандор “Буфо” Риго
от двадесетина години солира

Като голям празник определи чества-
нето на 85-годишния юбилей на Найден
Вълчев водещата “Литературната госто-
приемница” към Народно читалище
“Д-р Петър Берон” поетесата Надежда
Захариева, която откри в зала 7 на НДК
вечерта,  посветена на поета. Не смятам,
че ще е пресилено, ако назовем Найден
Вълчев “патриарх на българската култу-
ра” - вметна ексминистърката на култура-
та, след което прочете приветствия до
юбиляря от президента Росен Плевнели-
ев и от президента на ПЕС и лидер на
БСП Сергей Станишев.

Събрали сме се тук, за да отбележим
юбилейната годишнина на един от най-
ярките съвременни български поети и
преводачи, майстори на изящната слове-
стност - подчерта в своето поздравление

„Åäíà áúëãàðñêà ðîçà”
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Честване на
85-годишнината
на известния поет
в зала 7 на НДК

Честване на
85-годишнината
на известния поет
в зала 7 на НДК

Честване на
85-годишнината
на известния поет
в зала 7 на НДК

Честване на
85-годишнината
на известния поет
в зала 7 на НДК

Честване на
85-годишнината
на известния поет
в зала 7 на НДК

Найден Вълчев и тритомното издание, което “Захарий
Стоянов” отпечата по случай юбилея на именития поет

Катя и Здравко от “Ритон” поднесоха музикално
поздравление на “виновника” за вълнуващото тържество

Снимки Мариета ТОМОВА

към Найден Вълчев председателят на
Съюза на българските писатели Николай
Петев, като му пожела здраве, лично
щастие и нови талантливи книги.

На вечерта бе представен и тритом-
никът с избрани произведения на поета,
издаден от ИК “Захарий Стоянов”. Най-
ден Вълчев, с присъщата му аристокра-
тична освободеност на таланта, е един
удивително млад поет - изтъкна шефът на
издателството Иван Гранитски, като бла-
годари на автора и спонсорите на изда-
нието - ексминистъра на вътрешните ра-
боти Румен Петков и проф. Григор Гор-
чев, на общината в Ловеч.

След кратка “лирична пауза”, през
която Найден Вълчев рецитира свои
стихове, с приветствено слово към него
се обърна проф. д-р Чавдар Добрев.

Найден Вълчев е творец, който се от-
личава с душевна доброта, чистота на
чувствата и висока нравственост. Той е
от поколението български поети, което
беше най-прехвалвано, но и най-обру-
гавано. Същото това поколение, което
искаше да обнови социализма, а не да
го ликвидира, както стана всъщност.
Прави чест на Найден Вълчев, че не-
зависимо от трудностите и перипетии-
те на прехода той запази своя ръст и
достойнството си на талантлив и чес-
тен интелектуалец - отбеляза извест-
ният писател-публицист.

Поанта на вечерта беше вълнуващият
рецитал, изнесен от артиста Васил Стой-
чев и Найден Вълчев по фрагменти от
негови есеистични портрети от  “Попътни
срещи”, за което публиката ги възнагра-

ди с продължителни овации.
Между отделните приветствия вечер-

та бе озвучена с изпълнения на песни от
дует “Ритон”, Богдана Карадочева, мла-
дежкия вокален състав при Народно чи-
талище “Д-р Петър Берон” с ръководи-
телка Аделина Колева; и от Русана Хри-
стова.

Развълнуван и трогнат от вниманието,
Найден Вълчев се обърна към дошлите
на вечерта с думите: “Какво ми остава,
освен да ви благодаря. Благодаря на
всички за поздравленията. Сторвам ви
поклон и на всички ви подарявам по “Една
българска роза”. Популярната песен по
текст на юбиляря и музика на Димитър
Вълчев, в изпълнение на вокалистките на
Аделина Колева, бе естественият финал
на вечерта.

Сто унгарски цигулари свирят по памет
Иванка ИВАНОВА

на състава и дирижира. При пре-
дишното гостуване в София спо-
дели, че има нещо мистично в
това “сто цигулки”. Не само той и
многобройната публика от близ-
ки и далечни страни неизменно
е очарована от “покоряващата
гледка на красивите музиканти,
облечени в традиционни унгар-
ски народни костюми... “Грабва-
ме вниманието с вдигане на за-
весата, а засвирим ли, чудо ста-
ва.” Защото будапещенските му-
зиканти зареждат залите със
“земна, натурална енергия, свет-
кавична импровизация в ритъм,
цвят, стил”. Публиката е очаро-
вана, спечелена завинаги, при-
ема изпълнителите като достой-
ни наследници на най-известния
за всички времена цигулар Ни-
коло Паганини. Специалистите
не пропускат да отбележат и
оригиналния подбор на предста-
вяните творби. Разбира се, първа
е унгарската класика, страстни-

те цигански ритми, чардашът, но
и неща от Пабло Сарасате, Арам
Хачатурян, Жорж Бизе, Динику,
откъси от оперетни шедьоври и
т.н.  Незабравими са изпълнени-
ята на “Унгарска рапсодия” от
Ференц Лист, покоряващите
“Унгарски танци” на Йоханес
Брамс. А може ли харизматична
програма на “100 цигански ци-
гулки” без увертюрата от опере-
тата “Цигански барон”. Тези и
други опуси, любими на изпълни-
тели и почитателите им, под-
сказват главната репертоарна
линия на оркестъра - предпочи-
танията са към композитори, на-
ложили се и с мотиви, родени на
основата на унгарския музика-
лен фолклор. Популярни са и
ефектните обработки на старин-
ни цигански песни.

Забързаното интервю с г-н
Шандор Риго започнах със
“странния”, според него,
въпрос успява ли да покори
душата на своята цигулка.
Спонтанният отговор бе:

- Подходиш ли към цигулка-
та, а и към всеки друг инстру-
мент, като към живо, обичано
същество, няма начин да не я
подчиниш. Аз с любимата си
(разсмива се - б.а.) разкривам
сърцето си. Погаля ли цигулката
с любов, с любов и тя ми отвръ-
ща и заедно радваме слушате-
лите. Но душата ми не е подчи-
нена на инструмента в ръцете
ми. Любовта между нас е като
тази на мъжа и жената. Както с
обич и вярност прегръщаме,
целуваме любимата жена, така
с вярност трябва да се отнасяме

и с цигулката. Верни ли сме,
струните се настройват в син-
хрон със сърцето. Тоест двамата
сме вече едно цяло, изпращаме
сърдечните си музикални посла-
ния към залата.

 Според справка на орга-
низатора на концерта ви “Арт
БГ” свирите, при това в изклю-
чителен синхрон, по памет.

- На репетициите няма как
партитурите да не са пред нас,
диригентът да не води оркест-
рантите. На концертите наисти-
на свирим по памет, без вдигане
на диригентската палка. Ще на-
помня, че сме държавен ор-
кестър. Отговорността, изисква-
нията ни са огромни и не всеки
кандидат успява чрез конкурс да
се класира при нас. Гордост е
ателието ни - там учим на про-
фесионализъм деца и младежи,
развиваме дарбата им. По този
начин подготвяме млада смяна.
Все повече се налага младеж-
ката секция към ансамбъла. По-
верените й самостоятелни про-
грами утвърждават традицията,
славата на запазената марка
“100 цигански цигулки”. Уверен
съм, че младежката секция ще
стане велика. Ясно защо - уче-
ниците надминават учителите си.

 Маестро, няма как да не
попитам за любимото ви про-
изведение.

- Не е само едно. Над всички
все пак поставям прочутия “Валс
на цветята” от балета на Пьотр
Илич Чайковски “Лешникотро-
шачката”. Да, и в най-известния
балет на руския композитор “Ле-
бедово езеро” има “Унгарски
танц”, но не сме го включили в

програмите си. С тази моя фигу-
ра (смее се над килограмите си,
над широкообемната си талия -
б.а.) как ме виждате да си падам
по балета? И “Лешникотрошач-
ката”, и други произведения на
Чайковски обичам да слушам. Ос-
новното в репертоарната ни по-
литика е връзката с циганските
ритми, мелодии, кой е компози-
торът, какво е съдържанието на
една или друга пиеса, как са
направени обработките или спе-
циално за нас написаните твор-
би. Инструментите ни са и стари,
и нови. За беда, покрай десетки-
те пътувания в чужбина на турне-
та, контрабасите ни се разстрои-
ха. Заменихме ги с нови. Между
другото специална наука е на-
правата на съвършен инструмент.
Отделен въпрос е, че изпълни-
тел и нов инструмент не си пас-
ват от раз, не разкриват без трай-
на любов душите си на първото
прокарване на лъка по струните.
За второто гостуване в София сме
подготвили специални изненади
за българските си приятели.

Знаменитият унгарски
ансамбъл гостува

отново у нас

Шандор
“Буфо”
Риго

Снимка АРХИВ
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Четиво

Справочник

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 10 ноември 2012 г. се навършва
ЕДНА ГОДИНА от непрежалимата кончина на

≈À≈Õ¿ —œ¿—Œ¬¿
Нека си спомним за тази

благородна личност!
Панихидата ще се състои на 10.11.2012 г.

(събота) от 13 ч. в църквата
“Св.Седмочисленици”.

От семейството и приятели

Ó.Á.„ÂÌÂ‡Î

—¿¬¿

√Œ—œŒƒ»ÕŒ¬

ƒΔ≈ÕƒŒ¬

1933-2007

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

От семейството

С много обич
и признателност

се прекланяме пред
светлата му памет!

ПЕТ ГОДИНИ  от смъртта на

здателство “Ентуси-
аст” публикува за
първи път у нас авто-
биографичната книга
на футболната леген-
да Стилиян Петров -

“Крос” е романът, по който е
направен филмът “Детектив Алекс
Крос”, чиято премиера в нашите ки-
носалони е днес. След “Завръща-
нето на Паяка” и “Целуни момиче-
тата” това е поредният филмиран
бестселър на най-продавания ав-
тор в световен мащаб - Джеймс Па-
терсън. Тази година той отново ог-
лави класацията на авторитетното
списание “Форбс” за най-печеливш
автор в света. Приходите му до мо-
мента са 94 милиона долара, като
34 от тях е спечелил само в пери-
ода 2010-2012 г., научи ДУМА от
Десислава Стаменова.

Алекс Крос гради блестяща ка-
риера на психолог в полицейското
управление на Вашингтон, когато
неизвестен убиец застрелва съпру-
гата му Мария пред очите му. Крос
се изправя пред огромното предиз-
викателство сам да отглежда трите
си деца. Години по-късно той вече
е напуснал редиците на ФБР и е
подновил частната си практика,
опитвайки се да загърби мъчител-
ните спомени. Бившият му парт-
ньор Джон Сампсън го моли да се
върне и да помогне в залавянето
на жесток сериен изнасилвач. За
да спрат насилника, двамата при-
ятели се нуждаят от показанията
на пострадалите жени, но жертви-
те отказват да съдействат за зала-
вянето му. С напредване на случая
Крос и Сампсън откриват връзка

Ñòèëèÿí Ïåòðîâ îòâàðÿ
ñúðöåòî ñè çà ôåíîâåòå
„Ентусиаст” публикува личната изповед
на капитана на българския национален отбор

Стилиян Петров разкрива любо-
питни факти за нелекия път на
професионалната си кариера,
както и неизвестни истории от
личния си живот: за семейството
си, за любовта на живота си, за
родината и чувството да носиш с
гордост българския трибагреник,
за казармата, за моментите на
безпомощност, за любимите си
мачове, за странните суеверия, в
които вярва, както и за мечтите -
за тези, които са сбъднати и ко-
ито предстоят, научи ДУМА от
Светла Йовова.

Годината на издаване на
автобиографията обяснява лип-
сата на някои съществени факти
от живота на Стилиян Петров
като драматичните събития през
последната година, както и  раж-
дането на втория му син. Акцент
в нея е времето, прекарано в
шотландския “Селтик”: първона-

чалните трудности, през които
преминава българският футбо-
лист, докато свикне, защото не
говори английски, краткотрайно-
то му решение да зареже всич-
ко в Шотландия и да се върне в
България, незабравимите му
мачове с екипа на “Селтик” сре-
щу най-големия им противник
“Глазгоу”; вдъхновяващите му
участия с екипа на “Детелините”
в европейските турнири; мачове-
те на националния отбор на
“Евро 2004”, за неговия идеален
отбор. Стилиян говори с голяма
любов за феновете на “Селтик”,
за Брайън Уилсън, който е не-
отлъчно до него в трудните му
години в Шотландия, и за чове-
ка, при когото винаги е искал да
играе - Мартин О`Нийл.

Стилиян Петров отваря
сърцето си за феновете. Разказ-
ва за семейното си възпитание,

за голямата си любов към съпру-
гата Паулина и Стилиян млад-
ши, за първите си стъпки в
българския футбол, както и за
драматичния начин, по който
преминава от ЦСКА в “Селтик” в
началото на сезон 1999-2000 и
става един от най-добрите фут-
болисти в Европа. И не на по-
следно място за осъществената
му мечта да играе в Пре-
миършип. Пуска ни в съблекал-
нята на отбора и признава какво
мисли за тримата мениджъри, с
които работи на “Паркхед”: Джон
Барнс, Гордън Стракън и Мар-
тин О`Нийл, който спасява кари-
ерата му. Когато през 2001 г. си
чупи крака, Стилиян не вярва,
че пак ще излезе на терена. Но
легендата на “Селтик” Хенрик
Ларсон му вдъхва сили и Петров
се завръща в игра и продължа-
ва да е сред най-големите та-
ланти в Европа. Споделя прежи-
вяванията си с клуба по пътя към
Севиля през 2003 г. и дава ин-
тригуващ поглед към тази неве-

роятна серия към финала за ку-
пата на УЕФА.

Книгата засяга и друг важен
и малко известен факт от био-
графията на футболиста, свързан
с  благотворителната дейност на
Стилиян Петров. Заедно със
съпругата си Паулина не-
прекъснато подкрепят каузи и
хора, които наистина се нуждаят
от помощ. И двамата правят това
с много любов и желание, но в
същото време дискретно и без
много шум. Въпреки заслужена-
та слава Стилиян Петров остава
земен човек, затова приятелите
му го наричат просто Стан.

И
“Наричайте ме Стан. Историята
на Стилиян Петров” (в превод от
английски на Мария Михайлова).
Книгата е написана през 2005 г.
в съавторство със спортния жур-
налист Марк Гуиди и излиза в
Шотландия. Предговорът към нея
е дело на Мартин О`Нийл. Въпре-
ки че първоначално е предназ-
начена за феновете на “Селтик”,
огромният интерес към българ-
ския футболист води до нейното
преиздаване през октомври 2006
г. Книгата е емоционален разказ
на Стилиян Петров, обхващащ
периода от детството му до пре-
минаването му в “Астън Вила”. За
първи път в автобиографията си

ДЕНЯТ, В КОЙТО СТРАННИ СЪЗДАНИЯ
ПАДНАЛИ ОТ НЕБЕТО НАД НОВА ГВИНЕЯ

МИЧЕЛ ЗУКОФ е
преподавател по
журналистика в
Бостънския универси-
тет. Писал е за сп.
“Ню Йоркър”, сп.
“Форчън” и други
национални и регио-
нални издания. Като
репортер във в.
“Бостън глоуб” Зукоф
е обявен за финалист
за наградата “Пу-
лицър” за разследва-
ща журналистика.
Награждаван е също
от Американското

дружество на редакторите на вестници. Живее
в Нютън, Масачузетс.

На 13 май 1945 г. двай-
сет и четирима военнослу-
жещи и жени от Женския
армейски корпус се кач-
ват на транспортен само-
лет, за да полетят над
Шангри-Ла - красива и за-
гадъчна долина, разполо-
жена сред покритите с
джунгли планини на Хо-
ландска Нова Гвинея. За
разлика от миролюбивите
тибетски монаси от рома-
на на Джеймс Хилтън “Из-
губеният хоризонт”, Шанг-
ри-Ла е дом на въоръже-
ни с копия туземци със
слава на канибали.

Но развлекателният

полет се превръща в су-
рова битка за оцеляване,
когато самолетът се раз-
бива. Като по чудо трима
от пасажерите се спася-
ват. Маргарет Хейстингс -
боса и с изгаряния, няма
друг избор, освен да носи
обувките на най-добрата
си приятелка, загинала
при катастрофата. Джон
Маккалъм - оплакващ
смъртта на своя брат-
близнак, стоически при-
крива мъката си и се гри-
жи всеотдайно за остана-
лите. Кенет Декър - с же-
стоки изгаряния и дълбо-
ка рана на главата, мълча-

ливо понася физическата
болка.

Емоционално опусто-
шени, тежко ранени и
напълно беззащитни пред
скритите опасности на
джунглата, тримата оцеле-
ли са изправени пред си-
гурна смърт, ако не напус-
нат мястото на катастро-
фата. Ранените пътници се
спускат по планинския

склон в мъчително пъте-
шествие към неизвестно-
то, което ще ги отведе
право в селището на при-
митивно племе от суевер-
ни туземци, които никога
не са виждали бял човек.

За пръв път тази дра-
матична история е разка-
зана в “Изгубени в Шанг-
ри-Ла”. Книгата е написа-
на въз основа на интер-
вюта, разсекретени воен-
ни документи, лични сним-
ки и спомени, дневници и
оригинална филмова лен-
та. Мичел Зукоф разкри-
ва как тримата оцелели -
дехидратирани и изпит-
ващи физически страда-
ния, прекосяват гъстата
джунгла, за да търсят
помощ; как група храбри
парашутисти рискуват
живота си, за да ги спа-
сят; и как полковник със
склонност към драма-
тизъм организира невиж-
дана до този момент спа-
сителна операция.

Мичел Зукоф посеща-
ва отдалечени селца в
Нова Гвинея, среща се с
туземци, станали свидете-
ли на самолетната ката-
строфа като деца, и
пресъздава спомените им
от деня, в който странни
създания паднали от не-
бето. В резултат на което
се ражда този увлекате-
лен разказ, който съжи-
вява една одисея - на

моменти ужасяваща, на
моменти поучителна и
комична. “Изгубени в
Шангри-Ла” може да про-
четат сега и българските
любители на историята и
приключенските четива
благодарение на издател-
ство “Вакон”, научи ДУМА
от Мариана Дикова.

между смъртта на Мария и серията
изнасилвания. Дали бруталният
убиец ще бъде застигнат от възмез-
дие, или Крос ще се окаже поред-
ната му жертва? Това е сюжетът на
романа.

А режисьор на 90-минутния иг-
рален филм е Роб Коен, подуцент
е Нийл Х. Мориц, сценаристи са
Марк Мос и Кери Уилямсън. В ро-
лите ще видим Тайлър Пери, Матю
Фокс, Едуард Бърнс, Рейчъл
Никълс, Сисили Тайсън, Кармен
Ехойо, Джанкарло Еспозито, Джон
Макгинли, Стефани Джейкъбсън,
Вернер Ден, Жан Рено. Автор на
музиката е Джон Дебни. Оператор
е Рикардо дела Роса, научи ДУМА
от Стойка Йорданова.

Във филмовия разказ - в случай,
който разследва, д-р Алекс Крос
(Тайлър Пери) се оказва по следи-
те на Майкъл “Касапина” Съливан,
познат и като “Пикасо” (Матю Фокс).
Крос среща достоен и изобретате-

лен противник. Докато детективът
разследва ужасните и садистични
убийства, Съливан решава да му
изпрати смъртоносно и твърде лич-
но послание. Вбесеният Крос дава
обет да открие убиеца, дори това
да е последното, което ще направи
в живота си. “Пикасо” обаче има
остър и комбинативен ум и непре-
станно се изплъзва, като в същото
време тласка Алекс Крос да престъ-
пи моралните граници и като поли-
цай, и като баща. Приближавайки
се все повече до убиеца, детективът
стига до доказателство, сочещо към
невъобразимо откритие - откритие,
което може да промени всичко.

Тайлър Пери в ролята
на д-р Алекс Крос
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т северозапад-север облачността, висока и
средна, ще започне да се увеличава. През деня
ще има разкъсана висока и средна облачност,
над Северна България предимно значителна.

Над южните райони от страната ще има и слънчеви
часове, но сутринта на места в низините и котловините
там ще бъде с намалена видимост. В Дунавската рав-
нина ще се появи слаб запад-северозападен вятър.
Максимални температури - между 11o и 16o. В София:
13o. Атмосферното налягане ще продължи да се пони-
жава. Над планините ще има разкъсана облачност, по-
значителна над старопланинското било, а над южните
планински масиви ще има и слънчеви часове. Ще духа
умерен и силен северозападен вятър. Максимална тем-
пература на 1200 метра - около 9o, на 2000 метра 2o. По
Черноморието денят ще започне със слънчево време,
но още преди обяд ще се появи разкъсана висока
облачност, която след обяд ще се увеличава и вплътня-
ва. Вятърът ще е съвсем слаб, от северозапад. Макси-
мални температури: 13o-14o. Температурата на морската
вода е 16o-17o.

О Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.50738

GBP
2.4352

CHF
1.62014

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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‚Ë ÔÓÏ‡„‡ ‰‡ ÒÚÂ
‚ Í‡Í Ò˙Ò Ò˙·ËÚË-
ˇÚ‡ Ë ÔË˜ËÌ‡ ‰‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë
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«‡„ËÊÂÌË Á‡
Á‰‡‚ÂÚÓ ÒË, ˘Â
‰‡‰ÂÚÂ ÔÂ‰ÔÓ˜Ë-
Ú‡ÌËˇ Ì‡ ‚ÒË˜ÍÓ,

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰‡ ÒÂ ˘‡‰ËÚÂ, ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ
Ì‡ Í‡Í‚Ó ÒÚÂ ÒÔÓÒÓ·ÌË.

ËÚÂ, ÍÓÎÍÓÚÓ Ë ÌÂÔËÂÏÎË‚Ó
‰‡ ËÁ„ÎÂÊ‰‡ ÚÓ‚‡ Ì‡ ÌˇÍÓ„Ó.

‚ËˇÚ‡ ÒË ˘Â ÛÒÍÓËÚÂ ÔË-
ÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÂÏÂÂÌ ‚˙ÔÓÒ.

ÔÂ‰‚‡ÚÂ ·˙ÁÓ ‚ Ó·˘ËÚÂ
‚Ë Á‡‰‡˜Ë.

ÚÂ ÒË, ˘Â ËÏ‡ Ò Í‡Í‚Ó ‰‡
ÒÂ ÔÓı‚‡ÎËÚÂ.

ËÁÌÂÌ‡‰‡Ú, ÌˇÏ‡ ‰‡ „Ë
ÔÓ‰ÏËÌÂÚÂ.

ËÒÍ‡ÎË ‰‡ ‡Ì„‡ÊË‡ÚÂ ‰Û-
„Ë ıÓ‡.

Á‡ÒËÎËÚÂ ÍÓÌÚ‡ÍÚËÚÂ ÒË Ò ÔÓ‰-
ıÓ‰ˇ˘ËÚÂ ıÓ‡.

ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÓ‰Ó·Ë ÔÒË-
ıË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ‚Ë ÛÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ.
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ÌÓ ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡ ‰‡

‚Ë ‚˙ÁÔÂ Ë ˘Â ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂ
‰‡ Ó·ÌÓ‚ˇ‚‡ÚÂ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË.
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Õ‡È-‰Ó·ÓÚÓ, ÍÓÂÚÓ
ÏÓÊÂ ‰‡ Ì‡Ô‡‚Ë-
ÚÂ, Â ‰‡ ‚ÎÓÊËÚÂ
ÂÌÂ„ËˇÚ‡ ÒË ‚

ÓÌÂÁË ÌÂ˘‡, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÔÓÎÂÁÌË
Á‡ Á‰‡‚ÂÚÓ Ë ÔÓÙÂÒËˇÚ‡ ‚Ë.
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ÚÓ ËÁËÒÍ‚‡ ‰‡ ÒÂ Ò˙ÒÂ‰ÓÚÓ-
˜ËÚÂ ‚ ÍÓÌÍÂÚÌË ÌÂ˘‡.

Облакът Атлас

Филмите до 15 ноември

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Примката

–‡ÁÔÓÎÓÊÂÌË Û‰Ó·ÌÓ ‚ ÚË ˜‡Ò‡, ¯ÂÒÚÚÂ
ËÒÚÓËË Á‡ Î˛·Ó‚, ÓÏ‡Á‡, Í‡ÏË˜Ì‡
Ó·‚˙Á‡ÌÓÒÚ, Ò˙ÌÓ‚Ë‰ÂÌËˇ Á‡ ·˙‰Â˘ÂÚÓ Ë
ÌÂˇÒÌË ÒÔÓÏÂÌË ÓÚ ÏËÌ‡ÎÓÚÓ ÔÂÎË‚‡Ú Â‰Ì‡
‚ ‰Û„‡ Ò ÌÂÓ˜‡Í‚‡Ì‡ ÎÂÍÓÚ‡. «ËÚÂÎËÚÂ
ÔÓÒÎÂ‰ˇ‚‡Ú Ò˙‰·ËÚÂ Ì‡ ÌˇÍÓÎÍÓ ÔÂÒÓÌ‡Ê‡
‚ ‡ÁÎË˜ÌË ‚ÂÏÂÌ‡, ÍÓËÚÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡Ú Ë Í‡ÚÓ
Ò˙‚ÒÂÏ ‡ÁÎË˜ÌË ËÁÏÂÂÌËˇ. ŒÚ ÙÛÚÛËÒÚË-
˜ÂÌ —ÂÛÎ ‰Ó “ËıËˇ ÓÍÂ‡Ì Ë ÓÚ ÀÓÌ‰ÓÌ ‰Ó
’‡‚‡È „Î‡‚ÌËÚÂ „ÂÓË ÔÂÏËÌ‡‚‡Ú ÔÂÁ
‡ÁÎË˜ÌË ÔÂ‚˙ÔÎ˙˘ÂÌËˇ, ‚ÒˇÍÓ ÓÚ ÍÓÂÚÓ
ËÏ‡ Ò‚ÓËÚÂ ‚ÒÂÎÂÌÒÍË ‚˙ÁÍË Ò ÓÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ.

ПРЕМИЕРИ

—ÎÂ‰ Í‡ÚÓ Ó·Ë‡Ú Í‡ÁËÌÓ Ë Í‡Ú‡ÒÚÓÙË-
‡Ú ÔÓ Á‡ÎÂ‰ÂÌËˇ Ô˙Ú, ¿‰ËÒ˙Ì Ë ÒÂÒÚ‡ ÏÛ
À‡ÈÁ‡ Â¯‡‚‡Ú ‰‡ ÒÂ ‡Á‰ÂÎˇÚ - ÚÓÈ ÔÓÂÏ‡
ÔÂÁ „Ó‡Ú‡, ‡ Úˇ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÂÎ˙ÒÚË ÌˇÍÓÈ
ÒÎÛ˜‡ÂÌ ¯ÓÙ¸Ó, Í‡ÚÓ Ú‡Í‡ ËÏ ÓÒË„ÛË
‰ÓÒÚ˙Ô ‰Ó Í˙˘‡ ‚ ·ÎËÁÍÓÚÓ „‡‰˜Â, ‡ Â‚ÂÌ-
ÚÛ‡ÎÌÓ - Ë ‰Ó Í‡Ì‡‰ÒÍ‡Ú‡ „‡ÌËˆ‡. œ˙‚ËˇÚ,
ÍÓÈÚÓ ÒÔË‡ Á‡ À‡ÈÁ‡, Â ÚÓÍÛ-˘Ó ËÁÎÂÁÎËˇÚ
ÓÚ Á‡Ú‚Ó‡ ·ÓÍÒ¸Ó ƒÊÂÈ.  ‡Ò‡‚Ëˆ‡Ú‡ Ú‡Í‡
ıÎ˙Ú‚‡ ÔÓ ÌÂ„Ó, ˜Â ÌÂ˘‡Ú‡ Ò ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ Ì‡
·‡Ú È Ò˙‚ÒÂÏ ÒÂ Ó·˙Í‚‡Ú.

Детектив
Алекс Крос

Cinema City 13:50, 16:00, 18:10,
20:20, 22:30; Арена The Mall 11:50,
14:10, 16:20, 18:30, 20:40, 22:45;
Арена Запад 11:30, 13:40, 15:50,
18:10, 20:30, 22:40; Арена Младост
11:30, 13:40, 15:50, 18:00, 20:30, 22:40

»ÒÚÓËˇÚ‡ Ò·Î˙ÒÍ‚‡ ‰ÂÚÂÍÚË‚‡ ¿ÎÂÍÒ
 ÓÒ Ò ÔÓÂ‰ÌËˇ ÔÒËıÓÔ‡Ú - ÒÂËÈÌËˇ
Û·ËÂˆ Ã‡ÈÍ˙Î ì ‡Ò‡ÔËÌ‡î —˙ÎË‚‡Ì, ÍÓÈÚÓ
Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ÒÂ Á‡·‡‚Îˇ‚‡ Ò Ë„‡Ú‡ Ì‡ ÍÓÚÍ‡
Ë ÏË¯Í‡ Ë ËÁÔ‡˘‡ Ì‡ ‰ÂÚÂÍÚË‚‡ Ú‚˙‰Â
ÎË˜ÌÓ ÔÓÒÎ‡ÌËÂ. “Ó‚‡ ‚·ÂÒˇ‚‡  ÓÒ ‰Ó
ÒÚÂÔÂÌ ‰‡ ÔÂÍ‡˜Ë ÌˇÍÓË ÏÓ‡ÎÌË Ë Á‡-
ÍÓÌÓ‚Ë „‡ÌËˆË... —ÔÓÂ‰ ÍËÚËÍ‡Ú‡
ÂÍ¯˙Ì˙Ú Â Á‡·‡‚ÂÌ Ë Ò˙˜ÂÚ‡‚‡ ÛÒÔÂ¯ÌÓ
ÏÓ‰ÂÌË ‚ËÁÛ‡ÎÌË ÚÂıÌËÍË Ò ÌÓÒÚ‡Î„Ë˜ÌÓ-
Ì‡Ë‚ÌËÚÂ ÓÒÂÏ‰ÂÒÂÚ‡ÒÍË ÔÓı‚‡ÚË.

Cinema City 15:40, 19:00, 22:15;
Арена The Mall 12:20, 15:40, 19:00,
22:20; Арена Запад 11:20, 14:40,
18:00, 21:20; Арена Младост 11:20,
14:40, 18:00, 21:20

Cinema City 13:45, 15:45, 17:45, 19:45,
21:45; Арена The Mall 12:00, 14:00,
16:00, 18:10, 20:20, 22:30; Арена За-
пад 12:40, 14:50, 17:00, 19:10, 21:15,
23:20; Арена Младост 12:40, 14:50,
17:00, 19:15, 21:15, 23:20
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Оръжие
ИНДИЯ ЩЕ
ДОЗАКУПИ ШЕСТ
РАЗУЗНАВАТЕЛНИ
АЕРОСТАТИ

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ
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Изпитват новия
автомат АК-12
В хода на изпитанията ще се проверят неговата студо- и топло-
устойчивост, ефективност в условията на повишена влажност
и запрашеност, а също и след падане от половин метър

овият автомат АК-12, производст-
во на завод "Ижмаш", бе изпра-
тен на предварителни изпитания
в Централния научноизследова-
телен институт по точно машино-

АК-12

Кадър ТЕЛЕВИЗИЯ RT

Началото на серийното производство на
автомата е планирано за края на 2013 г.
Както е пояснял Злобин, от автомата са се
заинтересували както руските силови струк-
тури, включително Министерството на от-

браната, така и зад-
гранични купувачи.
Освен бойната версия
на АК-12 "Ижмаш"
планира да пусне и
гражданска модифи-
кация, доколкото пър-
вите поръчки не са го-
леми. Общо на базата
на АК-12 ще бъде
създадена цяла линия
стрелкови оръжия,
включително картеч-
ни пистолети, щурмо-
ви карабини, ръчни
картечници от общо-
войсково и специално
назначение. Разра-
ботката на АК-12 в
"Ижмаш" започна от
средата на 2011 г. По
думите на Злобин

Иранско семейство демонстрира модел
на заловен американски БПЛА

ран e разработил безпилотник с вертикално излитане,
съобщава "Мехр", цитирайки оглавяващия проекта Абас
Джам. По думите на Джам новият БПЛА е създаден от
компанията "Мазандаран" (Mazandaran Science and

Фото ©AFP

Балон от ВВС на Индия

Снимка DEFENCE.PK

оенновъздушните сили
на Индия имат намерение да
купят шест аеростатни
радара на обща стойност

повече от 400 милиона долара,
съобщава Defense News. По дан-
ни на изданието, което се позова-
ва на източници от индийското
министерство на отбраната, търгът
ще бъде обявен в близките месец-
два. За участие ще бъдат допус-
нати британската компания BAE
Systems, американските Lockheed
Martin и Northrop Grumman, френ-
ската Thales, израелската Israel
Aerospace Industries, а също и
руската "Рособоронекспорт". Както
отбелязва изданието, Индия е
решила да не поръчва нови
аеростати на израелската компа-
ния Rafael, която е доставила

първите два аеростата. По думите
на събеседника на изданието
един от израелските аеростати се
е повредил, а за неговия ремонт
производителят е поискал твърде
висока цена. Общо в рамките на
контракта от 2005 г. Индия е
поръчала на Rafael три аеростатни
радара. Бил ли е доставен трети
радар, не се уточнява. Аеростатни-
те радари за ВВС на Индия се
използват за проследяване на
полетите на авиацията на потенци-
ален противник. В частност, ин-
дийските радари патрулират на
границата с Пакистан. Радиусът
им на действие достига 350 кило-
метра, като при това носещият го
аеростат може да се издигне на
височина повече от девет километ-
ра. Освен закупуването на чужде-
странни радари Организацията за
отбранителни изследвания и раз-
работки на Индия (DRDO) се зани-
мава и със създаването на два
собствени аеростатни радара. В
близките 10 години Индия разчита
да получи 30 такива апарата.

П-37 в Чехия

Снимка JANE'S

ехия и Словакия са се договорили да задълбочат военно-
техническото сътрудничество и в рамките на тази догово-
реност страните имат намерение да реализират програма
за съвместна покупка на нови наземни радиолокационни

станции. Договорът, както съобщава Jane's, са подписали пре-
миерът на Чехия Петер Нечас и неговият словашки колега

Роберт Фицо. Както се
очаква, министерствата
на отбраната на двете
страни ще пристъпят към
реализация на програми
за съвместно закупуване
на радари в началото на
2013 г. Освен покупката
на самите РЛС Чехия и
Словакия също могат да
проведат съвместна под-
готовка на специалисти
и да се заемат с тех-
ническото обслужване
на новите радари, които

трябва да заменят остарелите станции, постъпили на въоръже-
ние в Чехословакия през 1989 г. По думите на министъра на
отбраната на Чехия Йржи Щабъл неговото ведомство ще по-
харчи за покупката на радиолокационните станции 3,5 милиар-
да чешки крони (180,4 милиона долара). В състава на въоръ-
жените сили на Чехия те ще заменят остарелите съветски ра-
диолокационни станции 1РЛ139 П-37 в четири авиобази и осем
други радари, също съветско производство.

САЩ ЩЕ МОДЕРНИЗИРАТ
БРОНЕМАШИНИТЕ HMMWV

HMMWV

Снимка 4WHEELOFFROAD.COM

К
омандването на армията на САЩ е обявило търг
за модернизация на бронеавтомобилите
HHMWV, съобщава Defense News. Основното
изискване в рамките на конкурса е да се увели-

чи животът на машините и защитата на екипажа. Про-
ектът е получил названието MECV-S (Modernized
Expanded Capacity Vehicle - Survivability). За опитнокон-
структорските работи по този проект военните имат
намерение да похарчат не повече от $48 милиона.
Общо се планира да се модернизират 60 бронирани
машини HMMWV. По условията на търга с компаниите
участнички може да се сключат не повече от шест
контракта за
сумата от 19,8
милиона дола-
ра. В рамки-
те на участие-
то в търга фир-
мите участнич-
ки трябва да
предоставят
на военните
не по-малко от
два идентични
комплекта за
модернизация
MECV-S и два модела за автоматизирано компютърно
проектиране. Самата машина MECV-S се описва от
военните като "брониран, с четири врати, носител на
въоръжения с отделение за екипажа на колесно шаси".
Съгласно изискванията модернизацията на HMMWV
до версия MECV-S трябва да обезпечи "увеличената
защита на екипажа и живота на машината при макси-
мална пълна маса на автомобила от 8,4 тона".

Новата
аржентинска
РСЗО

Снимка FAB�MILITARES.GOV.AR

лавното управление за военна продукция (DGFM) на
Аржентина е представило нова реактивна система за
залпов огън, национална разработка. Със създаването
на системата се е занимавал аржентинският Институт за

научни и технически отбранителни изследвания (CITEDEF).
Новата РСЗО, чието име не се уточнява, е предназначена
за поразяване на бронирани транспортни средства, команд-
ни пунктове, аеродруми и обекти за материално-техническо
обезпечаване. РСЗО може да се използва за водене на огън
с ракетите CP-30 и Pampero, калибър 105 милиметра. Дале-
чината на стрелбата е около 30 километра. Системата е
оборудвана с три
независими стволни
модула по девет
направляващи във
всеки (общо 27 на-
правляващи). Управ-
лението на въоръ-
жението може да се
осъществява както в
автоматичен, така и
в ръчен режим по-
средством бордови
компютър. Разчетът
на една огнева ус-
тановка се състои от
трима човека. Сис-
темата може да води както единичен огън, въпреки че мини-
малният промеждутък между всеки пуск на ракета е около
0,5 секунди, така и залпов. Времето за пълен залп е около
15 секунди. За пълното презареждане на новата аржентин-
ска РСЗО са нужни не повече от десет минути. На какво
именно шаси е базирана пусковата установка на системата
за залпов огън, не се уточнява.

оръжието е съхранило не само класичес-
ката комплектовка на предишните поко-
ления от автомат Калашников, но е полу-
чило и редица конструктивни и ергономи-
чески доразработки.

Новият
автомат АК-12,
производство на
завод "Ижмаш"

Обективът се шегува

Позата и
излъчваното
самочувствие
предполага
принадлежност
към
специалните
служби...

строене (ЦНИИТОЧМАШ), съобщи агенция
РИА „Новости“, цитирайки пресслужбата на
предприятието. В хода на изпитанията ще
се проверят неговата студо- и топлоустой-
чивост, ефективност в условията на пови-
шена влажност и запрашеност, а също и
след падане от половин метър. По думите
на генералния директор на ЦНИИТОЧМАШ
Дмитрий Семизоров, който цитира агенци-
ята, предварителните изпитания на авто-
мата ще отнемат не повече от един месец.
Главният конструктор на "Ижмаш" Влади-
мир Злобин по-рано заяви, че държавните
изпитания на АК-12 ще започнат през 2013
г. и ще завършат през юни същата година.

Technology Park) с използването на "най-съвременни техноло-
гии". Ученият е заявил, че при тази разработка не съществуват

аналози в света.
Апаратът е съвър-
шено безшумен и не
му е нужна писта за
излитане, е разка-
зал разработващият.

Пред публика
безпилотникът ще
бъде представен в
края на януари-на-
чалото на февруа-
ри 2013 г. На по-
каз ще бъде изло-
жен по време на
тържествата по по-
вод 34-ата годиш-
нина на Ислямска-
та революция. За-
критите изпитания

на безпилотника са преминали на 3 ноември т.г. в присъ-
ствието на висши ирански военни чинове.



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Подпийнал лорд към иконома си:
- Джон! Не намирате ли, че този

йогурт има странен вкус?!
- Да, сър. Още повече, аз нами-

рам, че този йогурт има и странно
название, сър.

- И какво е то?
- Майонеза, сър!

АЛЕКСАНДЪР МОРФОВ, режисьор
Проф. ГЕНЧО НАЧЕВ, директор
на болница “Св. Екатерина”
ЕНЧО ПИРОНКОВ, художник
ИЛИЯ ИЛИЕВ, лидер на ДРОМ
ИЛИЯ КАЛИНОВ, футболист
РОБЕРТ ЯНАКИЕВ, актьор
ХАСАН ИСАЕВ, борец
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9
Св. мъченици Ониси-

фор и Порфирий († II-III). Св. преподобни
Матрона и Теоктиста

Светите мъченици Онисифор и Порфи-
рий живели през царуването на римския
император Диоклетиан (284-305 г.). По вре-
ме на жестокото гонение, повдигнато от
този нечестив цар срещу християните, и те
се сподобили да претърпят тежки мъчения.
Били ги нечовешки по цялото тяло и ги
подхвърлили на различни страшни изтеза-
ния. След това мъчителите положили Хри-
стовите страдалци върху дълги скари и
разпалили огън. Накрая ги привързали към
свирепи и диви коне. Влачени  по камени-
стата и неравна земя, светите мъченици
били напълно разкъсани и предали души-
те си на Бога. Вярващите взели тайно през
нощта техните останки и с чест ги погре-
бали в селото Панкеан. При техния гроб се
извършили много чудеса и изцеления.

Известни марки парфюми
със заплаха от забрана
Известни марки парфюми
със заплаха от забрана
Известни марки парфюми
със заплаха от забрана
Известни марки парфюми
със заплаха от забрана
Известни марки парфюми
със заплаха от забрана

дни от най-обичаните българ-
ски изпълнители и популяр-
ни личности ще се включат в
благородна кауза, като сим-
волично сервират на гостите
в известен столичен ресто-

ÁÚËÃÀÐÑÊÈ ÇÂÅÇÄÈ
ñåðâèðàò â ðåñòîðàíò
Благотворителната кампания ще
събира средства за инициативата на
УНИЦЕФ „Работилници за родители”

ите на присъстващите и да ангажират
активно слушателите. Всички, които ня-
мат възможност да присъстват на място
в Happy Bar&Grill в Mall of Sofia, могат да
се включат в подкрепа на своя любим
изпълнител и да изпратят есемес в по-
мощ на “Работилници за родители”.

Тази инициатива на УНИЦЕФ обхва-
ща майки и татковци на деца до 4 годи-
ни. Родителите се подпомагат да придо-
бият повече нови умения за общуване с
малчуганите и отглеждането им в среда,
която ражда привързаност и емоционал-
на близост. В “Работилници за родите-
ли” специалисти, психолози и педагози
общуват със семействата, като целта е
да се постигне по-голямо спокойствие и
търпение при хора, които да отглеждат
по-уверени и щастливи деца. Подробно-
сти за инициативата и имената на други
известни личности, които ще се включат
в кампанията “БГ звезди за щастие”, има
на www.bgradio.bg, www.unicef.bg,
www.happy.bg и във фейсбук.

Е
рант. По този начин звездите ще се
присъединят към благотворителната
кампания на БГ Радио и УНИЦЕФ, която
се осъществява в партньорство с Happy,
а средствата от нея ще финансират “Ра-
ботилници за родители”.

Васил Найденов, Любо, Графа, Миро,
Виктория Терзийзка, Орлин Горанов,
дует “Ритон”, Наско от “Б.Т.Р.” и много
други ще се опитат по артистичен начин
да привлекат вниманието на всички към
каузата. Цяла седмица - от 12 до 16 но-
ември, изявите на българските звезди
ще се излъчват на живо в предаването
на БГ Радио с водещ Наско Стоянов
“Любими песни за любими хора” от
18 до 20 ч. Популярните изпълнители
ще се опитват да предизвикат симпати-

Супермоделът Наоми Кембъл
изкара сертификат за гмурка-
не, с което официално влезе
в редиците на водолазите.
Британската красавица
се хвърлила във
водата миналия
август, когато реши-
ла, че иска да опознае
подводната флора и
фауна. След упорита работа
и много часове трениров-
ки манекенката вече
е горда от себе си.
“Да се науча да се
гмуркам е най-
дръзкото и опасно нещо,
което някога съм правила.
Преди да реша, че го искам,

Талантливата актриса и
певица ще изненада почи-
тателите си, като за първи
път ще си партнира с мла-
дия и много талантлив ки-
тарист Александър Славчев
(Low Step, Musicclinic
Records). Общата им изява

е днес, 9 ноември, от
22 ч. в Black Label.
Музика от класа,
пури и изискани пи-
тиета - това традици-
оно е успешната

формула на подобни клубни концерти.
Освен песните от албума “Crazy Butterfly”,

музикантите са подготвили и няколко акустични
парчета и дуета, специален комплимент за мно-
гобройните фенове и гости. Веднага след кон-
церта Деси отлита за Италия, където ще догова-
ря киноангажиментите си за догодина.

Предстоящите клубни участия на певицата са
с перкусиониста Калин Вельов - на 21 ноември в
софийския “Брилянтин” и на 6 декември в “Сту-
дио 5”. Деси Тенекеджиева ще има удоволствие-
то да завърши годината с големи коледни кон-
церти със Симфоничен оркестър и специални
гости в няколко големи български града. Подго-
товката за събитията е в напреднала фаза и
съвсем скоро официално ще бъдат обявени лока-
циите, датите и гост-звездите.

Десетото европейско първенство
за журналисти за готвене на гулаш
по ловджийски се проведе преди дни
в курортното градче Ораховица,
Република Хърватска. С отбори бяха
представени Словения, Босна и Хер-
цеговина, Сърбия, Словакия, Унга-
рия, Италия и домакините. Екипът на
ДУМА от България получи т.нар.
уайлд карт, или покана от организа-
торите също да вземе участие в
първенството.

В надпреварата се включиха
общо 32 екипа. Универсални рецеп-
ти за приготвянето на ястието няма-
ше и всеки по свой начин се опита
да импровизира вкуса на гулаша -

Алберт Айнщайн е жив и
здрав и живее в Ню Йорк. Това
е заглавието на статия в ин-
тернет изданието The Inquisitr.
Снимката на таксиметровия
шофьор - двойник на гениал-
ния физик, е публикувал един
от ползвателите на глобална-
та мрежа. Ето какво е напи-
сал бдителният гражданин:
“Наех такси до Пенсилванска-
та гара и шофьорът изглеж-
даше доста странно. Когато
се обърна, разбрах, че пора-
зително прилича на великия
Айнщайн”.

Наоми Кембъл стана водолаз
дори не можех да плувам”,

сподели черната газела в
интервю пред “Харпърс
базар”. “Слушах от при-

ятели колко спокойно и
красиво е в дълбини-
те на океана и ре-
ших, че е прекрасно
да видя тази гледка.
Започнах да ходя на
уроци, взех изпита
по гмуркане и сега
го правя при всяка
възможност. Обичам

чувството за спокой-
ствие, което изпитвам,

когато съм под водата.
Това е чисто блаженство”,
откровена е супермоделката.

ндустрията за порнографски филми
обяви, че ще оспорва пред съда
задължителното носене на презервати-
ви по време на снимките, което бе
решено на референдум с 55,9% от
гласувалите в окръг Лос Анджелис.
Мярката е предложена по инициатива
на активисти в борбата срещу СПИН от
фондация AIDS Healthcare. Тя налага
всички продуценти на порнофилми да
получават разрешение за снимки от
калифорнийските здравни служби. Те,
от своя страна, ще правят редовни
проверки на случаен принцип дали
актьорите използват по време на
горещите сцени презерватив. Генерал-
ният директор на Free Speech Coalition,
която обединява основните производи-
тели на порнофилми, заяви, че мярката
е противоконституционна, и заплаши, че
ще има отлив към по-толерантни окръзи,
където изискването не е в сила. Коали-
цията оповести, че ще поиска от власти-
те на Лос Анджелис да спрат прилага-
нето на решението, докато не се произ-
несе правосъдието.

ПОРНОИНДУСТРИЯТА
СКОЧИ СРЕЩУ
ПРЕЗЕРВАТИВИТЕ

И

ГУЛАШ ПО ЛОВДЖИЙСКИ ГОТВИХА
ЖУРНАЛИСТИ В ХЪРВАТСКА

Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

Авторът демонстрира
кулинарните си умения

типично средноевропейско ястие, не
особено познато и приготвяно по
нашите ширини. Екипите получиха
по 1 кг месо от диво прасе и кромид
лук. Останалото - подправки, зелен-
чуци и, разбира се, майсторлъкът се
осигуряваше от самите участници. Те
имаха на разположение точно два
часа и половина, за да се справят
със задачата.

Специално 5-членно жури следе-
ше за вкусовите качества на пригот-
вяната храна и даваше своето ком-
петентно мнение за всеки от гула-
шите. Експертната комисия, ръково-
дена от организатора на състезани-
ето - журналиста от Хърватската
радио и телевизия (ХРТ) Владимир
Юрич, определи за победител еки-
па на Радио и телевизията на Ре-

публика Сръбска, Босна и Херцего-
вина. На II място се класираха кули-
нарите от “Добро утро, Хърватска”
на ХРТ. Екипът на ДУМА зае почет-
ната 15-а позиция.

Двойник на Айнщайн кара такси в Ню Йорк
Гримасата, на която фи-

зикът е с изплезен език била
повторена и от водача на ав-
томобила. Според авторите на
статията приликата е порази-
телна. А един от потребители-
те на интернет дори измисли и
сценарий за цял филм. Сю-
жетът разказва как, за да до-
каже състоятелността на своя-
та теория, Айнщайн използвал
машината на времето и се
оказал в бъдещето с частична
загуба на памет. Тук той скача
от един живот в друг, като из-
меня хода на нещата.

Деси Тенекеджиева
забива с млад китарист
Деси Тенекеджиева
забива с млад китарист
Деси Тенекеджиева
забива с млад китарист
Деси Тенекеджиева
забива с млад китарист
Деси Тенекеджиева
забива с млад китарист
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ПОРАДИ НАТРУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №89 БЯХА
 ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ

кратки

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.30 Левски Волей -
Марек Ивкони

ПО ЕВРОСПОРТ
ФИГУРНО

ПЪРЗАЛЯНЕ
16.45 и 18.30 Гран при

на Русия
ПО ТВ+

БАСКЕТБОЛ
20.00 Ямбол - Балкан

ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

15.45 и 21.45 Финален “Мастърс”
в Лондон (мъже)

Оперираха бразилец
от Локо Пд

Диего Фераресо от Локо Пд
претърпя безкръвна операция от
херния в МБАЛ “Вита”. Защитникът
на “смърфовете” се довери за ин-
тервенцията на екипа, ръководен
от д-р Росен Тушев - специалист в
лапароскопските (безкръвни) опе-
ративни техники в МБАЛ “Вита” и
ръководител на лечебното заведе-
ние. Фераресо, който е младежки
национал на България, ще започне
леки тренировки след 20 дни, а след
месец ще може да провежда зани-
мания и с топка.

„Смърфовете”
изгониха четирима

Локо Пд се раздели с 4-ма фут-
болисти. По взаимно съгласие с клу-
ба разтрогнаха кипърският защит-
ник Стелиос Димитриу, халфовете
Константин Мирчев и Марин Пет-
ров и нападателят Христо Спасов.

Шампионите
без капитана
за Славия

Емил Гъргоров няма да играе за
Лудогорец при гостуването на
Славия утре. Капитанът на шам-
пионите лекува контузия и ще бъде
пазен за дербито с Левски в след-
ващия кръг на “А” група. Мачът
пропуска и бразилският защитник
Гилерме де Соуза-Шоко, който също
лекува травма. За Славия пък няма
да играят бившите национали на
България Чавдар Янков и на Япония
Дайсуке Мацуи.

Юношите напред
за Евро‘2013

Националният отбор на Бълга-
рия до 19 г. се класира за следва-
щия етап на квалификациите за
европейското първенство в Лит-
ва 2013 г. Нашите разбиха Андора
със 7:0 в предквалификациите в
Унгария и завършиха 2-ри в група-
та с 4 т. след Австрия, която
надигра с 2:1 домакина Унгария.

Ники Михайлов
напуска Холандия

Националният вратар Николай
Михайлов има намерение да напус-
не Холандия. Юношата на Левски е
спряган за трансфер в голям евро-
пейски клуб. Потенциалните канди-
дати са Милан, Арсенал, Ювентус.

Кола блъсна
Брадли Уигинс

Брадли Уигинс бе блъснат от
автомобил в Райтингтън, север-
на Англия и е настанен в болни-
ца. Олимпийският шампион от
Лондон 2012 и победител в Тур
дьо Франс обаче е без опасност
за живота. Той има счупени ре-
бра, натъртвания и прорезни
рани, а инцидентът е станал по
време на тренировка.

обствениците на Лев-
ски и Лудогорец Тодор
Батков и Кирил Домус-
чиев на практика ще

Бразилският национал Лукас прави задно салто от радост
след гола си в 22-рата мин. за Сан Пауло при победата

над Универсидад де Чиле с 5:0 в 1/4 финал за Копа
Судамерикана на ст. “Пакаембу” в Сао Пауло. За успеха 2

гола вкара Жадсон (5 и 77), а по 1 добавиха Луис Фабиано
(29) и Рафаел Толои (64). Сао Пауло продължава на

полуфинал с общ резултат 7:0

Футболистите на ЦСКА да дават по 10% от заплатите си
за школата, погасяване на задълженията и ремонтите на
стадион “Българска армия”. Това революционно решение
предлага изпълнителният директор на “червените” Георги
Илиев. “Трябват ни 450 хил. лв. за ремонта на стадиона. Ка-
мери, броячи и други удобства. Но в същото време се дължат
безумни пари на играчи. Те не са вземали заплати 2 месеца.
И аз като бях футболист, исках да си вземам заплатата. Сега
ще поискам от всички всеки месец да дават по 10% от възна-
гражденията си, докато оправим нещата в ЦСКА”, каза Илиев.
Той заяви, че за него заплата в българския футбол над 10 000
лв. е безумна. “Това е максималната заплата. Всичко друго
може да е под формата на бонуси за свършена работа. Също-
то е положението на треньорите, които трябва да вземат
малко над тези 10 000 лв., но после могат да вземат и 200
000, ако станат шампиони, вкарат отбора в групите на Шам-
пионската лига и т.н. В Левски и ЦСКА за второ място не
трябва да има даже премии”, каза Илиев.

Снимка БГНЕС

С
ЛУДОГОРЕЦ, ЛЕВСКИ
И ЦСКА СЕ СДРУЖИХА

колят и бесят с правата за
излъчване на „А” група. Те
вписаха вчера в Търговския
регистър новосъздадената
фирма “Футбол Про Медиа”,
която спечели правата за
излъчването на българското
футболно първенство. Батков
и Домусчиев имат дял от по
45% във фирмата “Футбол
Про Медиа” и ще се разпо-
реждат с телевизионните
права. Едва 10-процентов дял
имат собствениците на ЦСКА
- “Титан”. Внесеният капитал
е 1 000 000 лв. С по 450 000
лв. влизат в дружеството фир-
мата на Батков “Т.Б. Консулт”
ЕООД и “Адванс Пропъртис”

ООД на Домусчиев. Босовете
на ЦСКА Димитър Борисов и
Иво Иванов (“Титан Пауър Ес
Пи Ви 2” АД) са инвестирали
100 000 лв. за дела си във
“Футбол Про Медиа”. С праз-
ни ръце засега остава босът
на Славия Венци Стефанов,
който съветваше как най-
справедливо да бъдат из-
търгувани тв правата. Одоб-
рението кои мачове да се
излъчват по телевизията ще
правят Батков и Домусчиев.
Според запознати ТВ+ ще
излъчва по 2 мача от кръга, а
БНТ1 - по 1.  Проектът на Бат-
ков, Домусчиев и компания
стартира миналата седмица,
когато директно по телевизи-
ята бяха предавани мачовете
Ботев Пд - Локо Пд (2:2) и
Миньор - Левски (0:4).

ЩЕ УДЪРЖАТ ПО 10%
НА „ЧЕРВЕНИТЕ” ЗА ДЮШ

Италианска порнозвезда
изнудвала Божинов

Н

В скандала
са забъркани
и звезди
от Апенините

ационалът Валери Божинов бе
забъркан в порноскандал в
Италия. На Апенините излезе
автобиографична книга на пор-
нозвездата Леа ди Лео. Тя и

издателите на книгата й изнудвали вид-
ни личности на Ботуша, сред които и
нападателя на националния отбор на
България и Верона. Заради това издате-
лите “Имарт” бяха привикани в съда за
разпит. Те искали подкуп от всички заме-
сени, за да не види книгата бял свят. В
групата попадат още италианските звез-
ди Лука Тони, Винченцо Якуинта, Симо-
не Индзаги, Марко Бориело, Франческо
Коко, Дала Бона и др. Делото ще започ-
не на 11 декември в Палермо. Очаква се
и Божинов да бъде викан в съда, за да
даде показания.

“Никой за нищо не ме е изнудвал.
Каквото е имало да кажа, аз съм го раз-
крил. Семейството ми знае за какво ста-

ва дума. Това са стари работи от 2007 г.,
но няма смисъл да ги коментирам. Мен
никой и за нищо не ме е изнудвал. Мисля
само за футбол и се радвам на хубав
семеен живот. Тренирам здраво във Ве-
рона и чакам с нетърпение мача ни в
събота (срещу Тернана), както и срещата
на националния ни отбор с Украйна.
Предпочитам да си говорим за футбол,
въпреки че нямам притеснения от нищо”,
каза нападателят.

Божинов получи повиквателна за кон-
тролата ни с Украйна в сряда. Той не
играе често за клубния си тим, но селек-
ционерът Любослав Пенев го вика за 2-
ри пореден път след мачовете с Дания
(1:1) и Чехия (0:0). С повиквателна е и 33-
годишният нападател на Ботев Пд Иван
Цветков, който обаче няма българско
гражданство. Благоевградчанинът е само
с холандски паспорт.

“Стартирана е процедура по изваж-
дането на български документ за само-
личност на Цветков. Благодарение на
съдействието на БФС и Министерството
на вътрешните работи имаме всички уве-
рения, че паспортът ще бъде готов на-
време, така че той да играе срещу Ук-
райна”, каза Пенев. Селекционерът

връща в състава и натурализирания бра-
зилец Маркиньос. Бившият ас на ЦСКА
играе за първокитайския Чангчун Ятай.
Техничарят игра с успех при Пенев в
ЦСКА през 2009 г. По-късно “кариоката”
получи наш паспорт и записа 3 мача за
“лъвовете” по времето на Лотар Матеус.
Халфът дебютира официално срещу Чер-
на гора в Подгорица (1:1).

ГРУПАТА НА ПЕНЕВ: Николай Ми-
хайлов (Твенте, Хол), Стоян Колев
(Черноморец), Йордан Минев и Све-
тослав Дяков (Лудогорец), Николай
Бодуров, Илия Миланов и Георги
Миланов (Литекс), Иван Иванов (Пар-
тизан, Сър), Александър Др. Алек-
сандров и Георги Илиев (Черно
море), Петър Занев (Волин Луцк,
Укр), Веселин Минев (Анталияспор,
Тур), Иван Бандаловски (ЦСКА),
Иван Цветков (Ботев Пд), Маркос
Маркиньос (Чангчун Ятай, Кит), Ге-
орги Сърмов (Касъмпаша, Тур), Вла-
димир Гаджев (Левски), Валери Бо-
жинов (Верона, Ит), Александър То-
нев (Лех Познан, Пол), Станислав
Манолев (ПСВ Айндховен, Хол), Иве-
лин Попов (Кубан Краснодар, Рус),
Димитър Рангелов (Люцерн, Швейц).

420 ПЛУВЦИ В 14-ИЯ ТУРНИР „ЗАМОРАТА”

Първият заместник-председател на
СК Левски Люсиен Велчев и треньорът

Красимир Туманов (вляво) обясниха на
пресконференция за 14-ия плувен турнир

“Стефан Попов-Замората”

Снимка АВТОРА

420 състезатели ще
се надпреварват в 14-
ото издание на най-го-
лемия международен
турнир по плуване в
България “Стефан По-
пов-Замората” този уи-
кенд в Плувен ком-
плекс “Спартак”.

Надпреварата е за
3 възрастови групи -
момчета гр. А - род.
1997/1998 г., гр. Б - род.
1999/2000 и гр. С - род.
2001/2002 г. и за моми-
чета, където групите са
за родени 1998/1999,
2000/2001 и 2002/2003
г. Всички участници ще

Мони ГЕОРГИЕВ плуват в 4-те стила, а
тези от група А и съче-
тано. Най-добре пред-
ставилите се ще полу-
чат награди от спонсо-
ра и грамоти. Домаки-
ните от Левски ще
бъдат представени от
72-ма плувци, като ще
пристигнат и отбори от
Сърбия и Македония,
съобщи треньорът Кра-
симир Туманов.

Турнирът ще бъде
открит в 16.50 ч. в събо-
та, а в неделя стартове-
те са от 9.30 ч.

“За съжаление това
е единственият плувен
турнир за юноши в
страната през година-

та, въпреки че клубове-
те имат ресурси за по-
добни надпревари, но
нямат смелост да се
заемат с организация-
та им, защото нямат
маркетингова култура.
Едно такова нещо
може да бъде печелив-
шо, но хората не гле-
дат на спорта като про-
дукт. Най-голямата фи-
нансова тежест за ор-
ганизаторите е наемът
на басейна, който оба-
че може да бъде спес-
тен с добрата воля на
общините”, заяви Лю-
сиен Велчев, първи за-
местник-председател
на СК Левски.
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гледайте

резултати

Лудогорец,
Левски
и ЦСКА се
сдружиха

ФУТБОЛ
ПО НОВА СПОРТ
21.45 Мидълзбро -
Шефилд Уензди

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Кьолн -

Дуисбург

ГРУПА Е
Челси - Шахтьор Донецк 3:2 1:0 Торес
(6), 1:1 Вилиан (9), 2:1 Оскар (40), 2:2
Вилиан (47), 3:2 Моузес (90+4); Ювен-
тус - Нордселанд 4:0 1:0 Маркизио
(6), 2:0 Видал (23), 3:0 Джовинко (37),
4:0 Куалярела (75)
1. ШАХТЬОР 4 2 1 1 7:5 7
2. ЧЕЛСИ 4 2 1 1 10:6 7
3. Ювентус 4 1 3 0 8:4 6
4. Нордселанд 4 0 1 3 1:11 1
V кръг: 20.11 (вторник) 21.45: Ювен-
тус - Челси; Нордселанд - Шахтьор

ГРУПА F
Валенсия - БАТЕ Борисов 4:2 1:0 Хо-
нас (26), 2:0 Солдадо (29-д), 3:0 Фегули
(51), 3:1 Бресан (51), 3:2 Мозолевски
(83), 4:2 Фегули (86); Байерн Мюнхен
- Лил 6:1 1:0 Швайнщайгер (5), 2:0
Писаро (18), 3:0 Робен (23), 5:0 Писаро
(28 и 33), 5:1 Калу (57), 6:1 Кроос (66)
1. БАЙЕРН 4 3 0 1 10:5 9
2. ВАЛЕНСИЯ 4 3 0 1 10:4 9
3. БATE 4 2 0 2 8:9 6
4. Лил 4 0 0 4 2:12 0
V кръг: Валенсия - Байерн; БАТЕ - Лил

ГРУПА G
Селтик - Барселона 2:1 1:0 Уанияма
(21), 2:0  Уот (83), 2:1 Меси (90); Бен-
фика - Спартак Москва 2:0 Кардосо
(55 и 69) ЧК Николас Пареха (С-76)
1. БАРСЕЛОНА 4 3 0 1 8:5 9
2. CEЛТИК 4 2 1 1 6:5 7
3. Бенфика 4 1 1 2 3:4 4
4. Спартак 4 1 0 3 6:9 3
V кръг: Спартак - Барселона; Бенфика
- Селтик

ГРУПА Н
Брага - Манчестър Юнайтед 1:3 1:0
Алан (49-д), 1:1 Ван Перси (80), 1:2
Рууни (84-д), 1:3 Ернандес (90+2); ЧФР
Клуж - Галатасарай 1:3 0:1 Йълмаз
(18), 1:1 Сугу (53), 1:3 Йълмаз (61 и 74)
1. ЮНАЙТЕД 4 4 0 0 9:4 12
2. ГАЛАТАСАРАЙ 4 1 1 2 4:5  4
3. Клуж 4 1 1 2 5:6  4
4. Брага 4 1 0 3 5:8  3
V кръг: Галатасарай - Манчестър
Юнайтед; Клуж - Брага

21.30 Майнц - Нюрнберг
ПО ТВ +

22.30 Бетис - Гранада

Шампионска лига,
IV кръг

Мохамед Абукар стреля към коша на
Шарльороа при победата на ЛУКойл

Академик с 93:75 (26:19, 29:19, 24:18,
14:19) в мач от I кръг в група В на

турнира “Еврокъп”. Американецът вкара
23 т. В другия мач от групата

фаворитът Билбао (Исп) се наложи над
Будучност (Чгора) с 85:78 (12:22, 19:18,

12:16, 28:15, 14:7) след продължение

ГРУПА А
Морнар Бар (Чгора) - Левски 84:89

(27:21, 17:23, 14:27, 26:18); Куманово
(Мак) - Джуро Джакович (Хър) 83:67
(25:12, 16:27, 18:16, 24:12)
1. Галил Гилбоа 3 3 0 227:169 6
2. Kуманово 3 2 1 215:217 5
3. Джуро Джакович 4 1 3 284:305 5
4. Левски 2 2 0 166:157 4
5. Морнар Бар 4 0 4 281:325 4

Левски бие в ББЛ

елтик удари Барселона
с 2:1 в мач от Група G
на Шампионската лига.
С победата шотланд-
ският тим отпразнува

Нигериецът Виктор Моузес (№13 в синьо) през куп от играчи вкарва победно за 3:2 за Челси срещу Шахтьор
Донецк в 94-ата мин. в мача на  “Стамфорд Бридж” от IV кръг в група Е на Шампионската лига

Селтик надви Барса
НИЙЛ ЛЕНЪН, мениджър на Селтик:

“Победата над Барселона затъмня-
ва всички останали успехи в моята ка-
риера. Барселона има проблеми с ре-
акцията при статичните положения
пред тяхната врата, както и с дългите
подавания, които падат зад гърба на
защитата. И ние се възползвахме от
това. Ако трябва да бъда честен, цяла-
та ни тактика и работата за този мач
не беше само ден или два. Имаше и
доста сериозна доза късмет, но без
късмет си за никъде.”
АНТЪНИ УОТ, автор на гол за Селтик

“Нищо по-добро не можеш да ис-
каш във футбола, от това да ги побе-
диш в Шампионската лига. Честно да
си призная, още не знам къде се нами-
рам и какво се случи. Още пред очите
ми стои онзи момент, в който получа-
вам топката на скорост и пред мене е
Валдес, а аз избирам къде да я бия.
Вероятно това е най-паметният момент
в живота ми и когато остарея, ще ми
носи топлина.”
ТИТО ВИЛАНОВА,
старши треньор на Барселона:

“Няма в какво да обвиня моите фут-
болисти. Това се е случвало и преди,
ще се случва и занапред. Мисля, че
основният момент, който определи
съдбата на мача, е първото попадение
на Селтик. Иначе поздравявам дома-
кините за победата. Мисля, че им по-
могна и феноменалната подкрепа от
трибуните. Вероятно трябва да отбеле-
жа, че в единоборствата Селтик даде
всичко от себе си. Ако бяхме отбеляза-
ли ние първи, със сигурност щяхме да
победим. Но се получи обратното. И
след това много, много дълго не успях-
ме да стигнем до изравняване. Врата-
рят им направи прекрасен мач. Трябва
ни 1 победа в оставащите 2 мача и ще
се класираме, което е важното.”
ЛИОНЕЛ МЕСИ, Барселона:

“Този мой гол не донесе никаква
полза на отбора. Лично за мен той се
оказа много ценен, защото е първи
след раждането на сина ми.”

Звездата на
Барселона Лионел
Меси се бори за
топката с Виктор
Уанияма в мача
от група G
на Шампионската
лига, спечелен
от Селтик с 2:1.
Кениецът откри
за “детелините”,
а аржентинецът
се разписа почетно
за каталунците,
като отбеляза
своя гол №74 за
годината. Той
доближи на 1 гол
постижение на
Краля на футбола
Пеле от 1959 г.
Рекорда държи
Герд Мюлер с
85 попадения
за Байерн М и ФРГ
през 1972 г.

Снимки БГНЕС

След мача

С Алан (49-д) откри за португалците. В
другия мач от групата Галатасарай би
ЧФР Клуж с 3:1 като гост след хеттрик
на Бурак Йълмаз (18, 61 и 74) и
завърза интригата.

Хеттрик наниза и перуанецът Кла-
удио Писаро (18, 28 и 33) за разгром-
ната победа на Байерн в Мюнхен над
Лил с 6:1. Баварците решиха мача от
Група F още до почивката, когато во-
деха с 5:0.

В Група Е носителят на трофея
Челси се измъкна в 4-ата минута от
добавеното време срещу Шахтьор и
спечели с 3:2. Това е и първата до-
макинска победа за лондончани
този сезон в турнира. Донесе я ниге-
риецът Виктор Моузес с глава. Пре-
ди това еврошампионите на 2 пъти
повеждаха чрез Фернандо Торес (6)
и Оскар (40), но “миньорите” израв-
няваха с голове на бразилеца Вили-
ан (9 и 47). В другия мач от групата
Ювентус записа първа победа в ев-
ротурнирите от 10 мача, след като
разби датския Нордселанд с 4:0.

125-годишнината си, която бе само ден
преди мача с каталунците. Головете
вкараха  Виктор Уанияма (21) и Антъ-
ни Уот (83), а Лионел Меси (90) офор-
ми резултата. Загубата е първа за Тито
Виланова, откакто замени Хосеп Гуар-
диола начело на испанския колос. По
този начин се отложи поне с 2 седми-
ци и класирането на Барса за 1/8-фи-
налите на турнира. Селтик пък си отмъ-
сти за поражението в предния III кръг,
когато падна на “Камп Ноу” също с 1:2
след гол в 94-ата минута.

В Група H Манчестър Юнайтед се
класира за елиминациите, след като
обърна Брага с 3:1 като гост. “Черве-
ните дяволи” са 3-ият тим, който изли-
за от групите след Порто и Малага.
Головете вкараха Робин ван Перси
(80), Уейн Рууни (84-д), и Хавиер Ер-
нандес (90+2). Преди това бразилецът

Президентът на Европейския
шахматен съюз Силвио Данаилов
откри официално супертурнира
King’s Tournament в Букурещ, кой-
то е под патронажа на премиера
на Румъния Виктор Понта.

По време на визитата си в Бу-
курещ, Данаилов се срещна с
министрите на образованието и
спорта на Румъния Екатерина
Андронеску и Кармен Токала, с
които обсъди въвеждането на
шахмата в образователната сис-
тема в Румъния.

King’s Tournament е част от ве-
ригата Голям шлем, създадена от
Силвио Данаилов в София през

12 нови дисцип-
лини влизат в про-
грамата на Зимната
Олимпиада в Сочи
през 2014 година,
съобщи спортният
директор на Игрите Ирина Гладких.

Това са ски-скокове за жени, халф пайп свободен
стил за мъже и за жени, смесена щафета по биатлон,
отборна надпревара по шейнички, отборна надпрева-
ра по фигурно пързаляне, слоупстайл свободен стил
за мъже и за жени, сноуборд слоуп стайл за мъже и
за жени и сноуборд паралелен слалом за мъже и за
жени. Така в Сочи ще се раздадат олимпийски меда-
ли в рекордните 98 дисциплини в 15 вида спорт, като
69 от тях ще бъдат на открито в планината. Игрите ще
се състоят от 7 до 23 февруари 2014 година.

12 нови дисциплини
в Сочи 2014

Силвио Данаилов откри
„Кралският турнир”

2006 година. Турнирът е от супер-
категорията 20 по рейтинг систе-
мата на Международната шахмат-
на федерация (ФИДЕ). Четирима
са супергросмайсторите, които ще
играят помежду си по 2 срещи:
Веселин Топалов, Фабиано Кару-
ана (Ит), Василий Иванчук (Укр) и
Ливиу-Нисипяну (Рум). King’s
Tournament се провежда за шести
път. Победители от първите 5 тур-
нира са: Александър Халифман
(2007), Найджъл Шорт (2008), Ва-
силий Иванчук (2009) и Магнус
Карлсен (2010 и 2011). Тази годи-
на състезанието беше под въпрос
заради недостиг на финанси.

Манчестър Юнайтед обърна Брага в Шампионската лига


